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Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación 
 
ı 21439 (12/POC-003532) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o balance dos programas que impulsa a Xunta de Galicia no eido da mellora enerxética, 
o impacto que están a ter no tecido produtivo galego e os seguintes pasos previstos nesta ma-
teria                                                                                                                                                  73318 
 
ı 21441 (12/POC-003533) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o balance da Estratexia de internacionalización da empresa galega 2021-2025             73321 
 
ı 21443 (12/POC-003534) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre as liñas de préstamos que o Goberno galego vén dedicando ao fortalecemento e crece-
mento do tecido produtivo, as novidades para a convocatoria deste ano e os sectores máis be-
neficiados                                                                                                                                        73324 
 
ı 21452 (12/POC-003535) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o balance do programa ReAcciona desde a súa posta en marcha e as novidades e perspecti-
vas desta iniciativa para 2025                                                                                                              73327 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 21013 (12/POC-003479) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Carrera, María Felisa e 8 máis 
Sobre a edición de 2024 dos Premios do Comercio Galego                                                           73329 
 
ı 21015 (12/POC-003480) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Carrera, María Felisa e 8 máis 
Sobre a edición de 2024 dos Premios Artesanía de Galicia                                                            73331 
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ı 21019 (12/POC-003481) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a situación do Hospital Público de Verín no que concirne ao número de prazas vacantes en 
varias especialidades médicas e as previsións da Xunta de Galicia ante a carencia de especialistas 
neste hospital                                                                                                                                         73333 
 
ı 21038 (12/POC-003482) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre a xestión e as previsións de gasto da Xunta de Galicia en materia de dependencia      73336 
 
ı 21046 (12/POC-003483) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre as necesidades de atención a maiores e dependentes na comarca das Mariñas e as previsións 
do Goberno galego en relación coa posibilidade de impulsar un centro de día público en Betanzos 
                                                                                                                                                                  73339 
ı 21053 (12/POC-003484) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a situación en que está o proxecto de mellora da seguridade viaria da estrada AC-542 ao seu 
paso por Infesta, no concello de Betanzos                                                                                        73342 
 
ı 21057 (12/POC-003485) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre o aumento dos discursos de odio que chegan á mocidade e as actuacións que prevé desen-
volver a Xunta de Galicia para a súa neutralización                                                                         73345 
 
ı 21058 (12/POC-003486) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Suárez Fernández, Iago 
Sobre o afondamento no impulso da materia de Educación Física nos centros educativos galegos 
                                                                                                                                                                  73349 
ı 21061 (12/POC-003487) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a valoración que realiza a Xunta de Galicia da utilización das rías galegas, singularmente da 
ría de Arousa, como punto de depósito de materiais das dragaxes de portos e do informe emitido 
polo Cedex ao respecto                                                                                                                         73354 
 
ı 21065 (12/POC-003488) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Castro García, Daniel 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a demanda de substitución do persoal docente nos casos 
de baixas ou permisos laborais                                                                                                           73358 
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ı 21066 (12/POC-003489) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre o investimento público realizado nos convenios con centros educativos privados que segre-
gan por sexo                                                                                                                                           73361 
 
ı 21067 (12/POC-003490) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre as actuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para lle garantir ao alumnado de eta-
pas postobrigatorias a dispoñibilidade de transporte público                                                      73364 
 
ı 21068 (12/POC-003491) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a escaseza da lamprea nos ríos Miño e Tea e o control por parte da Administración autonó-
mica dos baleirados dos encoros que afectan a esta e outras especies                                      73367 
 
ı 21088 (12/POC-003493) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para reducir o nivel de asuntos pendentes 
no Xulgado do Penal núm. 2 de Santiago de Compostela                                                              73371 
 
ı 21152 (12/POC-003494) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel e 2 máis 
Sobre o estado de conservación do parque das Fragas do Eume, as actuacións levadas a cabo nel 
por parte da Xunta de Galicia e os seus obxectivos ou expectativas respecto deste espazo natural 
                                                                                                                                                                  73373 
ı 21161 (12/POC-003496) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 8 máis 
Sobre a información da que dispón a Xunta de Galicia verbo da próxima celebración do Mundial 
de Fútbol 2030                                                                                                                                        73377 
 
ı 21176 (12/POC-003498) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre as actuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para unha planificación dun ensino 
inclusivo e unha mellor atención ao alumnado con necesidades especiais de apoio educativo 
                                                                                                                                                                  73379 
ı 21189 (12/POC-003499) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria 
Sobre o grao de implicación do Goberno galego no desenvolvemento da lexislación que garante o dereito 
a unha morte digna e o funcionamento do Rexistro Galego de Instrucións Previas (Regaip)           73383 
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ı 21190 (12/POC-003500) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria 
Sobre o labor levado a cabo polo Goberno galego para garantir o coñecemento, por parte das/dos 
profesionais e da poboación, da lexislación que permite exercer o dereito a morrer dignamente 
                                                                                                                                                                  73389 
ı 21198 (12/POC-003501) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do movemento memorialista galego e da programa-
ción dos eventos relacionados coa iniciativa do Goberno central denominada Cincuenta anos de Es-
paña en liberdade                                                                                                                                    73394 
 
ı 21204 (12/POC-003502) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Insua Lema, Óscar 
Sobre o estado en que está a tramitación para a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 
sen uso portuario que hoxe se integran no espazo urbano de moitas localidades galegas    73397 
 
ı 21230 (12/POC-003503) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a situación na Escola Oficial de Idiomas de Pontevedra debido ás baixas de docentes nas ma-
terias de portugués e inglés e as razóns de que non se proceda á súa substitución                73401 
 
ı 21241 (12/POC-003504) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre o avance en Galicia da retirada do amianto e o nivel de compromiso da Xunta de Galicia con 
este obxectivo                                                                                                                                         73404 
 
ı 21245 (12/POC-003505) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Fidalgo Iglesias, Miguel e 8 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da recente reunión do presidente do executivo galego 
co comisario europeo de Pesca e Océanos, Costas Kadis                                                               73408 
 
ı 21249 (12/POC-003506) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 9 máis 
Sobre as medidas que está a pór en marcha a Xunta de Galicia destinadas a facilitarlle á xente nova 
o acceso á vivenda                                                                                                                                 73410 
 
ı 21256 (12/POC-003507) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 8 máis 
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Sobre o proceso de planificación e execución levado a cabo por parte do Goberno de España do 
Plan de recuperación, transformación e resiliencia e o estado de execución dos recursos asignados 
a Galicia ao abeiro deste plan                                                                                                              73412 
 
ı 21258 (12/POC-003508) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 7 máis 
Sobre o balance da última edición do Plan Corresponsables e as liñas que definen  a súa terceira edición 
                                                                                                                                                                  73414 
ı 21267 (12/POC-003509) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a prestación do servizo de hospitalización a domicilio no Hospital Comarcal de Monforte de 
Lemos e os problemas que sofre este centro hospitalario en canto á dotación de profesionais 
                                                                                                                                                                  73417 
ı 21271 (12/POC-003510) 
Grupo Parlamentario Mixto 
Ojea Bouzo, Armando 
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia e os orzamentos dedicados no que concirne ás 
estratexias de erradicación da praga de mimosas na provincia de Ourense                              73420 
 
ı 21279 (12/POC-003511) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 8 máis 
Sobre os resultados obtidos no ano 2024 coa Estratexia galega de economía social horizonte 2027 
e as previsións para o vindeiro 2025                                                                                                  73424 
 
ı 21283 (12/POC-003512) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel e 2 máis 
Sobre os resultados do actual canon eólico e as previsións que ten o Goberno galego respecto da 
súa evolución a medio prazo                                                                                                               73426 
 
ı 21292 (12/POC-003513) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre a proliferación das pragas do piñeiro en Galicia e a eventual elaboración por parte do Go-
berno galego dun plan de choque para salvar e conservar as masas de coníferas                   73430 
 
ı 21298 (12/POC-003514) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Castro García, Daniel 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para abrir ao público a Casa Cornide, 
tal como establece o decreto polo que se declara ben de interese cultural                                73434 
 
ı 21304 (12/POC-003515) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre a intención de peche, por parte da súa entidade xestora, da Escola Infantil A Casiña, situada 
no barrio das Lagoas, en Ourense, e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para afrontar as 
consecuencias                                                                                                                                         73437 
 
ı 21313 (12/POC-003516) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e Golpe Acuña, José Manuel 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da necesidade dun control público da Sociedade Re-
cursos de Galicia                                                                                                                                    73442 
 
ı 21319 (12/POC-003517) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as eventuais actuacións que desenvolve a Xunta de Galicia co obxectivo de erradicar o uso 
das contencións mecánicas para inmobilizar pacientes en determinadas circunstancias e tratamen-
tos terapéuticos                                                                                                                                      73445 
 
ı 21328 (12/POC-003518) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 5 máis 
Sobre o impacto da praga da rata toupa que afecta varios concellos da montaña de Lugo e as me-
didas e axudas que está a poñer en marcha a Xunta de Galicia ao respecto                              73449 
 
ı 21331 (12/POC-003519) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia en relación coa atención especializada e a investiga-
ción dedicada á covid persistente                                                                                                       73453 
 
ı 21333 (12/POC-003520) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 10 máis 
Sobre os beneficios que, de ser o caso, suporá a posta en marcha da fábrica de Altri para os pe-
quenos produtores forestais de Galicia                                                                                             73455 
 
ı 21335 (12/POC-003521) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 9 máis 
Sobre os beneficios que, de ser o caso, suporá a posta en marcha da fábrica de Altri para o tecido 
industrial galego                                                                                                                                     73457 
 
ı 21337 (12/POC-003522) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o número de plataformas de apoio aos institutos e centros de investigación biomédica de Galicia, 
referido á data do 31 de decembro de 2024, e as súas repercusións económicas para o Sergas    73459 
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ı 21338 (12/POC-003523) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o persoal estatutario facultativo e de enfermaría do Sergas, o seu número e o seu custo re-
feridos á data do 31 de decembro de 2024                                                                                       73461 
 
ı 21221 (12/POC-003524) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre a situación xerada tras a aprobación da nova normativa que regula os medicamentos vete-
rinarios, así como a postura e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto                            73464 
 
ı 21254 (12/POC-003525) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Mouzo Mas, Paula e 9 máis 
Sobre as medidas e o orzamento que integran o plan de xestión dos Penedos de Pasarela e Traba 
                                                                                                                                                                  73468 
Admisión da retirada e pubicación do acordo 
 
ı 16348 (12/POC-002669) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a postura da Xunta de Galicia diante da proposta de creación de unidades de covid persis-
tente en cada unha das áreas sanitarias de Galicia                                                                         73313 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 21021 (12/PRE-005922) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a situación do Hospital Público de Verín no que concirne ao número de prazas vacantes en 
varias especialidades médicas e as previsións da Xunta de Galicia ante a carencia de especialistas 
neste hospital                                                                                                                                         73470 
 
ı 21039 (12/PRE-005923) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre a xestión e as previsións de gasto da Xunta de Galicia en materia de dependencia      73473 
 
ı 21048 (12/PRE-005924) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as necesidades de atención a maiores e dependentes na comarca das Mariñas e as previsións do 
Goberno galego en relación coa posibilidade de impulsar un centro de día público en Betanzos  73476 
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ı 21055 (12/PRE-005925) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a situación en que está o proxecto de mellora da seguridade viaria da estrada AC-542 ao seu 
paso por Infesta, no concello de Betanzos                                                                                        73479 
 
ı 21063 (12/PRE-005926) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a valoración que realiza a Xunta de Galicia da utilización das rías galegas, singularmente da 
ría de Arousa, como punto de depósito dos materiais das dragaxes de portos e do informe emitido 
polo Cedex ao respecto                                                                                                                         73482 
 
ı 21090 (12/PRE-005927) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para reducir o nivel de asuntos pendentes 
no Xulgado do Penal núm. 2 de Santiago de Compostela                                                              73486 
 
ı 21148 (12/PRE-005928) 
Grupo Parlamentario Mixto 
Ojea Bouzo, Armando 
Sobre os eventuais convenios ou acordos existentes entre a Xunta de Galicia e La Región respecto 
da disposición por parte deste grupo de comunicación de espazos publicitarios no estadio ourensán 
do Couto                                                                                                                                                  73488 
 
ı 21151 (12/PRE-005929) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel 
Sobre o estado de conservación do parque das Fragas do Eume, as actuacións levadas a cabo nel 
por parte da Xunta de Galicia e os seus obxectivos ou expectativas respecto deste espazo natural 
                                                                                                                                                                  73492 
ı 21178 (12/PRE-005931) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para unha planificación dun ensino 
inclusivo e unha mellor atención ao alumnado con necesidades especiais de apoio educativo 
                                                                                                                                                                  73495 
ı 21188 (12/PRE-005932) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria 
Sobre o grao de implicación do Goberno galego no desenvolvemento da lexislación que ga-
rante o dereito a unha morte digna e o funcionamento do Rexistro Galego de Instrucións Pre-
vias (Regaip)                                                                                                                               73499 
 
ı 21200 (12/PRE-005933) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do movemento memorialista galego e da programa-
ción dos eventos relacionados coa iniciativa do Goberno central denominada Cincuenta anos de Es-
paña en liberdade                                                                                                                                    73505 
 
ı 21206 (12/PRE-005934) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre o estado en que está a tramitación para a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 
sen uso portuario que hoxe se integran no espazo urbano de moitas localidades galegas    73508 
 
ı 21223 (12/PRE-005935) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a situación xerada tras a aprobación da nova normativa que regula os medicamentos vete-
rinarios, así como a postura e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto                            73512 
 
ı 21232 (12/PRE-005936) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a situación na Escola Oficial de Idiomas de Pontevedra debido ás baixas de docentes nas ma-
terias de portugués e inglés e as razóns de que non se proceda á súa substitución                73516 
 
ı 21243 (12/PRE-005937) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre o avance en Galicia da retirada do amianto e o nivel de compromiso da Xunta de Galicia con 
este obxectivo                                                                                                                                         73518 
 
ı 21265 (12/PRE-005938) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a prestación do servizo de hospitalización a domicilio no Hospital Comarcal de Monforte de 
Lemos e os problemas que sofre este centro hospitalario en canto á dotación de profesionais 
                                                                                                                                                                  73522 
ı 21285 (12/PRE-005939) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel 
Sobre os resultados do actual canon eólico e as previsións que ten o Goberno galego respecto da 
súa evolución a medio prazo                                                                                                               73525 
 
ı 21294 (12/PRE-005940) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre a proliferación das pragas do piñeiro en Galicia e a eventual elaboración por parte do Go-
berno galego dun plan de choque para salvar e conservar as masas de coníferas                   73529 
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ı 21300 (12/PRE-005941) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para abrir ao público a Casa Cornide, 
tal como establece o decreto polo que se declara ben de interese cultural                                73533 
 
ı 21306 (12/PRE-005942) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a intención de peche, por parte da súa entidade xestora, da Escola Infantil A Casiña, situada 
no barrio das Lagoas, en Ourense, e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para afrontar as 
consecuencias                                                                                                                                         73536 
 
ı 21315 (12/PRE-005943) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da necesidade dun control público da Sociedade Re-
cursos de Galicia                                                                                                                                    73541 
 
ı 21321 (12/PRE-005944) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria 
Sobre as eventuais actuacións que desenvolve a Xunta de Galicia co obxectivo de erradicar o uso 
das contencións mecánicas para inmobilizar pacientes en determinadas circunstancias e tratamen-
tos terapéuticos                                                                                                                                      73544 
 
ı 21327 (12/PRE-005945) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e Valcárcel Armesto, Montserrat 
Sobre o impacto da praga da rata toupa que afecta varios concellos da montaña de Lugo e as me-
didas e axudas que está a poñer en marcha a Xunta de Galicia ao respecto                              73548 
 
ı 21339 (12/PRE-005946) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o número de plataformas de apoio aos institutos e centros de investigación biomédica de Ga-
licia, referido á data do 31 de decembro de 2024, e as súas repercusións económicas para o Sergas 
                                                                                                                                                                  73551 
ı 21340 (12/PRE-005947) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o persoal estatutario facultativo e de enfermaría do Sergas, o seu número e o seu custo re-
feridos á data do 31 de decembro de 2024                                                                                       73553
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 10 de marzo de 2025, adoptou os seguintes acordos: 
 
1. Procedementos parlamentarios 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación 
 
- 21439 (12/POC-003532) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o balance dos programas que impulsa a Xunta de Galicia no eido da mellora enerxética, o 
impacto que están a ter no tecido produtivo galego e os seguintes pasos previstos nesta materia 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21441 (12/POC-003533) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o balance da Estratexia de internacionalización da empresa galega 2021-2025 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21443 (12/POC-003534) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre as liñas de préstamos que o Goberno galego vén dedicando ao fortalecemento e crecemento 
do tecido produtivo, as novidades para a convocatoria deste ano e os sectores máis beneficiados 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21452 (12/POC-003535) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o balance do programa ReAcciona desde a súa posta en marcha e as novidades e perspecti-
vas desta iniciativa para 2025 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 21013 (12/POC-003479) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Carrera, María Felisa e 8 máis 
Sobre a edición de 2024 dos Premios do Comercio Galego 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21015 (12/POC-003480) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
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Rodríguez Carrera, María Felisa e 8 máis 
Sobre a edición de 2024 dos Premios Artesanía de Galicia 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21019 (12/POC-003481) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a situación do Hospital Público de Verín no que concirne ao número de prazas vacantes en 
varias especialidades médicas e as previsións da Xunta de Galicia ante a carencia de especialistas 
neste hospital 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21038 (12/POC-003482) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre a xestión e as previsións de gasto da Xunta de Galicia en materia de dependencia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21046 (12/POC-003483) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre as necesidades de atención a maiores e dependentes na comarca das Mariñas e as previsións 
do Goberno galego en relación coa posibilidade de impulsar un centro de día público en Betanzos 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21053 (12/POC-003484) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a situación en que está o proxecto de mellora da seguridade viaria da estrada AC-542 ao seu 
paso por Infesta, no concello de Betanzos 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 21057 (12/POC-003485) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre o aumento dos discursos de odio que chegan á mocidade e as actuacións que prevé desen-
volver a Xunta de Galicia para a súa neutralización 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21058 (12/POC-003486) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Suárez Fernández, Iago 
Sobre o afondamento no impulso da materia de Educación Física nos centros educativos galegos 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21061 (12/POC-003487) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Pérez Fernández, Rosana e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a valoración que realiza a Xunta de Galicia da utilización das rías galegas, singularmente da 
ría de Arousa, como punto de depósito de materiais das dragaxes de portos e do informe emitido 
polo Cedex ao respecto 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 21065 (12/POC-003488) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Castro García, Daniel 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a demanda de substitución do persoal docente nos casos 
de baixas ou permisos laborais 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21066 (12/POC-003489) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre o investimento público realizado nos convenios con centros educativos privados que segre-
gan por sexo 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21067 (12/POC-003490) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre as actuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para lle garantir ao alumnado de eta-
pas postobrigatorias a dispoñibilidade de transporte público 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21068 (12/POC-003491) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a escaseza da lamprea nos ríos Miño e Tea e o control por parte da Administración autonó-
mica dos baleirados dos encoros que afectan a esta e outras especies 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 21088 (12/POC-003493) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para reducir o nivel de asuntos pendentes 
no Xulgado do Penal núm. 2 de Santiago de Compostela 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 21152 (12/POC-003494) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel e 2 máis 
Sobre o estado de conservación do parque das Fragas do Eume, as actuacións levadas a cabo nel 
por parte da Xunta de Galicia e os seus obxectivos ou expectativas respecto deste espazo natural 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
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- 21161 (12/POC-003496) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 8 máis 
Sobre a información da que dispón a Xunta de Galicia verbo da próxima celebración do Mundial 
de Fútbol 2030 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 21176 (12/POC-003498) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre as actuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para unha planificación dun ensino 
inclusivo e unha mellor atención ao alumnado con necesidades especiais de apoio educativo 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21189 (12/POC-003499) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria 
Sobre o grao de implicación do Goberno galego no desenvolvemento da lexislación que garante o 
dereito a unha morte digna e o funcionamento do Rexistro Galego de Instrucións Previas (Regaip) 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21190 (12/POC-003500) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria 
Sobre o labor levado a cabo polo Goberno galego para garantir o coñecemento, por parte das/dos 
profesionais e da poboación, da lexislación que permite exercer o dereito a morrer dignamente 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21198 (12/POC-003501) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do movemento memorialista galego e da programa-
ción dos eventos relacionados coa iniciativa do Goberno central denominada Cincuenta anos de Es-
paña en liberdade 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 21204 (12/POC-003502) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Insua Lema, Óscar 
Sobre o estado en que está a tramitación para a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 
sen uso portuario que hoxe se integran no espazo urbano de moitas localidades galegas 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 21230 (12/POC-003503) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
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Sobre a situación na Escola Oficial de Idiomas de Pontevedra debido ás baixas de docentes nas ma-
terias de portugués e inglés e as razóns de que non se proceda á súa substitución 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21241 (12/POC-003504) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre o avance en Galicia da retirada do amianto e o nivel de compromiso da Xunta de Galicia con 
este obxectivo 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 21245 (12/POC-003505) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Fidalgo Iglesias, Miguel e 8 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da recente reunión do presidente do executivo galego 
co comisario europeo de Pesca e Océanos, Costas Kadis 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 21249 (12/POC-003506) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 9 máis 
Sobre as medidas que está a pór en marcha a Xunta de Galicia destinadas a facilitarlle á xente nova 
o acceso á vivenda 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 21256 (12/POC-003507) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 8 máis 
Sobre o proceso de planificación e execución levado a cabo por parte do Goberno de España do 
Plan de recuperación, transformación e resiliencia e o estado de execución dos recursos asignados 
a Galicia ao abeiro deste plan 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 21258 (12/POC-003508) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 7 máis 
Sobre o balance da última edición do Plan Corresponsables e as liñas que definen  a súa terceira 
edición 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 21267 (12/POC-003509) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a prestación do servizo de hospitalización a domicilio no Hospital Comarcal de Monforte de 
Lemos e os problemas que sofre este centro hospitalario en canto á dotación de profesionais 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
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- 21271 (12/POC-003510) 
Grupo Parlamentario Mixto 
Ojea Bouzo, Armando 
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia e os orzamentos dedicados no que concirne ás 
estratexias de erradicación da praga de mimosas na provincia de Ourense 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 21279 (12/POC-003511) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 8 máis 
Sobre os resultados obtidos no ano 2024 coa Estratexia galega de economía social horizonte 2027 
e as previsións para o vindeiro 2025 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21283 (12/POC-003512) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel e 2 máis 
Sobre os resultados do actual canon eólico e as previsións que ten o Goberno galego respecto da 
súa evolución a medio prazo 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21292 (12/POC-003513) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre a proliferación das pragas do piñeiro en Galicia e a eventual elaboración por parte do Go-
berno galego dun plan de choque para salvar e conservar as masas de coníferas 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 21298 (12/POC-003514) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Castro García, Daniel 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para abrir ao público a Casa Cornide, 
tal como establece o decreto polo que se declara ben de interese cultural 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 21304 (12/POC-003515) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre a intención de peche, por parte da súa entidade xestora, da Escola Infantil A Casiña, situada 
no barrio das Lagoas, en Ourense, e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para afrontar as 
consecuencias 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21313 (12/POC-003516) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e Golpe Acuña, José Manuel 
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Sobre a valoración que fai o Goberno galego da necesidade dun control público da Sociedade Re-
cursos de Galicia 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 21319 (12/POC-003517) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as eventuais actuacións que desenvolve a Xunta de Galicia co obxectivo de erradicar o uso 
das contencións mecánicas para inmobilizar pacientes en determinadas circunstancias e tratamen-
tos terapéuticos 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21328 (12/POC-003518) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 5 máis 
Sobre o impacto da praga da rata toupa que afecta varios concellos da montaña de Lugo e as me-
didas e axudas que está a poñer en marcha a Xunta de Galicia ao respecto 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 21331 (12/POC-003519) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia en relación coa atención especializada e a investiga-
ción dedicada á covid persistente 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 21333 (12/POC-003520) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 10 máis 
Sobre os beneficios que, de ser o caso, suporá a posta en marcha da fábrica de Altri para os pe-
quenos produtores forestais de Galicia 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 21335 (12/POC-003521) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 9 máis 
Sobre os beneficios que, de ser o caso, suporá a posta en marcha da fábrica de Altri para o tecido 
industrial galego 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 21337 (12/POC-003522) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o número de plataformas de apoio aos institutos e centros de investigación biomédica de Ga-
licia, referido á data do 31 de decembro de 2024, e as súas repercusións económicas para o Sergas 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
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- 21338 (12/POC-003523) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o persoal estatutario facultativo e de enfermaría do Sergas, o seu número e o seu custo re-
feridos á data do 31 de decembro de 2024 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 21221 (12/POC-003524) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e 2 máis 
Sobre a situación xerada tras a aprobación da nova normativa que regula os medicamentos vete-
rinarios, así como a postura e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 21254 (12/POC-003525) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Mouzo Mas, Paula e 9 máis 
Sobre as medidas e o orzamento que integran o plan de xestión dos Penedos de Pasarela e Traba 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
Admisión da retirada e pubicación do acordo 
 
- 16348 (12/POC-002669) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a postura da Xunta de Galicia diante da proposta de creación de unidades de covid persis-
tente en cada unha das áreas sanitarias de Galicia 
BOPG nº 140f3, do 16.01.2025 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
A Mesa admite a retirada solicitada no doc. núm. 21214. 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 21021 (12/PRE-005922) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 2 máis 
Sobre a situación do Hospital Público de Verín no que concirne ao número de prazas vacantes en 
varias especialidades médicas e as previsións da Xunta de Galicia ante a carencia de especialistas 
neste hospital 
 
- 21039 (12/PRE-005923) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre a xestión e as previsións de gasto da Xunta de Galicia en materia de dependencia 
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- 21048 (12/PRE-005924) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as necesidades de atención a maiores e dependentes na comarca das Mariñas e as previsións 
do Goberno galego en relación coa posibilidade de impulsar un centro de día público en Betanzos 
 
- 21055 (12/PRE-005925) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a situación en que está o proxecto de mellora da seguridade viaria da estrada AC-542 ao seu 
paso por Infesta, no concello de Betanzos 
 
- 21063 (12/PRE-005926) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a valoración que realiza a Xunta de Galicia da utilización das rías galegas, singularmente da 
ría de Arousa, como punto de depósito dos materiais das dragaxes de portos e do informe emitido 
polo Cedex ao respecto 
 
- 21090 (12/PRE-005927) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para reducir o nivel de asuntos pendentes 
no Xulgado do Penal núm. 2 de Santiago de Compostela 
 
- 21148 (12/PRE-005928) 
Grupo Parlamentario Mixto 
Ojea Bouzo, Armando 
Sobre os eventuais convenios ou acordos existentes entre a Xunta de Galicia e La Región respecto 
da disposición por parte deste grupo de comunicación de espazos publicitarios no estadio ourensán 
do Couto 
 
- 21151 (12/PRE-005929) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel 
Sobre o estado de conservación do parque das Fragas do Eume, as actuacións levadas a cabo nel 
por parte da Xunta de Galicia e os seus obxectivos ou expectativas respecto deste espazo natural 
 
- 21178 (12/PRE-005931) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para unha planificación dun ensino 
inclusivo e unha mellor atención ao alumnado con necesidades especiais de apoio educativo 
 
- 21188 (12/PRE-005932) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria 
Sobre o grao de implicación do Goberno galego no desenvolvemento da lexislación que garante o 
dereito a unha morte digna e o funcionamento do Rexistro Galego de Instrucións Previas (Regaip) 
 
- 21200 (12/PRE-005933) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do movemento memorialista galego e da programa-
ción dos eventos relacionados coa iniciativa do Goberno central denominada Cincuenta anos de Es-
paña en liberdade 
 
- 21206 (12/PRE-005934) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre o estado en que está a tramitación para a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 
sen uso portuario que hoxe se integran no espazo urbano de moitas localidades galegas 
 
- 21223 (12/PRE-005935) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a situación xerada tras a aprobación da nova normativa que regula os medicamentos vete-
rinarios, así como a postura e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 21232 (12/PRE-005936) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a situación na Escola Oficial de Idiomas de Pontevedra debido ás baixas de docentes nas ma-
terias de portugués e inglés e as razóns de que non se proceda á súa substitución 
 
- 21243 (12/PRE-005937) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre o avance en Galicia da retirada do amianto e o nivel de compromiso da Xunta de Galicia con 
este obxectivo 
 
- 21265 (12/PRE-005938) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a prestación do servizo de hospitalización a domicilio no Hospital Comarcal de Monforte de 
Lemos e os problemas que sofre este centro hospitalario en canto á dotación de profesionais 
 
- 21285 (12/PRE-005939) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel 
Sobre os resultados do actual canon eólico e as previsións que ten o Goberno galego respecto da 
súa evolución a medio prazo 

XII lexislatura. Número 171. 12 de marzo de 2025 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

73315

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


- 21294 (12/PRE-005940) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre a proliferación das pragas do piñeiro en Galicia e a eventual elaboración por parte do Go-
berno galego dun plan de choque para salvar e conservar as masas de coníferas 
 
- 21300 (12/PRE-005941) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as medidas que a Xunta de Galicia está a desenvolver para abrir ao público a Casa Cornide, 
tal como establece o decreto polo que se declara ben de interese cultural 
 
- 21306 (12/PRE-005942) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a intención de peche, por parte da súa entidade xestora, da Escola Infantil A Casiña, situada 
no barrio das Lagoas, en Ourense, e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para afrontar as 
consecuencias 
 
- 21315 (12/PRE-005943) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da necesidade dun control público da Sociedade Re-
cursos de Galicia 
 
- 21321 (12/PRE-005944) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria 
Sobre as eventuais actuacións que desenvolve a Xunta de Galicia co obxectivo de erradicar o uso 
das contencións mecánicas para inmobilizar pacientes en determinadas circunstancias e tratamen-
tos terapéuticos 
 
- 21327 (12/PRE-005945) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e Valcárcel Armesto, Montserrat 
Sobre o impacto da praga da rata toupa que afecta varios concellos da montaña de Lugo e as me-
didas e axudas que está a poñer en marcha a Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 21339 (12/PRE-005946) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o número de plataformas de apoio aos institutos e centros de investigación biomédica de Ga-
licia, referido á data do 31 de decembro de 2024, e as súas repercusións económicas para o Sergas 
 
- 21340 (12/PRE-005947) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Espinosa Mangana, María Elena e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre o persoal estatutario facultativo e de enfermaría do Sergas, o seu número e o seu custo re-
feridos á data do 31 de decembro de 2024 
 
Santiago de Compostela, 11 de marzo de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª
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Á Mesa do Parlamento 
 
Rubén Lorenzo Gómez, Encarna Amigo Díaz, María Deza Martinez, Miguel Fidalgo 
Iglesias, María Felisa Rodríguez Carrera, Ángel Rodríguez Conde, Cristina Sanz 
Arias, Borja Verea Fraiz e Miguel Ángel Viso Diéguez deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 98, 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e 
Turismo pleno polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia: 
 
A urxencia vén motivada pola importancia destes proxectos no impulso ás empresas e 
economía galega 
 
 
A eficiencia enerxética é un elemento clave para o desenvolvemento sostible dun 

territorio e tamén para a competitividade empresarial. No contexto actual, caracterizado 

pola volatilidade dos prezos enerxéticos e a crecente preocupación pola transición 

ecolóxica, resulta imprescindible que o tecido empresarial, incluídas as pemes e as 

persoas traballadoras autónomas, adopten medidas que optimicen o uso da enerxía e 

reduzan o impacto ambiental.  

 

A diminución do consumo enerxético non só implica un aforro nos custos operativos, 

senón que tamén contribúe á transición ecolóxica, á redución de emisións de gases de 

efecto invernadoiro e ao cumprimento dos obxectivos da Unión Europea en materia de 

enerxía e clima.  

 

Pero a necesidade de avanzar cara unha industria e unha economía descarbonizada 

non só responde á urxencia climática, senón que tamén é unha oportunidade para 

mellorar a competitividade das nosas empresas, atraer novos investimentos e fomentar 

o emprego verde.  
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Ademais, a transición enerxética permite reducir a dependencia de fontes de enerxía 

fósiles, mellorar a seguridade enerxética e diminuír o impacto da volatilidade dos 

prezos da enerxía na nosas industrias.  

 

Tendo todo isto en conta, é fundamental que a Administración Autonómica, no marco 

das súas competencias, impulse políticas e programas que faciliten a modernización 

enerxética do noso tecido produtivo, fomentando o uso de enerxías renovables, 

impulsando a dixitalización para o control do consumo ou implementado tecnoloxías 

máis eficientes.   

 

Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 

preguntas:  

 

1. Cal é o balance das medidas postas en marcha pola Xunta de Galicia para 

mellorar a eficiencia enerxética do tecido produtivo galego? 

2. Que impacto directo teñen estes programas sobre o tecido produtivo e sobre o 

medio ambiente? 

3. Que tipo de melloras enerxéticas se poden financiar con estas iniciativas? 

4. Cales son os próximos pasos que ten previsto dar o Goberno galego en materia 

de eficiencia enerxética? 

 
 
 
 
Santiago de Compostela, 10 de marzo de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 10/03/2025 14:00:25 
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María Felisa Rodriguez Carrera na data 10/03/2025 14:00:44 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 10/03/2025 14:00:50 

 

Miguel Ángel Viso Diéguez na data 10/03/2025 14:00:59 

 

Ángel Rodríguez Conde na data 10/03/2025 14:01:07 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 10/03/2025 14:01:20 

 

María Deza Martínez na data 10/03/2025 14:01:30 

 

Borja Verea Fraiz na data 10/03/2025 14:01:56 

 

Cristina Sanz Arias na data 10/03/2025 14:02:14 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Rubén Lorenzo Gómez, Encarna Amigo Díaz, María Deza Martinez, Miguel Fidalgo 
Iglesias, María Felisa Rodríguez Carrera, Ángel Rodríguez Conde, Cristina Sanz 
Arias, Borja Verea Fraiz e Miguel Ángel Viso Diéguez deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 98, 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e 
Turismo polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia: 
 
A urxencia vén motivada pola importancia destes proxectos no impulso ás empresas e 
economía galega. 
 
Nun mundo globalizado e altamente competitivo, a internacionalización empresarial 
converteuse nun factor clave para o crecemento e a sustentabilidade de calquera 
economía. A expansión a mercados exteriores permite ás empresas diversificar 
ingresos, aumentar a súa facturación e mellorar a competitividade a través da 
innovación e adaptación ás novas tendencias.  
 
Neste sentido, a economía galega, caracterizada pola súa forte vocación exportadora 
en sectores como a automoción, a industria agroalimentaria, a pesca, o téxtil ou as TIC, 
debe continuar fortalecendo a súa presenza no comercio internacional para garantir un 
desenvolvemento económico sostible e xerar emprego de calidade.  
 
E aínda que Galicia volveu anotar un novo récord en 2024, superando os 31.000 
millóns de euros -un 3,3% máis que en 2023-, en fronte hai numerosos desafíos, como 
os posibles aranceis de Estados Unidos ou os habituais relacionados co proceso de 
internacionalización: acceso a financiamento, adaptación a normativas internacionais 
ou a busca de socios estratéxicos no estranxeiro.  
 
Co obxectivo de acompañar as empresas neste contexto e contribuír á súa expansión e 
ao seu crecemento económico, a Xunta de Galicia puxo en marcha a Estratexia de 
Internacionalización da Empresa Galega 2021-2025, que inclúe programas de apoio, 
incentivos a dixitalización ou misións comerciais para incrementar a 
internacionalización do noso tecido produtivo.  
 
Aínda así, as dinámicas dos mercados internacionais e os cambios xeopolíticos obrigan 
a actualizar e reforzar estas estratexias para adaptalas ás novas esixencias do 
comercio global.  
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Por todo o exposto, os deputados e deputadas do Grupo  Parlamentario do Partido 
Popular formula as seguintes preguntas:  
 
 
1.Cal é o balance xeral da Estratexia de Internacionalización da Empresa Galega 2021-
2025? 
 
2.Cal é o grao de cumprimento dos obxectivos xerais desta folla de ruta? 
 
3.Que valoración fai a xunta de Galicia dos datos anuais de exportacións do 2024 e cal 
é a previsión para o ano actual? 
 
4.Cales son os sectores que máis creceron no exterior en 2024? 
 
5.A que atribúe o Goberno galego un dato de exportacións en aumento constante nos 
últimos anos? 
 
6.Cando se prevé que estea concluída a nova Estratexia de Internacionalización da 
Empresa Galega 2026-2030 e que nos pode avanzar da mesma? 
 
 
 
 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 10 de marzo de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 10/03/2025 14:14:48 

 

María Felisa Rodriguez Carrera na data 10/03/2025 14:15:02 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 10/03/2025 14:15:17 

 

Miguel Ángel Viso Diéguez na data 10/03/2025 14:15:31 
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Ángel Rodríguez Conde na data 10/03/2025 14:15:38 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 10/03/2025 14:15:47 

 

María Deza Martínez na data 10/03/2025 14:15:58 

 

Cristina Sanz Arias na data 10/03/2025 14:16:10 

 

Borja Verea Fraiz na data 10/03/2025 14:16:29 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Rubén Lorenzo Gómez, Encarna Amigo Díaz, María Deza Martinez, Miguel Fidalgo 
Iglesias, María Felisa Rodríguez Carrera, Ángel Rodríguez Conde, Cristina Sanz 
Arias, Borja Verea Fraiz e Miguel Ángel Viso Diéguez deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 98, 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e 
Turismo pleno polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia: 
 
A urxencia vén motivada pola importancia destes proxectos no impulso ás empresas e 
economía galega. 
 
O tecido empresarial galego constitúe un pilar fundamental para a nosa economía, 
representando unha fonte esencial de emprego, innovación e desenvolvemento. Sen 
embargo, moitas pequenas e medianas empresas, así como persoas traballadoras 
autónomas e emprendedoras, enfrontan dificultades para acadar o financiamento 
necesario que lles permita consolidarse, crecer ou facer fronte a situacións económicas 
adversas.  
 
Neste contexto, os préstamos públicos eríxense como ferramentas clave para facilitar a 
liquidez e garantir a solvencia e viabilidade dos nosos negocios, permitindo a creación 
e o mantemento de postos de traballo, o fortalecemento do tecido produtivo e a 
atracción de investimentos.  
 
A situación económica derivada das recentes crisis, así como as flutuacións dos 
mercados e os cambios na política financeira global, acentuaron a necesidade de 
mecanismos de apoio efectivos. O acceso limitado ao crédito bancario e as esixencias 
de garantías dificultan a moitas empresas a posibilidade de obter financiamento en 
condicións razoables.  
 
Neste sentido, a actuación da Administración mediante préstamos convértese nunha 
medida de equidade económica e cohesión social e a Xunta de Galicia hai anos que 
ten en marcha unha liña neste sentido, en colaboración coas Sociedades de Garantía 
Recíproca e as entidades financeiras. 
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia formula as seguintes preguntas:  
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https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-FPdOzRldS-6
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1.Cal é o balance da colaboración da Xunta de Galicia coas Sociedades de Garantía 
Recíproca e as entidades financeiras no marco de apoio ás pemes e ás persoas 
traballadoras autónomas? 
 
2.ales son as novidades postas en marcha este 2025 no marco de liña de axudas? 
 
3.Como se adaptaron as liñas de financiamento ás novas realidades e demandas do 
tecido produtivo? 
 
4.Cales son os sectores máis beneficiados? 
 
 
 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 10 de marzo de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 10/03/2025 14:27:09 

 

Borja Verea Fraiz na data 10/03/2025 14:27:25 

 

Cristina Sanz Arias na data 10/03/2025 14:27:36 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 10/03/2025 14:27:51 

 

María Felisa Rodriguez Carrera na data 10/03/2025 14:27:59 

 

Ángel Rodríguez Conde na data 10/03/2025 14:28:13 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 10/03/2025 14:28:22 

 

María Deza Martínez na data 10/03/2025 14:28:35 
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Miguel Ángel Viso Diéguez na data 10/03/2025 14:29:06 

 

C
SV

: R
EX

PG
-F

Pd
O

zR
ld

S-
6

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

73326

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-FPdOzRldS-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


 

 

 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
Rubén Lorenzo Gómez, Encarna Amigo Díaz, María Deza Martinez, Miguel Fidalgo 
Iglesias, María Felisa Rodríguez Carrera, Ángel Rodríguez Conde, Cristina Sanz 
Arias, Borja Verea Fraiz e Miguel Ángel Viso Diéguez deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 98, 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e 
Turismo pleno polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia: 
 
A urxencia vén motivada pola importancia destes proxectos no impulso ás empresas e 
economía galega. 
 
Nunha contorna económica cada vez máis dinámica e globalizada, a competitividade 
empresarial converteuse nun factor determinante para garantir a sustentabilidade e o 
crecemento sostido do tecido produtivo. A capacidade dunha empresa para innovar, 
optimizar os seus procesos e adaptarse aos cambios do mercado determina o seu éxito 
a longo prazo.  
 
Fortalecer a súa capacidade non só contribúe a mellorar a súa produtividade e 
eficiencia, senón que tamén impulsa o crecemento económico e social dunha rexión. 
Ademais, as empresas máis competitivas xeran emprego de maior calidade, aumentan 
a súa capacidade de internacionalización e fomentan o investimento en investigación e 
desenvolvemento.  
 
Neste contexto, é fundamental que as administracións públicas e os organismos de 
apoio empresarial implementen programas que faciliten ás empresas ferramentas e 
estratexias para mellorar o seu desempeño. En Galicia, o Goberno galego puxo en 
marcha o programa ReAcciona, unha iniciativa deseñada para axudar as empresas a 
optimizar a súa xestión, dixitalizar procesos e mellorar a súa eficiencia operativa.  
 
Este programa ofrece servizos de asesoramento e acompañamento en áreas clave 
como a estratexia empresarial, a dixitalización, a innovación ou a eficiencia produtiva. 
En marcha desde o ano 2012, aborda os retos cun enfoque integral para intentar que o 
tecido produtivo se adapte mellor aos desafíos actuais e, á vez, se potencie o seu 
crecemento.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 
preguntas:  
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1.Hai 25 anos que a Xunta de Galicia puxo en marcha o programa ReAcciona, que 
balance fai da mesma? 
 
2.Actualmente céntrase en ámbitos como o desenvolvemento estratéxico, a 
dixitalización ou a innovación, ampliarase o campo de actuación a outros ámbitos? 
 
3.Cales son as novidades da convocatoria de 2025? 
 
4.Cantas consultoras están adheridas a esta iniciativa? 
 
5.Existen casos de éxito que evidencien a súa efectividade? 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 10 de marzo de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 10/03/2025 17:16:43 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 10/03/2025 17:17:05 

 

María Felisa Rodriguez Carrera na data 10/03/2025 17:17:18 

 

María Deza Martínez na data 10/03/2025 17:17:27 

 

Ángel Rodríguez Conde na data 10/03/2025 17:17:50 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 10/03/2025 17:18:04 

 

Cristina Sanz Arias na data 10/03/2025 17:18:20 

 

Miguel Ángel Viso Diéguez na data 10/03/2025 17:18:58 

 

Borja Verea Fraiz na data 10/03/2025 17:19:07 
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A Mesa do Parlamento 

 

María Felisa Rodríguez Carrera, Rubén Lorenzo Gómez, Encarna Amigo Díaz, 

María Deza Martínez, Miguel Fidalgo Iglesias, Ángel Rodríguez Conde, Cristina 

Sanz Arias, Borja Verea Fraiz e Miguel Ángel Viso Diéguez  deputados e deputadas 

do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 

concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e 

Turismo. 

 

Os Premios do Comercio Galego son uns galardóns cuxo fin está en recoñecer 

institucional e socialmente a aqueles comercios que apostan por situar ao cliente no 

centro da súa estratexia, aproveitando todos os recursos á súa disposición a fin de 

presentarlle a oferta que posúen.  

 

O pasado ano 2024, reactivouse esta iniciativa despois da crise sanitaria, volvendo a 

celebrar os premios desde unha perspectiva innovadora. No seu momento, 

considerouse positivo motivar a través duns galardóns deste talante ao sector, en 

relación ao valor que posúe para a nosa comunidade e, incluso, no relativo ao 

asociacionismo comercial. 

 

Os premios desenvolvéronse en cinco categorías: Premio Comercio 2024, Premio 

Comercio Traxectoria 2024, Premio Comercio Emprende 2024, Premio Comercio 

Dinamizador 2024 e Premio Comercio Consumo Responsable 2024. 

 

Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta 

oral: 

 

Que valoración fai o Goberno galego da pasada edición dos Premios do Comercio 

Galego 2024? 

 

 

 
 
Santiago de Compostela, 28 de Febreiro de 2025. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Felisa Rodriguez Carrera na data 28/02/2025 10:44:53 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 28/02/2025 10:45:05 

 

Miguel Ángel Viso Diéguez na data 28/02/2025 10:45:16 

 

Ángel Rodríguez Conde na data 28/02/2025 10:45:24 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 28/02/2025 10:45:37 

 

María Deza Martínez na data 28/02/2025 10:45:49 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 28/02/2025 10:46:02 

 

Borja Verea Fraiz na data 28/02/2025 10:46:14 

 

Cristina Sanz Arias na data 28/02/2025 10:46:44 
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A Mesa do Parlamento 

 

María Felisa Rodríguez Carrera, Rubén Lorenzo Gómez, Encarna Amigo Díaz, 

María Deza Martínez, Miguel Fidalgo Iglesias, Ángel Rodríguez Conde, Cristina 

Sanz Arias, Borja Verea Fraiz e Miguel Ángel Viso Diéguez  deputados e deputadas 

do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 

concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e 

Turismo. 

 

A Fundación Pública Artesanía de Galicia creou, no ano 2008, os Premios Artesanía de 

Galicia, co obxectivo de estimular a labor de creación dos autores de campo artesanal 

galego e sensibilizar á sociedade a través das obras presentadas, sobre a importancia 

deste sector como motor económico e cultura de Galicia, onde as actividades 

artesanais representan un gran acervo desde o punto de vista cualitativo e cuantitativo.  

 

Con esta iniciativa, recoñeceuse a mellora continua no traballo dos profesionais do 

sector artesán galego e contribuíuse ao seu desenvolvemento económico, formativo e 

profesional. 

 

Este evento foi o máis estimado polos artesáns, posto que se tratou dun momento de 

encontro e ledicia para todo o sector. Ademais, o certame serviu para poñer en valor o 

sector artesán galego, así como a divulgar o traballo dos profesionais entre a 

sociedade, potenciar a creatividade, promover a captación do talento dentro do sector, 

facer fincapé na incorporación dos artesáns máis novos e impulsar o relevo xeracional 

ao tempo que se apostou pola introdución da innovación e o deseño nos procesos de 

produción. 

 

Os premios desenvolvéronse en tres categorías: Premio Artesanía de Galicia, Premio 

Traxectoria e Premio Bolsas Eloy Gesto. 

 

Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan  seguinte pregunta 

oral: 

 

Que valoración fai o Goberno galego da pasada edición dos Premios Artesanía de 

Galicia 2024? 
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Santiago de Compostela, 27 de Febreiro de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Felisa Rodriguez Carrera na data 28/02/2025 11:01:15 

 

Rubén Lorenzo Gómez na data 28/02/2025 11:01:33 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 28/02/2025 11:01:46 

 

Miguel Ángel Viso Diéguez na data 28/02/2025 11:01:53 

 

Ángel Rodríguez Conde na data 28/02/2025 11:02:02 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 28/02/2025 11:02:40 

 

María Deza Martínez na data 28/02/2025 11:02:49 

 

Cristina Sanz Arias na data 28/02/2025 11:03:03 

 

Borja Verea Fraiz na data 28/02/2025 11:03:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado 

Cores, deputado e  deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre a a falla de persoal médico en 

varias especialidades no hospital de Verín e as elevadas listas de agarda. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación sanitaria de Galiza é grave. Verín non é alleo a esta situación, máis 

ben estamos peor. O Hospital de Verín parece que está a chegar a unha situación límite e 

a cidadanía ten que estar dia si e día tamén recibindo novas de continuos atrasos nas 

citas das consultas de especialistas 

A esta situación engádese un problema grave que é a distancia a cidade de 

Ourense a onde son derivados os usuarios da sanidade pública, no mellor dos casos. 

Non fai falla que lles diga os km que hai dende calquera concello do distrito ou o tempo 

que leva ou a falla de transporte públicos. 

Lembremos que ao hospital de Verín e ao seu distrito sanitario teñen que ir as 

veciñas e veciños dunha ampla área xeográfica que vai dende Viana do Bolo até 

Cualedro, que abrangue 12 concellos e máis de 25000 habitantes, nunhas distancias que 

van mais alá dos 50 km dende os puntos mais lonxe do hospital; e todo isto repartido 

nunha superficie duns 1700 Km2 

Xa fai un tempo ao BNG estannos chegando numerosas queixas de falla de 

especialistas médicos co agravante de que este reiterado déficit de persoal leva consigo 

unha incremento na demora da atención sanitaria neste hospital público do SERGAS. 
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Estas queixas cada vez fanse máis numerosas e continuas e agudízase en determinadas 

especialidades como dermatoloxía, oftalmoloxía, neumoloxía ou cardioloxía. 

Ante este despropósito dende o Bloque Nacionalista Galego e ante a fonda 

preocupación existente na veciñanza do distrito sanitario de Verín esiximos a Xunta de 

Galiza que se cubran dun xeito urxente todas as prazas de médicos especialistas que 

están vacantes 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

1. Cantas prazas de médicos especialistas existen no hospital publico de Verín? 

2. Cantas prazas de médicos especialistas están vacantes no hospital publico de 

Verín? 

3. Cantas prazas de médicos especialistas en dermatoloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

4. Cantas prazas de médicos especialistas en oftalmoloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

5. Cantas prazas de médicos especialistas en cardioloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

6. Cantas prazas de médicos especialistas en neuroloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

7. Sr Conselleiro de Sanidade da Xunta de Galiza que explicación ten esta 

situación? 

8. Teñen previsto algunha medida concreta para solucionar este grave problema 

de falla de profesionais no hospital de Verín? 
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Santiago de Compostela, 28 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 28/02/2025 12:47:14 

 

Iria Carreira Pazos na data 28/02/2025 12:50:11 

 

María Montserrat Prado Cores na data 28/02/2025 12:51:09 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Silvia Longueira Castro e María Elena Espinosa Mangana, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, 

Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

En Galicia faleceron nos últimos oito anos un total de 6.571 persoas que 

agardaban unha resolución sobre a súa situación de dependencia para poder 

percibir un subsidio, segundo o último informe do Observatorio da 

Dependencia. 

 

Dos falecidos entre 2017 e 2024 esperando ese procedemento administrativo, 

841 eran persoas que aspiraban a obter unha resolución de grao e 5.730 un 

recoñecemento dalgunha prestación ou servizo do sistema, segundo os datos 

recompilados do Goberno central e as comunidades autónomas. 

 

Un total de 10.572 persoas con solicitude de dependencia faleceron, se se 

deducen as 470 que non acreditaban unha situación de dependencia, 

denominada "sen grao". 

 

Un 96,7 % deses 10.572 estaban a ser atendidas e un 3,3 % restante formaba 

parte da "lista de espera", dos cales 201 (1,9 %) esperaban a resolución de 

grao e 144 (1,4 %) tiñan xa o dereito recoñecido agardaban unha resolución de 

prestación. 

 

A finais do ano pasado había un total de 78.452 persoas rexistradas en Galicia 

con dereito a unha prestación por estar nunha situación de dependencia, fronte 

a 75.584 un ano antes. 
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O informe sinala que no último exercicio en Galicia atendéronse a 3.505 novas 

persoas en situación de dependencia, un 4,76 % máis que no exercicio 

precedente, quedando por baixo a media de España, que se sitúa en 7,55 %. 

 

O ano pasado Galicia concedeu 15.617 novas prestacións, das cales 11.515 

(74 %) de teleasistencia, o que supón un "incremento masivo" dese servizo que 

pasou de representar un 20 % do total, fronte a 10 % un ano antes. 

 

O informe indica que o gasto público por habitante incrementouse en 19,1 

euros pasando a 145,1 euros, pero atópase por baixo do aumento medio de 

42,7 euros por habitante respecto da media das comunidades autónomas, que 

é dun total de 187,8 euros. 

 

Cada día falecen 94 dependentes (deles case un ao día en Galicia) sen chegar 

a recibir prestacións ou servizos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando prevé a Xunta de Galicia incrementar a porcentaxe de gasto por 

dependente? 

2. As 11.515 prestacións de teleasistencia, a que grado de valoración 

corresponde? 

3. Como está xestionando a Xunta de Galicia os ingresos en residencia por 

urxencia sobrevida? 

 

Santiago de Compostela, a 28 de febreiro do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Silvia Longueira Castro na data 28/02/2025 21:18:35 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/02/2025 21:18:47 

 

C
SV

: R
EX

PG
-0

H
hW

vU
2r

h-
8

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

73338

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.gal
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-0HhWvU2rh-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre a urxencia de a Xunta reestabelecer o servizo médico completo no 

centro de saúde de Irixoa. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza do concello de Irixoa continúa a sufrir as consecuencias do 

desmantelamento continuado da sanidade pública dirixido polo Partido Popular no 

conxunto do noso país.  

Este concello das Mariñas contaba cun centro sanitario cun único profesional de 

medicina familiar e na actualidade volve estar sen facultativo dispoñíbel no centro de 

saúde. 

Nos últimos meses as pacientes que acudían ao centro de saúde de Irixoa 

comprobaban en primeira persoa o total abandono por parte da Xunta: a consulta 

médica só atendía en días indeterminados e con horarios reducidos que non superaban 

as tres horas durante a mañá. 

Esta situación, lonxe de se ir resolvendo por parte do goberno, avanza na 

desatención: nesta altura é imposíbel acceder a unha cita de medicina familiar antes 

dunha semana e só en horario de 8 a 10 da mañá. 

Atopar unha cadeira baleira na consulta médica obriga os veciños e veciñas de 

Irixoa a se desprazaren a Betanzos, coa afectación que isto supón para a propia saúde 
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das pacientes e mais co problema engadido de obrigar a dispor dun medio de 

desprazamento privado. 

A veciñanza de Irixoa non atopa resposta ante o abandono da Xunta; un 

sentimento que partillamos desde o BNG quen, asemade, comproba máis unha vez a 

falta de decoro e respecto do PP pola cámara galega ao non ter respondido ás preguntas 

rexistradas o pasado 11 de novembro de 2024.  

Á vista de que esta desatención da saúde vai en aumento, os veciños e veciñas 

de Irixoa trasládannos de novo ao grupo parlamentario do BNG unha preocupación que 

tamén medra polo desamparo que supón a perda continuada de acceso á sanidade 

pública de proximidade á que teñen dereito. 

Desde o grupo parlamentario do BNG esiximos unha resposta por parte do 

goberno da Xunta 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Por que lle nega o PP á poboación de Betanzos e á comarca das Mariñas un 

centro de día público?  

- Pensa o goberno galego que as prazas dispoñíbeis no centro de día de Miño e 

Curtis abondan para daren servizo a toda a comarca das Mariñas? Que datos sustentan a 

súa valoración? 

- Que solución alternativa lle ofrece o PP á veciñanza de Betanzos e a comarca 

das Mariñas para garantir o dereito aos coidado das persoas maiores e dependentes? 
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- Vai iniciar a Xunta as xestións para reclamarlle ao goberno do Estado a cesión 

do antigo ambulatorio e o seu acondicionamento como Centro de día público, conforme 

o acordo unánime do pleno municipal de Betanzos? 

 

Santiago de Compostela, 3 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 03/03/2025 10:33:02 

 

Olalla Rodil Fernández na data 03/03/2025 10:33:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Paulo Ríos Santomé, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a necesidade de o goberno da Xunta resolver os problemas de 

seguridade viaria na AC-542 que afectan á veciñanza de Infesta (Betanzos). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza de Infesta (Betanzos) está a demandarlle publicamente ao goberno 

galego unha solución que resolva os problemas de seguridade viaria cos que conviven a 

diario na estrada AC-542 que une Betanzos co Mesón do Bento. 

No BNG temos presentado iniciativas no Parlamento galego co fin de 

procurarmos solución ás xustas demandas veciñais, así como, en diferentes exercicios 

económicos, emendas aos orzamentos da Xunta de Galiza para que se dispuxesen os 

fondos precisos para acometer as reformas que eviten os puntos negros e melloren tanto 

a circulación dos vehículos como a seguridade dos veciños e veciñas dos núcleos de 

poboación que atravesa esta estrada, nomeadamente no núcleo de Infesta. 

En resposta ás preguntas escritas do grupo parlamentario do BNG, o goberno da 

Xunta afirmou o pasado mes de febreiro a este grupo que en maio de 2024 adxudicara 

“a redacción do proxecto de mellora da seguridade e accesibilidade peonil na AC-542 

ao seu paso por Betanzos para dar reposta ás demandas deste colectivo”. 

Na devandita resposta escrita detállanse as características do proxecto: 
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“A representante do Goberno autonómico subliñou que a actuación comprende a 

mellora da seguridade viaria e da accesibilidade no treito entre o pq 0+000 (intersección 

coa AC-840) e o pq 2+400 (enlace coa A-6). 

O proxecto contempla a habilitación dun itinerario peonil continuo e accesible 

no treito, cando menos nunha das súas marxes, que cumpra as esixencias para ser 

considerado adaptado segundo a normativa de aplicación coa execución de beirarrúas 

que cumpran coas dimensións esixidas na normativa de accesibilidade, naqueles treitos 

nos que non existan. Ademais, ampliaranse ou reformaranse as beirarrúas naqueles 

treitos nos que as súas dimensións non cumpran co esixido na normativa de 

accesibilidade e renovaranse naqueles treitos nos que se atopen nun estado de 

conservación deficiente. 

A actuación deste itinerario tamén contempla a ampliación do paso superior 

sobre a vía férrea existente no pq 1+980, para dar cabida ao antedito itinerario peonil e a 

reordenación da sección transversal da AC-542, naqueles treitos nos que o carril central 

se atopa actualmente cebreado, para permitir a ampliación das beirarrúas sen diminuír o 

ancho dos carrís nin das beiravías. 

A obra deste tramo peonil tamén dará resposta a outras das demandas veciñais 

como a substitución de vados completos por rebaixes de beirarrúa, nos accesos a fincas 

privadas, entre outras melloras de accesibilidade e de seguridade viaria, especialmente 

nas interseccións”. 

Transcorrido case un ano desta información, a veciñanza non tivo máis 

coñecemento do avance das obras comprometidas nin da resolución da inseguridade 

viaria á que se enfrontan diariamente. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- En que situación se encontra o proxecto de mellora da seguridade e 

accesibilidade peonil na AC-542 ao seu paso por Betanzos? 

- Cando lle vai presentar a Xunta o proxecto á veciñanza de Infesta? 

- Que previsións contemplan para a súa execución? 

 

Santiago de Compostela, 3 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 03/03/2025 11:49:03 

 

Paulo Ríos Santomé na data 03/03/2025 11:52:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Ariadna Fernández González e Iago Suárez 

Fernández, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre o aumento de discursos de odio 

dirixidos á mocidade e a necesidade de impulsar campañas de sensibilización e 

formativas para a súa detección e neutralización dos mesmos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Rematar coa violencia contra a infancia e a mocidade debe ser unha das 

prioridades que teñan as distintas administracións públicas para os vindeiros anos.  

Tamén supón un grande reto para toda a sociedade que non se normalicen 

noticias en prensa escrita ou audiovisual de abusos sexuais, agresións físicas ou 

psicolóxicas a menores, tanto no ámbito familiar, escolar, deportivo, etc. 

Pero na actualidades toda a sociedade debe enfrontar un problema a maiores, os 

Discursos de Odio, que chegan ás máis novas a través dos medios de comunicación e 

redes sociais coa intención de inflixir dano, promovendo o odio, a discriminación, 

contra grupos determinados ou incitando á violencia. 

O discurso de odio, ao contrario da liberdade de expresión, non ten que ver co 

dereito ao libre desenvolvemento da personalidade das persoas, porque lesiona o 

respecto á moral, atenta á vida privada e aos dereitos doutras persoas. Nin sequera se 

pode considerar como unha opinión que deba ser expresada. Cando unha persoa emite 

un discurso de odio é preciso restrinxir a súa liberdade de expresión de xeito 

proporcional e debe facerse legalmente. Con respecto a esta cuestión, non é doado que 
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os mecanismos xudiciais sexan áxiles para paralizar este tipo de mensaxes xa que estas 

soen facerse paulatinamente e dunha maneira moi sutil. 

Legalmente a liberdade de expresión está protexida, aínda que os comentarios 

sexan chocantes ou incluso molesten, xa que calquera persoa ten dereito a dicir o que 

pensa, mais non protexen aos de apoloxía ao odio, á violencia, á guerra e aqueles que 

teñen que ver co abuso ou pornografía infantil. 

Neste contexto as menores de idade están expostas a diario a discursos de odio 

nas redes sociais que manexan a diario, onde nas distintas plataformas (Facebook, 

Instagram, X ou WhatsApp) os seus usuarios producen millóns de pezas de contido por 

segundo e aínda que estea previsto á súa regulación de xeito interno, o seu seguimento e 

control é dificultoso. Elimínanse pois, das plataformas, aqueles ataques directos ás 

persoas por cuestión de raza, etnia, sexo, discapacidade, afiliación relixiosa, identidade 

de xénero, enfermidade grave, orixe, orientación sexual e status migratorio. Pero, malia 

que as entradas vanse reducindo, moitas chegan ata as autoridades cando existen 

denuncias. 

Tamén debemos ter en conta a entrada en xogo de novas tendencias políticas da 

ultradereita que fomentan o odio contra outras forzas políticas e contra grupos de 

persoas ou habitantes perfectamente identificables, que rematan producindo altercados e 

ataques físicos que incitan aos seus seguidores a enfrontamentos con outras persoas 

destes grupos diana, perigando incluso a súa vida. 

Polo tanto, queda claro que é necesario abrir unha liña de traballo por parte das 

administracións (local, autonómica, estatal e incluso europea para establecer marcos 

legais) de xeito que sensibilice a toda a sociedade para ser quen de identificar os 

discursos de odio, rexeitalos e por suposto, denuncialos. 
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É certo que esta sensibilización debe comezar a nivel educativo nas escolas. 

Precísase defender unha educación que poida capacitar a toda a comunidade educativa 

para ser capaz de examinar, cuestionar e cambialos conceptos sociais e culturais 

negativos. Debemos dar pasos cara á convivencia e á valoración positiva da pluralidade 

e combatendo a discriminación e a violencia nas aulas. 

Pero non só debemos centrarnos na educación, que consideramos a base nesta 

cuestión, e ampliar horizontes á sensibilización tamén ás familias e ao resto da 

sociedade. Teremos así a oportunidade de construír un mundo máis xusto, pacífico e 

cohesionado.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- Vai o goberno da Xunta de Galiza impulsar unha campaña de sensibilización 

nos centros educativos, entre o alumnado e as súas familias así como no resto da 

sociedade a través das asociacións veciñais e outros colectivos sociais, que lles dea 

ferramentas para detectar os discursos de odio e poder neutralizalos e rexeitalos? 

- Que accións pensa levar a cabo o Goberno Galego para proporcionar a todo o 

persoal docente, dentro dos centros educativos, da formación precisa para detectar 

discursos de odio dirixidos a alumnos/as ou grupos de alumnado que produzan dano, 

promovendo o odio, a discriminación ou incitando á violencia? 

- Vai crear prazas específicas de educación social ou psicoloxía con experiencia 

nesta área, por localidades ou comarcas para impulsar as distintas accións de 

sensibilización precisas para estender entre o alumnado ou outros sectores de 

poboación? 
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- Vai o goberno da Xunta dar respaldo e formación a grupos de alumnado que 

queira participar nestas campañas de sensibilización fóra dos centros educativos? 

- Vai crear unha Comisión de debate e planificación para impulsar estas 

campañas, onde estean representados os sectores educativos e persoas expertas da 

diversidade, da tecnoloxía, da comunicación e redes sociais, así como normativa legal 

aplicable? 

- Vai o goberno da Xunta de Galiza establecer indicadores que permitan valorar 

os resultados destas campañas de formación e sensibilización a medio e longo prazo? 

 

Santiago de Compostela, 9 de outubro de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Ariadna Fernández González 

Iago Suárez Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 09/10/2024 12:15:12 

 

Ariadna Fernández González na data 09/10/2024 12:19:33 

 

Iago Suárez Fernández na data 09/10/2024 12:20:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Iago Suárez Fernández, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre o impulso da materia de Educación Física nos Centros Educativos 

galegos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de educación, modificada pola Lei 

orgánica 3/2020, do 29 de decembro (LOMLOE), establece no capítulo terceiro do seu 

título preliminar que o currículo deberá estar orientado a facilitar o desenvolvemento 

educativo do alumnado, garantindo a súa formación integral, contribuíndo ao pleno 

desenvolvemento da súa personalidade e preparándoo para o exercicio pleno dos 

dereitos humanos e dunha cidadanía activa e democrática na sociedade actual, sen que 

en ningún caso poida supoñer unha barreira que xere abandono escolar ou impida o 

acceso e o exercicio do dereito á educación.  

A Comunidade Autónoma de Galicia ten atribuída no artigo 31 do Estatuto de 

autonomía de Galicia, aprobado pola Lei orgánica 1/1981, do 6 de abril, competencia 

plena sobre a regulación e a administración do ensino en toda a súa extensión, niveis e 

graos, modalidades e especialidades, no ámbito das súas competencias, sen prexuízo do 

disposto no artigo 27 da Constitución española e nas leis orgánicas que, conforme o 

punto primeiro do artigo 81 desta, o desenvolvan, e das facultades que lle atribúe ao 

Estado o número 30 do punto 1 do artigo 149 da Constitución española, e da alta 

inspección necesaria para o seu cumprimento e a súa garantía.  
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Son moitos os cambios que se produciron nos últimos anos nos comportamentos 

sociais, cambios que tamén afectan ao papel da educación e a percepción que a 

sociedade ten desta. O sistema educativo galego non pode permanecer alleo a esta 

contínua transformación que debe reflectirse na aprendizaxe das persoas ao longo da 

vida, con diferentes enfoques para adaptar a formación aos requisitos actuais e futuros. 

A Educación Física forma parte das distintas áreas que, dentro de cada unha das 

etapas formativas, debe abordar retos que teñan como obxectivo conseguir que o 

alumnado consolide un estilo de vida activo, asente o coñecemento da propia 

corporalidade e o gozo das manifestacións culturais de carácter motriz, integre actitudes 

ecosocialmente responsables ou afiance o desenvolvemento de todos os procesos de 

toma de decisións que interveñen na resolución de situacións motrices. Estes elementos 

contribúen a construír e a consolidar desde a materia da Educación Física unha 

competencia motriz que é fundamental para o desenvolvemento integral do alumnado, a 

cal posúe un forte carácter global e interdisciplinar, posto que o movemento é un 

elemento esencial e indisociable da aprendizaxe. 

Será preciso desenvolver de maneira integral capacidades de carácter cognitivo 

e motor, pero tamén afectivo-motivacional, de relacións interpersoais e de inserción 

social. Deste xeito, o alumnado terá que aprender a xestionar as súas emocións e as súas 

habilidades sociais en contextos variados de práctica motriz. 

O alumnado tamén deberá recoñecer e valorar diferentes manifestacións da 

cultura motriz, como parte relevante do patrimonio cultural, expresivo e artístico, que 

poden converterse en obxecto de gozo e aprendizaxe. Este coñecemento deberá dirixirse 

a comprender, entre outros, o lugar que ocupa o deporte nas sociedades actuais, así 

como as súas implicacións no ámbito económico, político, social e da saúde, como 

máxima representación da cultura motriz na actualidade. 
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De vital importancia é a necesidade de convivir de maneira respectuosa co 

ambiente, desenvolvendo para iso actividades físico-deportivas en contextos variados e 

participando na súa organización desde formulacións baseadas na conservación e na 

sostibilidade. 

Cada un destes obxectivos están recollidos nos distintos decretos que fixan o 

currículo da Educación Física para as distintas etapas educativas nas que se 

implementan. Pero para poder acadalos é preciso estar dotado dos seguintes recursos: 

1.- Instalacións apropiadas e materiais deportivos específicos: Na actualidade 

existen aínda centros educativos que carecen de ximnasio e instalacións deportivas 

axeitadas para a práctica da materia de Educación Física. Outros moitos carecen dunhas 

instalacións actualizadas e dotadas do material necesario para impartir a Educación 

Física nas mellores condicións. 

2.- Persoal docente debídamente formado e con horario lectivo suficiente no seu 

cadro semanal para poder impartir as clases nas distintas unidades asignadas, así como 

para poñer en marcha Plans impulsados polas consellarías con competencias en 

educación e sanidade que sensibilice ao alumnado dunha vida máis sana e sostible. 

Plans como poden ser o de “Hábitos Saudables” (sobre alimentación e exercicio físico), 

o de “Obesidade 0”, os “Plans Proxecta” ou o “Selo de vida saudable” (convocado polo 

Ministerio de Educación). A maioría deles son implementados grazas á voluntariedade 

do persoal docente e sen contar coa formación e recursos suficientes.  

3.- Incrementar nunha hora semanal a Educación Física en todas as etapas 

educativas como forma de mellorar os hábitos saudables do alumnado e como método 

de loita contra o sedentarismo e as adiccións ás pantallas. Esta cuestión pode facerse a 

través das materias de libre configuración nos centros, ou as optativas que establece a 

Comunidade Autónoma. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- Vai o Goberno Galego dotar das instalacións deportivas precisas para impartir a 

materia de Educación Física en todos os centros educativos? 

- Vai a Consellaría a establecer un criterio público para realizar obras ou 

reformas naqueles centros onde sexa preciso para poder realizar prácticas deportivas e 

implementar a materia de Educación Física? 

- Vai a Consellaría dotar as instalacións e centros do material deportivo e/ou 

educativo necesario para impulsar unha vida saudable e con actividade física? 

- Vai a Consellaría a dotar do persoal docente necesario para que o seu horario 

lectivo permita impartir a materia de Educación Física así como os Plans que se 

impulsen en cada centro, coa formación específica precisa? 

- Vai o Goberno Galego iniciar os trámites necesarios cara incrementar nunha 

hora semanal a Educación Física en todas as etapas educativas para fomentar unha vida 

saudable con exercicio físico? 

 

Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Iago Suárez Fernández 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Cristina Fernández Davila na data 13/08/2024 09:15:34 

 

Iago Suárez Fernández na data 13/08/2024 10:39:09 

 

C
SV

: R
EX

PG
-u

lX
4S

TR
37

-1
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

73353

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-ulX4STR37-1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández e Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 8ª, relativa ás actuacións da Xunta respecto do recente informe do CEDEX 

sobre os puntos de vertido de dragados nas rías galegas, nomeadamente na ría de 

Arousa. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 1998, o Ministerio de Fomento habilitou un punto de vertido para os 

materiais de dragado  de portos entre as illas de Ons e Sálvora, na boca sur da ría de 

Arousa, dentro dunha zona ZEPA, a menos de dúas millas da zona marítima protexida 

da Illa de Sálvora e a case catro millas da Illa de Ons, moi próxima tamén aos caladoiros 

de pesca autorizados. 

Cando o Ministerio elixiu ese punto de vertido, o expediente non foi sometido a 

exposición pública nin foi avalado por informes ambientais de consulta pública. Naquel 

momento, ningún dos arquipélagos da Arousa estaba protexido, aínda non se declarara o 

Parque Nacional das Illas Atlánticas nin tampouco se designara o Espazo Mariño das 

Rías Baixas de Galiza como Zona Especial de Protección de Aves. 

Dende a súa habilitación, esta área de vertido foi utilizada tanto por Portos do 

Estado como por Portos de Galiza para depositar materiais dos seus dragados. Dende 

aquela, millóns de metros cúbicos de lodos e outros materiais fóronse depositando nese 

punto ata que, en abril de 2021, o Ministerio de Transición Ecolóxica deixou de 

autorizar os vertidos. 
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Naquel momento, e diante das demandas de dragados que había pendentes de 

acometer e que, nalgún caso, levaban máis dunha década agardando, Portos de Galiza 

anunciou públicamente unha mesa de traballo coas confrarías, as organización de 

produtores, outras entidades profesionais e as administración implicadas “para afondar 

nas alternativas e para axilizar ao máximo e con garantías a autorización do novo punto 

de depósito dos materiais a dragar”. 

A día de hoxe, descoñecemos se aquela mesa de traballo se chegou a constituír 

e, se o fixo, cais foron as conclusións do seu traballo. Tampouco se coñecen as tres 

propostas alternativas para os depósitos que a Xunta de Galiza asegurou ter remitido a 

Costas e que o propio presidente de Portos de Galiza se negou a desvelar en varias 

ocasións “por cortesía institucional e mentres Madrid non se pronuncie sobre eles”.  

Mais, nun caso e no outro, sería desexábel que o Goberno galego tivese en conta 

o acordo acadado unanimemente no Parlamento galego, o 26 de xuño de 2019, onde se 

insta á Xunta á “elaboración dunha proposta alternativa e sustentábel para o depósito 

dos lodos procedentes do dragado do río Lérez, de tal forma que se garanta que estes 

non afectarán a ningunha das rías galegas, nomeadamente a ría de Arousa”. 

Agora, o Centro de Estudos e Experimentación de Obras Públicas (CEDEX), 

dependente dos ministerios de Transportes e de Transición Ecolóxica, vén de propoñer 

como prioritario para depositar os materiais dos dragados dos portos das rías de Arousa 

e Pontevedra, ou de calquera outro que non se sitúe a máis de 20 millas, o mesmo punto 

de vertido de Sálvora  que deixou de autorizar en 2021 e que o propio sector pesqueiro e 

marisqueiro da ría de Arousa rexeitara unanimemente con anterioridade, en 2019, cando 

a propia Xunta de Galiza anunciara publicamente a súa intención de utilizar a zona 

como depósito do dragado do río Lérez. 

O BNG, en concordancia co aprobado no Parlamento galego no 2019, rexeita 

que as rías galegas, e nomeadamente a ría de Arousa, sexa o depósito de toneladas de 
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residuos que poden estar poñendo en risco os ecosistemas. Non só nos parece un 

despropósito que se poidan verter no punto recomendado máis lodos, senón tamén a 

permanencia do depósito do que non nos consta que se estea a fecer seguemento nen 

control das consecuencias do mesmo.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 

. Que valoración fai o o Goberno galego da utilización das rías galegas como 

puntos de vertido de materiais de dragados, nomeadamente da da ría de Arousa? 

 . Considera que a dimensión socioeconómica das actividades pesqueira, 

marisqueira e de miticultura da ría de Arousa, así como os seus valores naturais, fan 

dela a ubicación máis axeitada para un punto de vertido de lodos e materiais de 

dragados? De ser así, por que razón/s? 

 . Coñece exactamente cantos millóns de metros cúbicos deses materiais se foron 

depositando no punto de vertido de Sálvora dende 1998 ata 2021? 

 . Realizou ao longo dese espazo temporal algún estudo que indique cal é a 

situación dese punto de vertido e a súa posíbel afectación ao ecosistema e ás actividades 

do sector primario que se levan a cabo na ría de Arousa? De ser así, cais son as 

conclusión? 

 . Chegouse a constituír a mesa de traballo anunciada por Portos de Galiza en 

2021 para buscar alternativas aos depósitos dos dragados? De ser así, cais foron as súas 

conclusión e cais foron as ubicacións alternativas ao punto de vertido de Sálvora que 

barallou? 

 . Cais foron as alternativas ao punto de vertido de Sálvora propostas a Costas 

por parte da Xunta de Galiza? 
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 . Coñece o acordo unánime do Parlamento galego do 26 de xuño de 2019? Vai 

dar cumprimento ao acordado respecto de garantir que os materiais de dragados non 

afecten ás rías galegas, nomeadamente á de Arousa? 

 . Que valoración fai do recente informe emitido polo CEDEX? 

 . Concorda en que o punto de vertido de Sálvora debe ser o prioritario para 

depositar os materiais de dragado das rías de Arousa e Pontevedra? De ser así, en que se 

basa? 

 . Está a facer un seguemento das posíbeis consecuencias que pode causar ese 

punto de vertido? De ser así, de que xeito se está a levar a cabo, con que perioridicidade 

e cais son os resultados do mesmo? 

  

Santiago de Compostela, 3 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 03/03/2025 12:08:12 

 

María Montserrat Prado Cores na data 03/03/2025 12:12:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Daniel Castro García, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a necesidade de que a Consellaría de Educación, Ciencia, 

Universidades e FP, procedan a substituír por sistema ás persoas docentes cando 

permanecen de baixa laboral ou permisos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As representantes sindicais das e dos docentes adscritos á Concellería de 

Educación levan meses denunciando a situación dos centros educativos que teñen 

persoal docente en situación de baixa laboral que permanecen sen substituír cando son 

períodos de 15 días, aínda que se coñeza a priori que vai ter unha duración superior. 

Dende a Consellaría estanse a borrar sistematicamente as baixas das listaxes de 

substitucións evitando así a transparencia e o control da non substitución do profesorado 

nos centros educativos galegos.  

Esta situación ten graves consecuencias para as direccións dos centros, para o 

resto do profesorado, pero sobre todo, a ten para o alumnado afectado que permanece 

semanas sen a atención educativa da materia ou materias que corresponde. Estas clases 

perdidas en moitos casos é imposible recuperalas por falta de horario dispoñible, e ten 

repercusións máis graves se incide no 2º de Bacharelato pola preparación das probas 

ABAU, sobre todo neste último trimestre do curso. 
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Outro alumnado que sufre en maior medida esta falta de docentes son aqueles 

con Necesidades Especiais de Apoio Educativo que se ven abocados a pasar por unha 

persoa diferente en cada horario afectado, dependendo da docente que estea libre. Para 

este tipo de alumnado é moi importante ter referentes estables no seu día a día e nesta 

situación altérase en gran medida as súas rutinas escolares e o seu rendimento mingua. 

A Consellaría segue a táctica de non cubrir as baixas cando se producen e teñen 

determinado non realizar chamamentos todos os días e cando os realizan, soamente 

dous días á semana, non cobren aquelas que nese momento sexan inferiores a 15 días, 

por máis que superasen eses período cando foron comunicadas. Deste xeito, con este 

procedemento, están deixando de cubrir baixas que logo son borradas da web como se 

nunca tivesen existido.  

O mesmo acontece con aquel profesorado que conta con permisos por participar 

en programas de intercambios con outros centros educativos do ministerio ou da propia 

Consellaría de Educación. 

Esta situación xa foi denunciada pola CIG-Ensino na Mesa Sectorial do pasado 

mes de novembro  ao ser detectada a comezos deste curso no seguimento que fai 

diariamente desta problemática e polas numerosas queixas que lle chegan de persoal 

substituto e dos propios centros educativos que padecen esta falta de persoal de xeito 

sistemático e que ven como está a ver vulnerado o lexítimo dereito do alumnado a 

recibir a atención educativa que precisa. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 4ª: 
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Pensa dar orde a Consellería de Educación de substituír a todo o profesorado dos 

centros educativos galegos que permanece de baixa ou con permisos laborais e así 

asumir a súa responsabilidade de proporcionar a atención educativa de calidade que 

precisa todo o alumnado? 

 

Santiago de Compostela, 19 de xullo de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Daniel Castro García 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 19/07/2024 12:11:16 

 

Daniel Castro García na data 19/07/2024 12:11:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Noa Presas Bergantiños e Olalla Rodil 

Fernández, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre o investimento realizado con 

fondos públicos mediante convenios con centros educativos privados que segregan por 

sexos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado ano publicouse no DOG a Orde do 14 de agosto de 2023 pola que se 

aproban os concertos educativos cos centros docentes privados de educación infantil, 

primaria, secundaria obrigatoria, educación especial e de FP. 

No anexo I da citada orde relaciónanse os centros afectados que quedarán 

vinculados aos concertos durante os vindeiros seis anos, ata o curso 2028/29. Entre eles 

figuran catro: Las Acacias e Montecastelo en Vigo; Montespiño en Culleredo; e 

Peñarredonda en A Coruña. Centros educativos que segregan ao alumnado por sexo e 

que manteñen os concertos coa Xunta e suman unidades con respecto ao reparto 

anterior, o realizado en 2017. Pasando de ter concertadas 46 unidades a 58. 

En agosto a Consellaría de Educación indicou que os centros que “anteriormente 

podían legalmente diferenciar ao alumnado en función do seu xénero pasan agora a 

adaptarse ao establecido na norma estatal” e tamén engadiu que os centros educativos 

afectados fixeran “a aceptación desta modificación legal na súa petición de renovación 

do concerto”.   
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Diferentes medios de comunicación informaron daquela que esta práctica de 

desagregación do alumnado por razón de sexo seguía vixente nestes centros privados 

concertados de A Coruña e Vigo, xa que os mesmos tan só ofertaron as prazas de 1º de 

Primaria aos dous sexos. 

Debemos lembrar que a redacción actual tras a reforma da LOMLOE do 

apartado primeiro da Disposición Adicional 25ª é a seguinte: 

Co fin de favorecer a igualdade de dereitos e oportunidades e fomentar a 

igualdade efectiva entre homes e mulleres, os centros sostidos parcial ou totalmente con 

fondos públicos desenvolverán o principio de coeducación en todas as etapas 

educativas, de conformidade co disposto pola Lei Orgánica 3/2007, do 22 de marzo, 

para a igualdade efectiva de mulleres e homes, e non separarán o alumnado polo seu 

xénero. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

. Cal é o número de alumnos en cada aula incluída no concerto, desglosando en 

cada unha delas o número de nenos e nenas neste curso escolar 2023/24 nos centros 

concertados: Las Acacias, Montecastelo, Montespiño e Peñarredonda ?? 

. Que sistema de seguimento vai fixar a Consellaría de Educación para asegurar 

que se cumpren os criterios que permitiron a inclusión de cada centro escolar na orde do 

20 de xaneiro, pola que se ditan normas para a aplicación do réxime de concertos para 

os próximos anos ?? 

 

Santiago de Compostela, 19 de xullo de 2024 
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Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 19/07/2024 11:50:12 

 

Noa Presas Bergantiños na data 19/07/2024 11:50:26 

 

Olalla Rodil Fernández na data 19/07/2024 11:50:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Paulo Ríos Santomé, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre tomar medidas para garantir o acceso ao transporte público do 

alumnado matriculado en ensinanzas postobrigatorias nos concellos do rural galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O transporte público debe ser un servizo fundamental que as administracións 

públicas deben ofrecer á cidadanía, debido ao seu carácter vertebrador, dinamizador e 

democratizador da sociedade.  

Alén destas características, o transporte público vén de gañar, nos últimos anos, 

unha importancia superior, xa que debe exercer como un dos eixos fundamentais na 

loita contra o cambio climático, reducindo cada vez máis o uso dos vehículos privados e 

gañando en calidade ambiental.  

Estas son algunhas das potencialidades dun bo servizo público de transporte, 

mais para que estas potencialidades poidan ser explotadas, é fundamental que as 

políticas públicas de mobilidade se deseñen en consonancia a estas potencialidades.  

Atender a cuestións tan importantes como a intermodalidade, é central para 

conseguir facer que o uso deste servizo sexa útil e atractivo para a poboación. 

Actualmente, o rural galego vive un problema maiúsculo coas súas liñas de 

transporte público, xa que á perda de calidade nos últimos anos, debemos engadirlle a 

eliminación de paradas e traxectos, atrasos etc.  
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Cando unha usuaria dunha vila do rural quere utilizar o transporte público para 

moverse entre diferentes cidades, vive unha auténtica odisea, xa que as conexións entre 

as vilas e as cidades do rural son moi escasas e dunha duración por traxecto moi 

elevada.  

Concretamente, se falamos das persoas que cursan estudos postobrigatorios fóra 

do seu concello de residencia, atopámonos cunha falta de planificación e recursos da 

Xunta de Galiza que fai que, de xeito reiterado, fiquen moitas desas usuarias sen poder 

acceder ao servizo.  

É fundamental garantir un servizo de transporte público que permita que a 

mocidade de concellos do rural galego, sexa quen de cursar os seus estudos 

postobrigatorios no sistema público de ensino, sen ter que sufrir unha discriminación 

por orixe e sen ter que renunciar aos estudos que desexa cursar, por non existir un 

servizo de transporte público que cubra as súas necesidades.  

Son moitas as queixas e denuncias, así o manifestaba o últoimo informe da 

Valedora do Pobo, que poñen de manifesto o mal funcionamento deste servizo, a 

discriminación por orixe á mocidade do rural, sobre todo dende as parroquias, e unha 

dificultade manifesta para facer cadrar, dun xeito aceptábel, os horarios do transporte 

público co comezo das aulas nos centros de ensino de referencia e incluso nas 

universidades.   

É por isto que se está a fallar na planificación e execución das políticas públicas 

de mobilidade interurbana no rural, xa que na contra de facilitar un desprazamento máis 

limpo e barato, practicamente obrigan ás usuarias e usuarios e depender dun vehículo 

particular.  
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- Que accións pensa levar a cabo o Goberno Galego para garantir os dereitos do 

alumnado do rural matriculado en ensinanzas postobrigatorias de dispoñer de transporte 

público en horarios compatibles coa apertura e peche dos centros de ensino de 

referencia e universidades? 

- Que accións está a planificar o Goberno da Xunta de Galiza e con que 

prioridade para mellorar o sistema público de transporte no rural galego para garantir as 

conexións das vilas coas cidades con servizos de referencia? 

 

Santiago de Compostela, 19 de xullo de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 19/07/2024 10:55:13 

 

Paulo Ríos Santomé na data 19/07/2024 10:55:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Luis Bará Torres, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o 

control que debe exercer a administración autonómica nos baleirados dos encoros que 

afectan á pesca fluvial da lamprea nos ríos Miño e Tea. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Todas as primaveras na comarca do Condado-Paradanta, preparámonos para a 

pesca da lamprea. Unha especie que durante máis de 500 millóns de anos non 

evolucionou, resultando que non é peixe nin reptil, xa que carece de esqueleto óseo, 

bioloxicamente considéraselle a orixe máis remota dos vertebrados. 

Dende xaneiro ata maio sube polo Miño a Lamprea, con forma de serpe e boca 

de ventosa. Por Salvaterra de Miño, As Neves, Arbo e Crecente as esperan nun 

inxenioso entramado das Pesqueiras, antiquísimas calexas construídas en pedra sobre o 

propio río para estreitar o seu paso e capturalas vivas, sen que se desangren, xa que 

resulta primordial para a súa preparación culinaria.  

Suben tamén polo seu afluente, o Tea, dende Fillaboa en Salvaterra de Miño ata 

Ponteareas, onde son collidas nas Estacadas. Unhas 47 construcións de madeira que son 

montadas en xaneiro e retiradas a finais de abril ou maio e sorteadas todos os anos entre 

as persoas interesadas para a pesca nocturna con pouca luz, aproveitando a remontada 

das lampreas pegadas ao fondo areoso. 
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Nesta tempada 2024 o prezo da peza de lamprea subiu ata os 140€ debido ao 

número tan escaso delas que chega ás pesqueiras e ás estacadas. 

Foron moitas as queixas ante a Xunta de Galiza, incluso directamente ao seu 

Presidente, das persoas que pescan a lamprea, así como dos establecementos de 

hostalería que ven inviable poder atender a demanda da mesma. Nos últimos anos foron 

testemuñas dun descenso no número de exemplares e nesta última campaña a situación 

foi a peor.  

É atribuído a distintos factores. Polo furtivismo e o exceso de pesca río abaixo, 

na desembocadura do Miño, pero sobre todo na baixada do caudal do río. Nos saltos da 

auga dos encoros non se teñen en conta os ciclos reprodutivos das especies que temos 

nos mesmos e as variacións do caudal fan que quede en seco xusto na época de desove. 

Non só hai que tomar medidas de paro biolóxico para protexer a especie, senón 

que hai que controlar as oscilacións de caudal da auga. Nos meses de abril, maio e xuño 

sería importante poder manter o nivel e fixar un límite de pesca en abril para poder 

protexer as zonas do Miño e Tea para que sexan auténticos criadeiros de lamprea para 

poder conservar esta especie prehistórica nun futuro e manter así a tradición culinaria 

dun manxar tan recoñecido na comarca do Condado-Paradanta, así como tamén a nivel 

internacional. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

- Vai realizar a Xunta de Galiza un estudo, en colaboración coas universidades 

galegas, que permita avaliar os motivos da diminución de número de lampreas nos ríos 
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Miño e Tea na comarca do Condado-Paradanta e as posibles medidas a tomar para 

reverter esta situación? 

- Que actuacións leva a cabo a Xunta en relación ao control dos baleirados dos 

encoros que afectan a esta zona e modifican o nivel dos ríos sen ter en conta a 

reprodución das distintas especies de peixes? 

- Pensa o goberno da Xunta de Galiza elaborar un Plan de especial protección e 

conservación dunha especie prehistórica como é a lamprea? 

- Ten previsto o goberno galego establecer medidas para protexer e impulsar un 

sector económico de suma importancia para a comarca relacionada cunha gastronomía 

de gran valor culinario na comarca e tamén a nivel internacional? 

- Vai a Xunta solicitar a colaboración e a coordinación da Confederación 

Hidrográfica Miño-Sil para implementar no río Miño aquelas actuacións encamiñadas a 

preservar e fomentar a reprodución da lamprea? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xullo de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Cristina Fernández Davila na data 17/07/2024 09:47:20 

 

Luis Bará Torres na data 17/07/2024 09:47:48 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey e Patricia Iglesias Rey, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

O Xulgado de Penal núm. 2 do partido xudicial de Santiago de Compostela 

presenta un nivel de asuntos pendentes que supera notablemente o máximo 

establecido e, polo tanto, está preto de chegar a unha situación de colapso. 

 

Foron varios os motivos que desencadearon esta situación: 

 

1º.O xuízo do descarrilamento do tren Alvia, que requiríu de forma exclusiva a 

plena dedicación da xuíza titular. Para substituíla foron designados de forma 

separada e sucesiva por dúas xuízas de apoio territorial e tres xuíces 

substitutos, sen que ningún deles permanecese o suficiente tempo no órgano 

xudicial para dar continuidade ao seu traballo. 

 

2º. A ocupación tamén neste asunto da letrada da Administración de Xustiza 

que foi substituída e, neste caso, sumouse tamén unha baixa por enfermidade. 

 

3º. A folga de letrados e letradas da Administración de Xustiza e a de avogados 

e avogadas da quenda de oficio que provocaron innumerables suspensións de 

xuízos, incrementando de forma considerable o atraso. 

 

Todo isto está a provocar unha situación de atasco e como consecuencia que 

se estean a sinalar xuízos para o mes de xullo de 2026, e moitos son xuízos de 

conformidade polo que á vista principal no caso de non acadala podería 
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celebrarse en 2027 o que é totalmente contrario ao principio de tutela xudicial 

efectiva. 

 

Para reverter esta situación o Goberno galego ten que reforzar o cadro de 

persoal dese xulgado como mínimo con dous tramitadores para poder axilizar o 

traballo e que poida diminuír o número de procesos pendentes. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1.Como vai solucionar o Goberno galego o colapso existente no Xulgado do 

Penal  núm. 2 de Santiago de Compostela? 

 

2.Vai reforzar con dous tramitadores máis o Xulgado do Penal núm. 2 de 

Santiago de Compostela? 

 

Santiago de Compostela, 3 de Marzo de 2025 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 03/03/2025 17:23:24 

 

Patricia Iglesias Rey na data 03/03/2025 17:23:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Manuel Golpe Acuña, Ramón Fernández Alfonzo e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre o PRUX do Parque natural Fragas do Eume 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Fraga do Eume, Declarada Parque Natural en 1997, forman un bosque 

caducifolio atlántico, de máis de 9.000 hectáreas e habitado por menos de 500 persoas. 

Tamén son os cantís costeiros mellor conservados de Europa pola humidade, frescura e 

temperatura que se atopan no seu interior, o que lles permite albergar especies animais e 

vexetais en perigo de extinción. O Parque Natural das Fragas do Eume sitúase arredor 

do curso do río Eume e ten forma de triángulo cuxos vértices e lindes son As Pontes, 

Pontedeume e Monfero. 

Declarado parque natural no ano 1996, quince anos despois, no ano 2014 

iníciase a tramitación  do PRUX, e non é até o ano 2018 cando se procede á súa 

información pública, paralizándose posteriormente a súa tramitación até novembro do 

ano 2022, cando se activa un novo proceso de participación pública, que remata coa 

aprobación definitiva o dous de marzo de 2023 . 

Durante todo este tempo de inacción por parte da Xunta de Galiza, os principais 

ecosistemas do parque natural polos seus valores naturais víronse moi afectados, 

fundamentalmente debido á fragmentación do hábitat producida pola intensa actividade 

forestal vencellada ás plantacións de eucalipto de interese comercial e ás súas 

actividades de explotación que se veñen levando a cabo desde os anos 50 do século 

pasado. 
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Cabe sinalar que durante os anos transcorridos nin a veciñanza nin os 

organismos afectados, nin as asociacións con interese lexítimo, foron informadas sobre 

o estado ou sorte da tramitación do PRUX, sendo de salientar que o novo documento 

posto a información pública non incorpore nin dea resposta ás alegacións presentadas ao 

borrador do ano 2018. 

Neste sentido a falta de interese da Xunta de Galiza por garantir un axeitado 

proceso de información pública plásmase na forma na que se levou a cabo o propio 

proceso participativo, o que resulta inadmisíbel de todo de punto de vista, e máis aínda 

tendo en conta que logo se fan 25 anos do inicio do proceso. 

O  PRUX conta cun programa económico–financeiro ao que se lle asignan para 

a execución entre o ano 2023 e 2032, unha cantidade total de  3.125.000€, que 

significan 200.000€ anuais de media, unha cifra semellante á que actualmente a Xunta 

de Galiza destinada á xestión do parque natural. Este continuísmo no compromiso e 

previsión de gasto, igual que no que a persoal se refire, deixa en evidencia as 

declaracións de intencións que o proxecto contén, converténdoas en papel mollado. 

A dotación asignada para a xestión dos terreos conta cun montante de 1.1000 €, 

cifra claramente insuficiente se temos en conta que á propiedade dos montes no ámbito 

do Parque natural da Fraga do Eume, os montes son na súa meirande parte de 

titularidade privada (o 79,39%). 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Coñece a Xunta de Galiza a situación de abandono e progresivo deterioro do 

Parque Natural? 
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2. Ten pensado a Xunta de Galiza, en exercicio das súas competencias, adquirir 

parcelas do Parque Natural? 

3. Cantas parcelas leva mercado a Xunta de Galiza ata o de agora? 

4. Que superficie ocupan as parcelas mercadas? 

5. Cales foron os prezos de compra das parcelas? 

6. Como pode a Xunta de Galiza promover un cambio real nos usos e 

aproveitamentos do Parque sen aumentar a dotación económica nin o persoal do Parque 

Natural? 

7. Por que a Xunta de Galiza nunca contestou as alegacións presentadas polas 

partes afectadas ou interesadas no tramitación do PRUX? 

8. Como xustifica a Xunta de Galiza a redución da zona de máxima protección 

con respeito ao anterior proxecto de PRUX? 

9. Dispón a Xunta de Galiza de obxectivos ou expectativas da súa política no 

Parque das Fragas do Eume? Cales son? 

 

Santiago de Compostela, 4 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Xosé Manuel Golpe Acuña 

Ramón Fernández Alfonzo 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 04/03/2025 13:36:12 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 04/03/2025 13:36:16 

 

Luis Bará Torres na data 04/03/2025 13:36:23 
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gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Rio, Argimiro Marnotes Fernández, Julio García Comesaña, 
Roberto Rodríguez Martínez, Paula Mouzo Mas, José Alberto Pazos Couñago, 
Carmen María Pomar Tojo, María Felisa Rodríguez Carrera e Katherinie Varela 
Fernández, deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto nos artigos 98 e 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, de 
Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
 

Motivación da urxencia 

 

A urxencia vén motivada pola relevancia que para Galicia ten acoller un acontecemento 

deportivo do máximo nivel 

 

O Goberno galego, no marco das súas competencias, comprometeuse a través dun 

acordo no Consello da Xunta en 2022 a apoiar a candidatura galega interesada en 

converterse en sede do Mundial de fútbol de 2030. 

 

Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta para a súa 

resposta en Pleno:    

 

• De que información dispón o Goberno galego sobre a próxima celebración do 

Mundial 2030? 

 
Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado del Rio na data 04/03/2025 16:43:32 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 04/03/2025 16:43:46 

 
Julio García Comesaña na data 04/03/2025 16:44:02 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 04/03/2025 16:44:13 
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Paula Mouzo Mas na data 04/03/2025 16:44:30 

 
Alberto Pazos Couñago na data 04/03/2025 16:44:40 

 
Carmen Pomar Tojo na data 04/03/2025 16:45:14 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 04/03/2025 16:45:26 

 
Katherinie Varela Fernández na data 04/03/2025 16:45:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a necesidade de mellorar a atención educativa do alumnado galego 

garantindo os seus dereitos, tendo en conta ás nenas, nenos e adolescentes con 

necesidades específicas de apoio educativo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Mentres o Conselleiro de Educación e o Presidente da Xunta alardean de ter o 

maior porcentaxe de inclusión nas aulas de todo o estado, un 94%, a realidade nos 

centros educativos é ben distinta e as familias con nenos, nenas e adolescentes que 

precisan apoios e reforzos levan todo o curso reclamando os docentes precisos para 

poder seguir o ritmo dos demais compañeiros e compañeiras da aula. 

Parece unha burla para estas familias, xa que non existe integración ou inclusión 

sen recursos, sen profesionais que fagan un seguimento persoal a este alumnado dentro 

da clase. En tanto, a administración educativa, pretende desviar aos nenos e nenas que 

precisan maior atención a centros especiais ou a aulas específicas dentro dos centros 

escolares. 

Con menos profesorado estable, sen apoios e reforzos por parte de especialistas 

para o alumnado NEAE, súmase tamén o incumprimento da Consellería na baixada das 

ratios e do cómputo dobre ou triplo do alumnado con discapacidade dentro das aulas. 

A Consellería de Educación suprimiu este curso o Programa Acompaña, de 

apoio e reforzo ao alumnado NEAE, mentres implementou o Plan Mega, onde un dos 
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programas xa existentes é o PROA+ que este curso ten moitos máis requisitos para a súa 

concesión e que non solucionou a necesidade extrema de profesorado na maioría dos 

centros galegos, xa que quedaron sen os docentes que realizaban os reforzos o pasado 

curso, pero moitos centros están tamén sen os do Plan Proa e cun cadro de persoal 

incompleto. 

Por outra banda, a situación dos departamentos de Orientación é crítica, cunha 

falta de persoal que é evidente para as comunidades educativas. Orientadoras/es 

comparten varios centros, sendo incapaces de realizar os informes do alumnado NEAE 

recén incorporado nun tempo razoable. Iso ten como consecuencia que mentres non está 

completo o expediente non se lles asigna os apoios ou reforzos necesarios ao novo 

alumnado. Pero despois, a Consellería tampouco respecta os seus informes como 

debera, incumprindo a Orde do 8 de setembro de 2021 que regula a atención á 

diversidade do alumnado dos centros docentes en Galiza. 

As especialistas en Pedagoxía Terapéutica ou Audición e Linguaxe non son 

suficientes para atender ao gran número de alumnado que o precisa, que cada curso é 

maior. Faltan coidadores/as para os nenos e nenas con problemas físicos ou necesidade 

constante de acompañamento. En moitos casos atenden a varias persoas do centro e 

nalgunhas ocasións reciben ordes para deixar o seu centro temporalmente para atender 

alumnado doutro, desatendendo así o alumnado que tiña asignado. 

En peor situación están os nenos e nenas que precisan un apoio e seguimento 

dentro das aulas por parte dun/ha especialista en Pedagoxía Terapéutica Preferente, sen 

este recurso non poden seguir o ritmo das súas compañeiras de clase. 

Esta situación afecta maiormente a alumnado TEA, TDA, TDAH, Dislexia, etc., 

pero tamén a aquel vulnerable por outros motivos como son os estranxeiros, en 

situación de risco de exclusión social, etc. 
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Pero se hai un alumnado moi sensible a estas circunstancias que foron 

enumeradas, é aquel con Síndrome de Down e outras discapacidades intelectuais. Nenos 

e nenas que adoecen por dispoñer nos centros ordinarios de todos os apoios, reforzos e 

especialistas necesarios para cada caso en concreto e gozar así dunha integración e 

inclusión real. Así nolo fixeron chegar ao BNG as representantes da Federación Down 

Galicia, preocupadas/os pola situación que se vive na actualidade dentro dos centros 

educativos sen os recursos necesarios para que esa inclusión reivindicada por todo o 

colectivo poida ser efectiva e real.  

Polo tanto é un dereito do alumnado con Diversidade ter garantida unha 

educación de calidade e para iso precisa do profesorado de reforzo e especialistas, que 

indiquen os informes médicos e de Orientación, para poder seguir o ritmo da súa aula. 

De pouco importa ter en Galiza un 94% de inclusión se esta non ven 

acompañada dos recursos precisos para que a atención a todos e cada un dos alumnos/as 

sexa a que estas precisan. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

1.- Vai a Consellería de Educación, Ciencia, Universidades e FP completar os 

cadros de persoal docente de todos os centros educativos e dotación do profesorado de 

apoio, reforzo e especialistas (PT, AL e Aux. Coidadores/as) necesario para todo o 

alumnado, sobre todo tendo en conta aqueles que precisan PT preferentes? 

2.- Vai a Consellería de Educación realizar un estudo público e específico de 

cada centro escolar das necesidades de docentes e especialistas, actualizando os cadros 

de persoal se é preciso, vixentes dende o 2009, para conseguir plantillas estables? 
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3.- Vai a Consellería deseñar un Plan Formativo de calidade para as docentes, 

específicos para unha atención personalizada do alumnado, con metodoloxías 

inclusivas, con formacións prácticas nas aulas e acompañamento posterior nos centros, 

con técnicas e ferramentas actualizadas e innovadoras dende o punto de vista educativo 

e pedagóxico? 

4.- Vai implementar Plans e Programas estables no tempo para complementar as 

necesidades educativas do alumnado máis vulnerable? 

5- Vai a Consellería aumentar a partida orzamentaria para poder asumir este 

incremento de profesorado e especialistas onde sexa preciso nos centros educativos do 

País así como para a súa formación específica? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Olalla Rodil Fernández  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 05/03/2025 10:02:33 

 

Olalla Rodil Fernández na data 05/03/2025 10:04:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar pola Xunta para  poñer en marcha de 

inmediato todas as medidas para garantir o coñecemento da lexislación que 

permite o dereito a morrer dignamente, tanto entre profesionais como poboación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS. 

Desde a Asociación Dereito a Morrer Dignamente de Galiza puxéronse en 

contacto co Bloque Nacionalista Galego para facernos chegar a súa preocupación 

polos déficits ao querer exercer o dereito a facer o testamento vital como a que o 

mesmo se inclúa no Rexistro Galego de Instrucións Previas, REGAIP. 

O dereito a unha morte digna é moi importante, permite ás persoas 

plantexarse o seu final e discutir os seus valores co seu entorno familiar e de 

amizades, asumindo en parte o control do mesmo, aínda cando non estean xa en 

condicións de decidir. 

A loita por unha morte digna forma parte da loita por unha vida digna e no 

BNG defendemos a necesidade de ter instrumentos legais para conseguir estes 

obxectivos, que permitan ás persoas avanzar no control da súa vida, en toda a súa 

extensión. 
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Conseguir o recoñecemento legal do control  da propia vida  e da propia 

morte, ten relevancia para o avance dos dereitos das persoas. 

O BNG defendemos a necesidade de lexislar para garantir  o dereito a 

unha morte digna, para que cada persoa poida decidir libremente como e onde 

vivir e tamén como e onde morrer. 

A nivel de lexislación téñense dados pasos importantes nesa dirección, 

aínda que consideramos que hai que seguir avanzando en medidas lexislativas 

para deixar de penalizar ás persoas que non teñen outra forma aceptábel de evitar 

o sufrimento que deixar de vivir. 

A Lei 3/2001, do 28 de maio, regula o consentimento informado e a 

historia clínica das persoas doentes, foi obxecto de modificación mediante a Lei 

3/2005, do 7 de marzo, para adaptala pola súa vez, á Lei 41/2002, do 14 de 

novembro, básica reguladora da autonomía do paciente e de dereitos e obrigas en 

materia de información e documentación clínica. A Lei 41/2002, reguladora da 

autonomía do doente recoñece o dereito a facer testamento vital. Documento 

legal no que unha persoa maior de idade, capaz e libre, manifesta 

anticipadamente a súa decisión sobre os coidados e tratamentos que quere recibir 

ao final da súa vida e que a súa vontade sexa coñecida e respectada no momento 

en que non teña capacidade para manifestala. 

A Lei 8/2008, do 10 de xullo, de saúde de Galiza, establece no seu artigo 

8.3 que son dereitos relacionados coa autonomía de decisión o de outorgar o 

consentimento por substitución e o de manifestar as instrucións previas ao abeiro 

do establecido na Lei 3/2001. 
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O Decreto 259/2007, do 13 de decembro, creou o Rexistro galego de 

instrucións previas sobre coidados e tratamento da saúde, que serve como un 

instrumento para facilitar o coñecemento desas instrucións aos profesionais 

sanitarios, sen que a inscrición no rexistro sexa condición necesaria para a 

validez do documento. 

A Lei 12/2013, do 9 de decembro, de garantías de prestacións sanitarias, 

afonda nesta garantía do outorgamento das instrucións previas, e para facilitar 

aos cidadáns a formalización do documento que conteña a súa vontade, establece 

un terceiro suposto, xa recollido noutras normas autonómicas, que é a 

posibilidade de outorgalo ante o funcionario ou o empregado público encargado 

do Rexistro galego de instrucións previas 

O decreto 159/2014, do 11 de decembro,  que derroga o de 2007, 

establece a organización e funcionamento do Rexistro galego de instrucións 

previas sobre coidados e tratamento da saúde. Regula o procedemento de 

formalización do documento de instrucións previas ante o persoal do rexistro ou 

ante o persoal das unidades habilitadas no ámbito territorial de cada estrutura 

organizativa de xestión integrada do Servizo Galego de Saúde. 

En 2015 o Parlamento de Galiza aprobou a Lei 5/2015 de Dereitos e 

Garantías da Dignidade das Persoas Enfermas Terminais que  regula o dereito das 

galegas e galegos, enfermas terminais a decidir sobre o proceso final da súa vida. 

Non estamos polo tanto diante de ausencia lexislativa, mais  desde a   

Asociación Dereito a Morrer Dignamente de Galiza trasládannos que: 
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• Non se están a proporcionar información sobre o testamento vital nin 

a profesionais nin á poboación, mais alá de estar colgada na páxina web 

do Sergas. 

• Non se coñece a existencia de materiais divulgativos (cartaces, 

folletos, audiovisuais) nin a súa presenza nos centros sanitarios. 

• As unidades habilitadas para formalizar o DIP, Documento de 

Instrucións Previas, son só 79 e cun reparto moi desigual ( A Coruña 39, 

Lugo 6, Ourense 18 e Pontevedra 39) 

• Non se están ditando resolucións da inscrición das DIP, por parte da 

Secretaría Xeral Técnica, no prazo máximo legal de dous meses, polo que 

opera practicamente en todos os casos o silencio administrativo. 

• Detectan atraso de meses na incorporación do DIP na historia clínica, 

o que impide e non facilita o coñecemento da existencia do documento a 

profesionais e polo tanto que sexan respectada e aplicada a vontade de 

doentes. 

• A 31 de decembro de 2024 as DIP inscritas no Rexistro de Instrucións 

Previas de Galiza era de 20.104, o que supón un 7 por 1000 habitantes, 

unha das taxas máis baixas do Estado. Navarra, Cataluña ou Euskadi teñen 

porcentaxes do 22.24 por 1000. 

Estes datos poñen en evidencia que a Xunta non fai ningún esforzo por 

estender o dereito, o que na práctica está a impedir ou dificultar o exercicio do 

dereito a morrer dignamente.   
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A Lei que non se cumpre é papel mollado, e con ese papel mollado 

estánselle negando, ou dificultando o goce de dereitos ás persoas. O que non se 

coñece, non se demanda. Os galegos e galegas teñen dereito a decidir sobre o 

proceso final da súa vida e a administración ten a obriga que garantirllo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Que accións ten realizado o Goberno galego  para garantir o coñecemento 

da lexislación que permite o dereito a morrer dignamente, tanto entre 

profesionais como poboación? 

Parécenlle suficientes as 79 unidades habilitadas para formalizar o DIP? 

Cales son os criterios para a creación das mesmas? 

Considera que garanten a equidade das galegas e galegos? 

Van aumentar as unidades habilitadas para formalizar o DIP, de xeito que 

que toda a poboación de Galiza, teña unha próxima ao seu domicilio, e non teña 

que desprazarse quilómetros? 

Cal é a razón para que practicamente á totalidade das solicitudes de 

inscrición no REGAIP non se lle conteste, e opere o silencio administrativo? 

Vai tomar medidas para realizar a comunicación positiva de Inscrición no 

Rexistro Galego de Instrucións Previas, na vez de operar o silencio 

administrativo? 
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Cal é a razón para que se produza o atraso de meses na incorporación do 

DIP á historia clínica das persoas demandantes? 

Como  xustifica a Consellaría de Sanidade o funcionamento deficiente do 

REGAIP? 

Como valora que en Galiza a porcentaxe de inscricións no REGAIP 

apenas chegue ao 7 por 1000, moi por debaixo da media do Estado? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 05/03/2025 10:15:16 

 

María Montserrat Prado Cores na data 05/03/2025 10:15:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar pola Xunta para  poñer en marcha de 

inmediato todas as medidas para garantir o coñecemento da lexislación que permite o 

dereito a morrer dignamente, tanto entre profesionais como poboación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS. 

Desde a Asociación Dereito a Morrer Dignamente de Galiza puxéronse en 

contacto co Bloque Nacionalista Galego para facernos chegar a súa preocupación polos 

déficits ao querer exercer o dereito a facer o testamento vital como a que o mesmo se 

inclúa no Rexistro Galego de Instrucións Previas, REGAIP. 

O dereito a unha morte digna é moi importante, permite ás persoas plantexarse o 

seu final e discutir os seus valores co seu entorno familiar e de amizades, asumindo en 

parte o control do mesmo, aínda cando non estean xa en condicións de decidir. 

A loita por unha morte digna forma parte da loita por unha vida digna e no BNG 

defendemos a necesidade de ter instrumentos legais para conseguir estes obxectivos, 

que permitan ás persoas avanzar no control da súa vida, en toda a súa extensión. 

Conseguir o recoñecemento legal do control  da propia vida  e da propia morte, 

ten relevancia para o avance dos dereitos das persoas. 

O BNG defendemos a necesidade de lexislar para garantir  o dereito a unha 

morte digna, para que cada persoa poida decidir libremente como e onde vivir e tamén 

como e onde morrer. 

A nivel de lexislación téñense dados pasos importantes nesa dirección, aínda que 

consideramos que hai que seguir avanzando en medidas lexislativas para deixar de 
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penalizar ás persoas que non teñen outra forma aceptábel de evitar o sufrimento que 

deixar de vivir. 

A Lei 3/2001, do 28 de maio, regula o consentimento informado e a historia 

clínica das persoas doentes, foi obxecto de modificación mediante a Lei 3/2005, do 7 de 

marzo, para adaptala pola súa vez, á Lei 41/2002, do 14 de novembro, básica reguladora 

da autonomía do paciente e de dereitos e obrigas en materia de información e 

documentación clínica. A Lei 41/2002, reguladora da autonomía do doente recoñece o 

dereito a facer testamento vital. Documento legal no que unha persoa maior de idade, 

capaz e libre, manifesta anticipadamente a súa decisión sobre os coidados e tratamentos 

que quere recibir ao final da súa vida e que a súa vontade sexa coñecida e respectada no 

momento en que non teña capacidade para manifestala. 

A Lei 8/2008, do 10 de xullo, de saúde de Galiza, establece no seu artigo 8.3 que 

son dereitos relacionados coa autonomía de decisión o de outorgar o consentimento por 

substitución e o de manifestar as instrucións previas ao abeiro do establecido na Lei 

3/2001. 

O Decreto 259/2007, do 13 de decembro, creou o Rexistro galego de instrucións 

previas sobre coidados e tratamento da saúde, que serve como un instrumento para 

facilitar o coñecemento desas instrucións aos profesionais sanitarios, sen que a 

inscrición no rexistro sexa condición necesaria para a validez do documento. 

A Lei 12/2013, do 9 de decembro, de garantías de prestacións sanitarias, afonda 

nesta garantía do outorgamento das instrucións previas, e para facilitar aos cidadáns a 

formalización do documento que conteña a súa vontade, establece un terceiro suposto, 

xa recollido noutras normas autonómicas, que é a posibilidade de outorgalo ante o 

funcionario ou o empregado público encargado do Rexistro galego de instrucións 

previas 

O decreto 159/2014, do 11 de decembro,  que derroga o de 2007, establece a 

organización e funcionamento do Rexistro galego de instrucións previas sobre coidados 
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e tratamento da saúde. Regula o procedemento de formalización do documento de 

instrucións previas ante o persoal do rexistro ou ante o persoal das unidades habilitadas 

no ámbito territorial de cada estrutura organizativa de xestión integrada do Servizo 

Galego de Saúde. 

En 2015 o Parlamento de Galiza aprobou a Lei 5/2015 de Dereitos e Garantías 

da Dignidade das Persoas Enfermas Terminais que  regula o dereito das galegas e 

galegos, enfermas terminais a decidir sobre o proceso final da súa vida. 

Non estamos polo tanto diante de ausencia lexislativa, mais desde a Asociación 

Dereito a Morrer Dignamente de Galiza trasládannos que: 

• Non se están a proporcionar información sobre o testamento vital nin a 

profesionais nin á poboación, mais alá de estar colgada na páxina web do Sergas. 

• Non se coñece a existencia de materiais divulgativos (cartaces, folletos, 

audiovisuais) nin a súa presenza nos centros sanitarios. 

• As unidades habilitadas para formalizar o DIP, Documento de Instrucións 

Previas, son só 79 e cun reparto moi desigual ( A Coruña 39, Lugo 6, Ourense 18 

e Pontevedra 39) 

• Non se están ditando resolucións da inscrición das DIP, por parte da 

Secretaría Xeral Técnica, no prazo máximo legal de dous meses, polo que opera 

practicamente en todos os casos o silencio administrativo. 

• Detectan atraso de meses na incorporación do DIP na historia clínica, o que 

impide e non facilita o coñecemento da existencia do documento a profesionais e 

polo tanto que sexan respectada e aplicada a vontade de doentes. 

• A 31 de decembro de 2024 as DIP inscritas no Rexistro de Instrucións 

Previas de Galiza era de 20.104, o que supón un 7 por 1000 habitantes, unha das 

taxas máis baixas do Estado. Navarra, Cataluña ou Euskadi teñen porcentaxes do 

22.24 por 1000. 
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Estes datos poñen en evidencia que a Xunta non fai ningún esforzo por estender 

o dereito, o que na práctica está a impedir ou dificultar o exercicio do dereito a morrer 

dignamente.   

A Lei que non se cumpre é papel mollado, e con ese papel mollado estánselle 

negando, ou dificultando o goce de dereitos ás persoas. O que non se coñece, non se 

demanda. Os galegos e galegas teñen dereito a decidir sobre o proceso final da súa vida 

e a administración ten a obriga que garantirllo. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que accións ten realizado o Goberno galego  para garantir o coñecemento da 

lexislación que permite o dereito a morrer dignamente, tanto entre profesionais como 

poboación? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 05/03/2025 10:15:42 
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Iria Carreira Pazos na data 05/03/2025 10:15:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 1ª, sobre o recoñecemento do movemento memorialista galego e a súa 

participación en eventos programados polas institucións. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado 25 de febreiro a delegación do goberno central en Galiza organizou 

unha xuntanza preparatoria da programación “50 anos de España en liberdade” no noso 

país. Máis alá do carácter propagandístico desta reunión e da valoración que se poida 

facer deste evento estatal, a realidade é se están producindo claras mostras dunha visión 

centralista, de escasa participación e de nula sensibilidade en relación co movemento 

memorialista galego e coa historia de Galiza. 

O menosprezo ao asociacionismo memorialista galego reunido arredor da 

Iniciativa Galega pola Memoria xa se puxo de manifesto na tramitación das propostas 

de declaración do Pazo de Meirás e da Illa de San Simón como lugares da memoria 

democrática, ao abeiro do previsto na lei estatal de memoria democrática. 

Foron asociacións memorialistas quen solicitaron en xullo de 2024 a declaración 

de Meirás e San Simón como lugares de memoria histórica democrática. Logo de meses 

sen resposta, o organismo do goberno central encargado da tramitación das solicitudes 

devolveunas en outubro argumentando que estaban redactadas en galego. Unha vez 

rexistradas de novo en español, o goberno central de maneira unilateral e sen ningún 

C
SV

: R
EX

PG
-L

ru
Q

u0
jE

6-
5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

73394

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-LruQu0jE6-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

tipo de comunicación coas entidades solicitantes anunciou a declaración destes dous 

lugares de memoria. Un xeito de proceder que ignora e menospreza o asociacionismo 

memorialista galego, que leva moitos anos defendendo os lugares de memoria e 

especialmente estes dous grandes espazos simbólicos da loita democrática, da represión 

e da resistencia antifranquista. 

Logo destes antecedentes, o goberno central convocou á xuntanza do 25 de 

febreiro a un reducido grupo de persoas representantes de entidades ou asociacións, 

algunhas delas integrantes da “Comisión de persoas expertas do Pazo de Meirás” e 

outras sen que se coñeza o criterio da súa participación. En realidade, o goberno deixou 

fóra da convocatoria a inmensa maioría de entidades que conforman o movemento 

memorialista galego e tamén a inmensa maioría das persoas investigadoras e 

divulgadoras da represión franquista e da loita polas liberdades. Por non falar xa da 

ignorancia das familias das vítimas, que deberían ser obxecto da máxima consideración 

e respecto. 

A estas alturas pouco se coñece da programación prevista, mais todo parece 

indicar que responde a unha visión propagandística, parcial e pouco sensíbel coa 

historia do noso país e coa realidade actual do movemento memorialista. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª : 

Que valoración fai o Goberno galego das propostas de declaración da illa de San 

Simón e o Pazo de Meirás como lugares de memoria democrática? 

Cal é a relación do Goberno galego co movemento memorialista galego? 
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Que relación ten o Goberno galego co Goberno central en relación coa 

programación “50 anos de España en liberdade” e as actividades previstas en Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 05/03/2025 10:24:28 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 05/03/2025 10:26:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández e Oscar Insua Lema, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 8ª, relativa aos expedientes de reversión de terreos portuarios aos concellos 

tramitados polo Goberno galego diante do estado. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En Galiza, practicamente na totalidade dos concellos que teñen dominio 

portuario, existen terreos que tiveron no seu momento un uso portuario que hoxe xa non 

teñen, en moitos casos nin sequera usos relacionados co mar dende hai moito tempo. 

A Lei 6/2017, de portos de Galiza, con claro afán recadatorio, realizouse de 

costas ás entidades locais e son moitos os concellos que levan anos expresando o seu 

malestar polas abusivas tarifas que Portos de Galiza está a cobrar pola realización de 

actividades no espazo público portuario, que, ao cabo e na maioría dos casos é un 

espazo totalmente integrado na trama urbana do concello e son as propias entidades 

locais as que se encargan do seu mantemento, da recollida de lixo, etc.  

O BNG demandou en moitas ocasións a reversión desta situación e que aqueles 

terreos portuarios que teñan un claro uso urbano e non portuario débense reverter aos 

concellos, proposta que a maioría do Partido Popular no Parlamento nunca apoiou ata 

que, na lexislatura anterior, comezou a cambiar de discurso e de posición. 

En maio de 2023, a propia conselleira de Mar recoñecía en sede parlamentar que 

a Xunta de Galiza si quería traspasar eses terreos aos concellos e que incluso contratara 

unha asistencia técnica para a elaboración de informes individualizados que xustificasen 
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en cada caso a innecesariedade dos terreos portuarios e o interese dos concellos. Na súa 

intervención fixo constar que en 2021 Portos de Galiza contaba con 26 solicitudes de 

distintos concellos e en 2023 xa era 34 solicitudes, das que decaeron sete. E asegurou 

que “temos, por tanto, definidos e contabilizados os espazos e ultimamos uns 

expedientes concretos nos que involucramos aos concellos para que en cada proposta de 

reversión vaia un compromiso municipal de solicitar a titularidade dos terreos para que 

o Estado, a través de Costas, non poda poñer ningunha excusa”. 

E malia a que os expedientes estaban “ultimados”, foi aínda un ano e medio 

despois, en novembro de 2024, cando a propia Xunta anuncia que “consensúa coa 

FEGAMP os criterios para a elección dos terreos portuarios innecesarios que se 

incluirán na primeira fase de reversións ao Estado”, anuncio que xa fixera no 2018 

cando deu a coñecer a creación dunha mesa de traballo Portos de Galiza/FEGAMP 

“para determinar que zonas portuarias sen ese uso podían pasar a ser municipais”. 

Recentemente, no pasado mes de febreiro, o Goberno do Estado, en resposta 

parlamentaria ao deputado do Bloque Nacionalista Galego no Congreso a respecto da 

reversión dos terreos en tres concellos da comarca do Barbanza di que “no consta 

petición alguna de reversión al Estado de terreos adscritos/transferidos de los puertos 

citados. En consecuencia, tampoco se ha solicitado desafectación y posterior cesión de 

dichos terrenos a favor de los ayuntamientos”. 

De ser así, pois, resultarían inadmisíbeis as moitas declaracións públicas dos 

distintos responsábeis da Consellaría de Mar e de Portos de Galiza, que levan anos 

insistindo na complexidade dunha tramitación que, finalmente, nunca se fixo chegar á 

Administración estatal e que deixan moi en dúbida que nalgún momento tiveran 

realmente tramitado algunha das 27 solicitudes dos concellos, cuxos expedientes 

aseguraban ter “ultimados” xa en maio de 2023. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 

. Que valoración fai o o Goberno galego das actuacións que ten levado a cabo 

nos últimos dez anos respecto da reversión de terreos portuarios de uso non portuario 

aos concellos? 

 . Que pasos ten dado dende maio de 2023 ata a actualidade para que os 

expedientes que asegurou ter “ultimados” chegasen finalmente á Administración Xeral 

do Estado? 

 . Das 27 solicitudes que constaban naquel momento en Portos de Galiza, cantas 

foron remitidas ao Estado? 

 . Dende aquela data, houbo máis solicitudes por parte dos concellos? De ser así, 

cais exactamente? 

 . Que traballos levou a cabo a mesa de traballo constituída coa FEGAMP no 

2018? 

 . Que valoración fai da resposta parlamentaria dada ao Bloque Nacionalista 

Galego no Congreso dos Deputados no pasado mes de febreiro? Corrobora o que nela se 

afirma? 

 . Cando vai achegar á Administración Xeral do Estado os expedientes de 

reversión de terreos portuarios acordados coa FEGAMP no mes de novembro? 

 . En que situación están o resto dos expedientes e cando van ser remitidos ao 

Estado?  

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 
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Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Oscar Insua Lema 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 05/03/2025 10:45:27 

 

Óscar Insua Lema na data 05/03/2025 10:49:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Mercedes Queixas Zas e Daniel Castro García, deputada e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª, sobre a cobertura de baixas na EOI de Pontevedra. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Escola Oficial de Idiomas de Pontevedra vén sufrindo diferentes problemas na 

substitución de baixas do profesorado, que no presente ano 2025 afectan a catro grupos 

de inglés e outros tantos de portugués.  

No caso da materia de inglés,o alumnado estivo sen docente desde o remate das 

vacacións do nadal até o 17 de febreiro. No caso da materia de portugués, están sen 

docente desde o 27 de xaneiro (xa levan máis de un mes sen aulas) e non se prevé que 

se cubra de inmediato. Ademais, nesta asignatura o curso pasado o alumnado estivo 2 

meses sen profesor/a. 

Esta situación pon de manifesto unha clara falta de previsión por parte da 

administración educativa e ten como consecuencia un deterioro da calidade educativa e 

mesmo da imaxe e o prestixio das escolas de idiomas, que sofren ademais outras 

carencias e problemas. 

Segundo fontes da consellaría de Educación a non cobertura da baixa na materia 

de portugués débese "á falta de persoas nas listaxes de chamamentos que queiran 

aceptar este posto". En declaracións ao Diario de Pontevedra estas fontes sinalaron que 

“se puxo en marcha un proceso de apertura das listaxes de profesorado que rematou o 
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venres 21 de febreiro”.  Mais á altura do día 3 de marzo ainda non se resolvera esta 

carencia, polo que o alumnado convocou unha concentración de protesta. 

Para o BNG non está xustificado este retraso e por iso demandamos que se 

tomen as medidas, tanto estruturais como puntuais, para resolver con axilidade as 

substitucións do profesorado de baixa prolongada. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

Por que razón non se cobren de maneira áxil as baixas nas materias de portugués 

e inglés na EOI de Pontevedra? 

Considera normal a Xunta que o alumnado de portugués leve máis de dous 

meses sen ensinante? 

Vai a Xunta cubrir de maneira inmediata as baixas na EOI de Pontevedra? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luis Bará Torres na data 05/03/2025 12:46:38 

 

Mercedes Queixas Zas na data 05/03/2025 12:48:51 

 

Daniel Castro García na data 05/03/2025 12:49:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Alexandra Fernández Gómez e Montserrat 

Prado Cores,  deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 3ª, sobre as actuacións que debe realizar a 

Xunta de Galiza para promover unha liña de subvencións para a retirada do amianto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Organización Mundial da Saúde (OMS) é clara na determinación de que 

non se coñece un nivel de exposición ás fibras do amianto que non impliquen risco. 

Os materiais que conteñen amianto (MCA) considéranse, polo tanto, como un 

problema de saúde pública, laboral e medioambiental. 

O risco será maior nas instalacións degradadas, nas superficies nas que 

aparezan fendas, ou nas deterioradas polos efectos da auga, e debemos salientar que 

historicamente o risco da exposición ambiental ao amianto ten sido infravalorado, 

polo que non actuar a tempo, cos niveis de coñecemento actual do risco, é unha 

absoluta irresponsabilidade. 

Compre que o goberno galego impulse accións directas, efectivas e 

coordinadas para garantir a seguridade do conxunto da sociedade nunha situación de 

exposición pasiva ao amianto, provocada polo deterioro das infraestruturas que 

conteñen amianto, a manipulación incorrecta dos MCA, así como o abandono e a 

mala xestión dos residuos de amianto. 

A disposición adicional 14ª da Lei 7/2022, de 8 de abril, de residuos e chans 

contaminados para unha economía circular, establece que “no prazo 1 ano desde a 
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entrada en vigor da lei, os concellos elaborarán un censo de instalacións e 

emprazamentos con amianto, incluíndo un calendario que planifique a súa retirada. 

Tanto o censo como o calendario, que terán carácter público, serán remitidos ás 

autoridades sanitarias, medioambientais e laborais competentes das comunidades 

autónomas, que deberán inspeccionar para verificar, respectivamente, que se teñan 

retirado e enviado a un xestor autorizado. Esa retirada priorizará as instalacións e 

emprazamentos atendendo ao seu grao de perigosidade e exposición á poboación 

máis vulnerábel. En todo caso as instalacións ou emprazamentos de carácter público 

con maior risco deberán estar xestionadas antes do 2028”. 

Parece obvio o inxente traballo que temos por diante, e sobre todo a súa 

tremenda complexidade a nivel técnico, mais tamén a nivel de coordinación das 

diferentes administracións públicas. 

A lei establece unhas obrigas moi concretas e moi difíciles de cumprir para os 

concellos do noso país, tanto para elaborar o censo como para retirar o amianto das 

instalacións da súa propiedade. E non podemos esquecer que todos eles viven xa 

nunha situación orzamentaria moi complicada. 

Establece tamén a obriga para a Xunta de Galiza de verificar e inspeccionar o 

cumprimento desas obrigas dos concellos, así como a retirada do amianto das 

instalacións que sexan titularidade do goberno galego, entre as que hai que destacar 

multitude de centros de ensino que pola data da súa construción conteñen amianto. A 

este respeito debemos facer fincapé en que existen estudos que consideran á 

poboación infantil como poboación especialmente vulnerábel. 

E non podemos esquecer o custe económico que para dar cumprimento a esta 

lei van ter que asumir todas as persoas particulares propietarias de inmobles nos que 

existan elementos que conteñan amianto. Custes de retirada dos correspondentes 

plans de traballo especiais para o tratamento do amianto, do transporte e máis do 
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depósito nos vertedoiros autorizados, e que poden desincentivar a retirada do amianto 

e a súa segura e correcta xestión. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª: 

1. Como valora a Xunta de Galiza o grao de cumprimento no noso país das 

obrigas impostas pola Lei 7/2022 para a retirada do amianto? 

2. Ten algún plan a Xunta de Galiza para a erradicación do amianto da Galiza? 

3. Ten algún plan a Xunta de Galiza para a erradicación do amianto das 

instalacións da súa propiedade? 

4. Que opina do estado de conservación dos centros de ensino que contan con 

amianto no noso país? 

5. Cantos censos municipais de instalacións con amianto ten recibido até o de 

agora? 

6. É consciente a Xunta de Galiza do grao de complexidade técnica e da 

dificultade económica que as obrigas impostas pola Lei 7/2022 significan para os 

concellos? 

7. Que iniciativas ten posto en marcha a Xunta de Galiza para que os Concellos 

poidan atender estas obrigas? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

 Alexandra Fernández Gómez 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e  deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 05/03/2025 13:25:13 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 05/03/2025 13:28:10 

 

María Montserrat Prado Cores na data 05/03/2025 13:28:37 
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A Mesa do Parlamento 

 

Miguel Fidalgo Iglesias, Patricia García González, Paula Mouzo Más, María 

Dolores Hermelo Piñeiro, Raúl Santamaría González, Manuel Santos Costa,  María 

Magdalena Pérez Millares, María Deza Martínez e Jesús María Fernández Rosende 

e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª Pesca e Marisqueo. 

 

O Presidente da Xunta, Alfonso Rueda acompañado polo Conselleiro do Mar, Alfonso 

Villares viaxaron a Bruselas para manter unha xuntanza co comisario europeo de 

Pesca e Océanos, o chipriota Costas Kadis. 

Na reunión co comisario, o goberno galego expuso que para Galicia é prioritario que a 

Unión Europea aposte por un desenvolvemento pesqueiro sostible e que compatibilice 

aspectos sociais e ambientais, xa que somos os primeiros interesados en coidar uns 

recursos marítimos que necesitamos que se nos deixe seguir explotando. 

A delegación galega transmitíu ao novo comisario a necesidade de que a Unión 

Europea promova un marco equitativo na extracción e comercialización pesqueira a 

nivel internacional, o chamado level playing field, xa que temos que competir en 

condicións de igualdade e reaccionar cando entran produtos pesqueiros que teñen 

unha condición de vantaxe porque non se lle piden as mesmas condicións que se nos 

están pedindo en Europa. 

Neste sentido tamén amosaron a súa preocupación respecto aos acordos de libre 

comercio que poida haber con Tailandia, especialmente en relación co atún. 

Trataron tamén na xuntanza a necesidade de abordar desde unha perspectiva e uns 

prazos realistas o proceso de descarbonización da frota pesqueira.  

 

Galicia rexeita que se suprima de forma xeneralizada a bonificación do combustible 

para a frota, dado que este sector ten unha baixa pegada de carbono e que aínda non 

existen alternativas ao gasóleo que sexan económicamente viables. 

 

É por este motivo polo os deputados e deputadas asinantes queremos preguntarlle ó 

goberno:  
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• Cal é a valoración que fai a Xunta de Galicia da recente reunión do Presidente 

da Xunta co comisario europeo de Pesca e Océanos, o chipriota Costas Kadis? 

 

 
Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 05/03/2025 13:30:31 

 

Patricia García González na data 05/03/2025 13:30:48 

 

Paula Mouzo Mas na data 05/03/2025 13:31:01 

 

Dolores Hermelo Piñeiro na data 05/03/2025 13:31:12 

 

Raúl Santamaría González na data 05/03/2025 13:31:27 

 

Manuel Santos Costa na data 05/03/2025 13:31:41 

 

Jesús María Fernández Rosende na data 05/03/2025 13:31:55 

 

Maria Magdalena Perez Millares na data 05/03/2025 13:32:13 

 

María Deza Martínez na data 05/03/2025 13:32:25 
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A Mesa do Parlamento 

Nicole Grueira Fernández, Cristina Campero Dorado, María Deza Martínez, José 

Luis Ferro Iglesias, Rubén Lorenzo Gómez, Argimiro Marnotes Fernández, 

Carmen Pomar Tojo, Roberto Rodríguez Martínez, Gonzalo Trenor López e 

Katherinie Varela Fernández, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 

Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio 

Ambiente e Servizos. 

O acceso á vivenda é un dos principais retos aos que se enfronta a mocidade galega á 

hora de iniciar o seu proxecto de vida e lograr a súa plena emancipación. O incremento 

dos prezos do alugueiro, especialmente nas zonas urbanas e nas áreas de maior 

demanda, dificulta que os mozos e mozas poidan independizarse con estabilidade e 

garantías. Esta situación supón un obstáculo para o desenvolvemento persoal e 

profesional  dos máis novos. 

Co obxectivo de facilitar o acceso á vivenda e apoiar a emancipación da mocidade, a 

Xunta de Galicia  convoca o Bono Alugueiro, cun orzamento de 13 millóns de euros. 

Este programa ofrece unha axuda de ata 250 euros mensuais para o pago do 

arrendamento, dirixida a mozos e mozas menores de 36 anos. A medida busca aliviar a 

carga económica que supón o alugueiro e contribuír a que a xuventude galega poida 

desenvolver o seu proxecto de vida na súa comunidade. 

Tendo isto en conta, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 

Comisión: 
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Qué medidas está articulando ou ten en marcha a Xunta para axudar á mocidade o 
seu acceso á vivenda? 
 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 05/03/2025 13:26:52 

 
Cristina Campero Dorado na data 05/03/2025 13:27:05 

 
María Deza Martínez na data 05/03/2025 13:27:18 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 05/03/2025 13:27:30 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 05/03/2025 13:27:41 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 05/03/2025 13:27:58 

 
Carmen Pomar Tojo na data 05/03/2025 13:28:11 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 05/03/2025 13:28:28 

 
Gonzalo Trenor López na data 05/03/2025 13:28:46 

 
Katherinie Varela Fernández na data 05/03/2025 13:29:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Cristina Sanz Arias, Julio García Comesaña, Gonzalo Trenor López, Noelia Pérez 

López, Juan Casares Gándara, Miguel Fidalgo Iglesias, Patricia García González, 

Alberto Pazos Couñago e Manuel Santos Costa deputadas e deputados do Grupo 

Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 

concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 

pregunta oral en Comisión 3ª Economía, Facenda e Orzamentos. 

 

O Plan de Recuperación, Transformación e Resiliencia de España foi aprobado pola 

Comisión Europea o 13 de abril de 2021. Posteriormente, a Comisión aprobou a 

addenda ao Plan o 17 de outubro de 2023, coa que se incorporaron as transferencias 

adicionais recibidas por España e a solicitude de préstamos. 

O prazo establecido polo Regulamento (UE) 2021/241, polo que se establece o 

Mecanismo de Recuperación e Resiliencia, establece que o prazo máximo no que 

deberán alcanzarse os fitos e obxectivos finais, tanto dos proxectos de investimento 

como das reformas, non debería ser posterior ao 31 de agosto de 2026. 

O Goberno de España optou por unha planificación completamente centralizada do 

Plan de Recuperación, limitando o papel das Comunidades Autónomas á xestión de 

determinados investimentos definidos polos ministerios. Así, ás CC.AA. están a 

xestionar o 35,8% das transferencias non reembolsables que recibe España. En 

concreto, a CA de Galicia ten asignados 1.745 millóns de euros para a súa xestión ata 

finais do próximo ano.  

Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas 

orais: 
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- Cal é a valoración da Xunta de Galicia sobre o proceso de gobernanza realizado 

polo Goberno de España na planificación e execución dos recursos de 

recuperación recollidos no Plan de Recuperación, Transformación e Resiliencia 

de España (PRTR)?  

 

- Cal é a valoración da Xunta de Galicia sobre o estado de execución dos 

recursos do Plan de Recuperación, Transformación e Resilencia de España 

asignados á Comunidade Autónoma de Galicia??  

 
 
 
Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Sanz Arias na data 05/03/2025 13:57:58 

 

Julio García Comesaña na data 05/03/2025 13:58:12 

 

Gonzalo Trenor López na data 05/03/2025 13:58:23 

 

Miguel Fidalgo Iglesias na data 05/03/2025 13:58:41 

 

Manuel Santos Costa na data 05/03/2025 13:58:56 

 

Alberto Pazos Couñago na data 05/03/2025 13:59:04 

 

Patricia García González na data 05/03/2025 13:59:17 

 

Juan Manuel Casares Gándara na data 05/03/2025 13:59:45 

 

Noelia Pérez López na data 05/03/2025 13:59:56 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Julio García Comesaña, Roberto Rodríguez Martínez, 
Argimiro Marnotes Fernández, Alberto Pazos Couñago, Carmen Pomar Tojo, 
María Felisa Rodriguez Carrera e Katherinie Varela Fernández   ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
 
A Xunta de Galicia aprobou a terceira edición do Plan Corresponsables, cun 
investimento de 1,3 millóns de euros, para fomentar a conciliación a través do deporte. 
Este plan céntrase en promover a igualdade de oportunidades para homes e mulleres 
con fillos menores a cargo, proporcionando servizos de coidado profesional con 
actividades de animación sociodeportiva para nenos e mozos de ata 16 anos, 
organizadas por federacións deportivas. 
 
A conciliación da vida familiar e laboral é un desafío crucial, especialmente para as 
familias con fillos menores. A través do Plan Corresponsables, a Xunta busca abordar 
este desafío promovendo a corresponsabilidade entre homes e mulleres no coidado 
dos menores e facilitando a igualdade de oportunidades. 
 
O plan tamén fomenta o deporte basee e a práctica de actividade física desde idades 
temperás, promovendo hábitos de vida saudable, mellorando a saúde física e mental 
dos participantes, e fomentando valores como o traballo en equipo e a convivencia. 
Ademais, axuda á creación de emprego de calidade no sector dos coidados, 
financiando os custos laborais asociados aos servizos de coidado profesional. 
 
A Xunta tamén asinou un convenio coas tres universidades galegas (Universidade da 
Coruña, Universidade de Santiago de Compostela e Universidade de Vigo) para o 
desenvolvemento do Plan Corresponsables, cun orzamento de 585.000 euros, dos 
cales 547.800 foron achegados pola Xunta. 
 
Con esta terceira edición, a Xunta reforza o seu compromiso coa conciliación, a 
igualdade de oportunidades e o fomento do deporte basee. As federacións deportivas 
rexistradas no Rexistro de Entidades Deportivas de Galicia poden optar ás axudas, que 
cubrirán o 100% dos custos, incluíndo un pago anticipado do 80% para garantir a 
prestación de actividades. As federacións beneficiarias poderán recibir ata 75.000 
euros para financiar os gastos de servizos de coidado profesional e o desenvolvemento 
de actividades sociodeportivas. 
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Por todo o exposto, as deputadas e deputados asinantes formulan as seguintes 
preguntas: 
 
 

1. En que consiste a terceira edición do Plan Corresponsables da Xunta de 
Galicia? 
 

2. Que accións concretas levarán a cabo neste novo período de desenvolvemento 
do Plan Corresponsables? 
 

3. Que valoración fai o Goberno galego do desenvolvemento da anterior edición o 
Plan Corresponsables? 
 

4. Cantas entidades participaron no desenvolvemento deste plan de fomento do 
deporte e a conciliacion? 

 
 
 
Santiago de Compostela, 5  de marzo de 2025. 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández e Montserrat Prado Cores, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre a inexistencia do servizo de HADO no Hospital de Monforte de 

Lemos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Hospitalización a Domicilio (HADO) é un servizo útil e necesario que a 

Consellaría de Sanidade e a Xunta de Galiza deben potenciar e reforzar para asegurar 

unha atención sanitaria de calidade a toda a poboación galega independentemente da súa 

condición. Así, todos os hospitais galegos deberían contar cun profesional médico 

específico para o HADO. 

Infelizmente na actualidade isto non é así xa que o Hospital Comarcal de 

Monforte de Lemos é o único de Galiza que non conta cunha praza de médico de 

HADO como tal. Segundo puido saber o Grupo Parlamentar do BNG nestes momentos 

estase xestionando polo servizo de Medicina Interna en vez de contar con médico 

propio, con todas as consecuencias que isto ten non só para a atención aos doentes, 

senón tamén para o propio cadro de persoal.  

O de Monforte é, por causa da xestión da Xunta, o único hospital galego que 

incumpre o decreto 34/2021 do 11 de febreiro de 2021 publicado no DOG polo que se 

crea a categoría de HADO. Isto dá boa conta das profundas eivas que a xestión sanitaria 

do Goberno galego está a crear nos hospitais de zonas deprimidas demograficamente 

como é o sur de Lugo. A falta de bos servizos sanitarios nun lugar envellecido pode ser 
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devastadora e debe ser prioridade absoluta dun goberno pórlle solución á maior 

brevidade posible. Pódese dicir que Xunta incumpre co sur de Lugo e co seu Hospital 

de referencia, e o HADO é un caso clarísimo desta falta de compromiso que é preciso 

solventar. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 5ª: 

- Que opinión ten o Goberno galego de que o de Monforte sexa o único 

hospital galego que non conta cunha praza específica de médico de HADO? 

- Que resposta dá a Xunta ao cadro de persoal de Medicina Interna que ten que 

cubrir as funcións do HADO? 

- Cre o Goberno que está a ser xusto co Hospital de Monforte de Lemos? 

- Ten pensado o Goberno galego dotar o Hospital de Monforte da praza de 

médico HADO? Se si, cando? 

- É consciente a Xunta de Galiza da falta de profesionais e servizos que sofre o 

Hospital de Monforte na actualidade? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2024 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 05/03/2025 17:00:47 

 

Iago Suárez Fernández na data 05/03/2025 17:00:52 
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OFICINA PARLAMENTARIA 

Parlamento de Galicia 
Rúa do Hórreo, 63. Tel. 981 55 15 83 
 gp-mixto@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 
Galicia 

 
 

Á MESA DO PARLAMENTO DE GALICIA 
           
 

O Grupo Mixto do Parlamento de Galicia, representado polo seu portavoz, D. Armando 
Ojea Bouzo, de Democracia Ourensana, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio 
Ambiente e Servizos. 

   
Un dos maiores problemas medioambientáis que teñen hoxe en día os ecosistemas en         
todo o mundo é o das chamadas especies invasoras. Chámanse así ás especies, 
animáis ou vexetáis, que non son autóctonas de unha rexión pero que ao entrar e 
extenderse nela rematan por provocar graves danos ecolóxicos, económicos e mesmo 
na saúde das persoas. Entre os danos que causan, podemos destacar os ecolóxicos 
consisten normalmente na alteración de procesos do ecosistema, eliminación de outras 
especies ou cambios nas poblacións. 
 
A proliferación incontrolada destas especies invasoras leva en moitos casos á ruina de 
sectores económicos agropecuarios, forestáis e outros relacionados, así como a 
problemas derivados de cambios na edafoloxía ou na hidroloxía da zona, chegando 
mesmo a influir na climatoloxía. Crea tamén outros problemas que inciden no benestar 
ou na saúde das persoas como certas enfermedades, alerxias, etc. Algunhas especies 
poden chegar á destruir infraestructuras coma viviendas, pontes, etc.  
 
Moitas de estas especies introducíronse en entornos non axeitados por a acción 
voluntaria pero irresponsable do ser humano. Traídas unhas veces con fines 
ornamentáis (algunhas estadísticas falan da xardinería como causa no 60% dos casos) , 
outras con algunha finalide práctica inmediata como as mimosas nos terramplés das 
vías ferroviarias, expandíronse por sí mesmas a lugares onde a sua presencia non 
estaba inicialmente prevista. Outras especies entraron inadvertidamente debido á falta 

 C
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de control en actividades comerciáis ou tráfico masivo de persoas entre diferentes 
partes do mundo.  
 
Os biólogos, os grupos ecoloxistas e as autoridades medioambientáis coñecen bastante 
ben cales son especies animáis e vexetáis que están supoñendo un serio perigo nestos 
aspectos en Galicia. Referíndonos específicamente á provincia de Ourense, 
podemos falar, da invasión das mimosas, especialmente grave no Ribeiro e nas 
orillas do Miño, da científicamente chamada "Ludwigia Grandiflora". Inda que 
sabemos que hai moito por facer ó respecto habendo outras amenazas para o 
ecosistema, coma o caso do fento da auga na LImia , o xacinto da auga, ou, entre as 
especies invasoras animáis, a vespa velutina, que deberán recibir a súa atención, 
gustaríanos precisar a urxencia de ataxar o problema que representan as 
“mimosas” para o ecosistema e a biodiversidade en Ourense e, por elo,  desde o 
Grupo Mixto de Democracia Ourensana queremos saber qué medidas concretas se 
están a tomar ó respecto e cales están pendentes de tomar, porque a pesares das 
medidas que se poideron poñer en papel na Lei 42/2007, do 13 de decembro, de 
Patrimonio Natural e da Biodiversidade, a realidade desta plaga ecolóxica é patente e 
non deixou de avanzar nestes anos. Por todo elo, ademáis queremos que se nos diga 
qué se fixo e qué se está a facer en relación ós seguintes aspectos deste problema, 
nos seguintes termos: 
 
 

● Que presuposto ahi para a eliminación da praga das mimosas en Ourense, 
ou, no deu defecto,  das especies vexetáis invasoras na provincia de Ourense? 
 

● Fíxose unha análise da presencia de mimosas en Ourense? 
 

● Hai previsión de que se fagan campañas de sensibilización pública pra 
minimizar os efectos que determinadas acividades humanas, coma a xardiñería, 
poideran ter en relación ao problema? 
 

● Con que medios (mecánicos, biolóxicos, químicos, etc) se vai levar a cabo a 
erradicación das mimosas invasoras en espacios públicos? 
 

● Vaise a adicar un presuposto a subvencións destinadas á erradicación das 
mimosas en parcelas privadas por medios axeitados? En caso afirmativo, 
queriamos saber a cuantía e condicións. 
 

● Estanse tomando medidas de análisis de riscos e de detección precoz de 
posbles propagacións das mimosas que poidan supoñer un problema no futuro? 
 

 
Santiago de Compostela, 5 de Marzo de 2025. 
Fdo. D, Armando Ojea Bouzo. 
Deputado e portavoz do Grupo Parlamentario Mixto. 

 

Firmado por Armando Ojea
Bouzo el día 05/03/2025
con un certificado
emitido por ParGal-CA2
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Asinado dixitalmente por:

 

Armando Ojea Bouzo na data 05/03/2025 18:38:39
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 05/03/2025 18:40:13
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

 

 

 

A Mesa do Parlamento 
 
Noelia Pérez López, Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias Rodríguez, Víctor 
Baladrón Lamas, Nicole Grueira Fernández, Dolores Hermelo Piñeiro, Argimiro 
Marnotes Fernández, Ethel Vázquez Mourelle e Magdalena Pérez Millares, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 
A Estratexia Galega de Economía Social Horizonte 2027 ten como obxectivo xeral 
construír unha Galicia máis sostible e próspera para todos, apostando por mellorar as 
competencias das persoas e as capacidades das entidades de economía social. 
 
Un ambicioso plan do Goberno galego que  busca consolidar o desenvolvemento deste 
modelo económico en Galicia, facendo fincapé na sustentabilidade social, económica e 
ambiental, ao tempo que promove a xeración de emprego de calidade e a fixación da 
poboación no territorio. 
 
Os seus valores, como a inclusión, a igualdade, a cooperación, a innovación ou o 
emprendemento, reflicten unha aposta clara por un crecemento equilibrado e 
transformador, en liña coas oportunidades sinaladas no Plan de Acción Europeo da 
Economía Social. 
 
Tendo en conta este marco, e ante as novas recentes que destacan os avances da 
economía social en Galicia durante o 2024, xorde a necesidade de avaliar o impacto 
real desta estratexia no seu primeiro ano de implementación significativa. 
 
Por exemplo, sábese que no último ano creáronse máis de 200 novas entidades e 800 
empregos, cifras que apuntan a un progreso notable. 
 
Ademais, o Goberno galego destinou un orzamento global de máis de 181 millóns de 
euros para alcanzar os obxectivos fixados ata 2027, cun investimento bianual 2024-
2025 superior aos 90 millóns. 
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Estes datos, xunto coas medidas específicas como as liñas de apoio á competitividade, 
as actividades formativas  ou o impulso á rede Eusumo, suxiren unha traxectoria 
positiva desta estratexia e desde o Grupo Popular temos interese en coñecer os 
avances, saber se eses avances se van correspondendo coas expectativas iniciais,  se 
os sectores estratéxicos —tecnolóxico, verde e industrial— están a beneficiarse como 
se prevía,  como se está a fomentar a inclusión de colectivos clave ou se a estratexia 
está a contribuir realmente á fixación de poboación no rural, un dos seus piares 
fundamentais. 
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que balance fai o Goberno galego dos resultados obtidos no ano 2024 no marco da  
Estratexia Galega de Economía Social Horizonte 2027 e cales son as previsións para o 
ano 2025? 
 
 
Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 06/03/2025 09:44:58 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 06/03/2025 09:45:23 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 06/03/2025 09:45:35 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 06/03/2025 09:45:54 

 
Nicole Grueira Fernández na data 06/03/2025 09:46:06 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 06/03/2025 09:46:18 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 06/03/2025 09:46:34 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 06/03/2025 09:46:49 

 
Maria Magdalena Perez Millares na data 06/03/2025 09:47:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Manuel Golpe Acuña, Brais Ruanova Vilas-Boas e Ramón Fernández 

Alfonzo, deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a valoración do goberno galego sobre o canon 

eólico, os seus resultados e previsións a medio prazo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza impulsou no ano 2009 a Lei 8/2009, do 22 de decembro, pola 

que se regula o aproveitamento eólico en Galiza e se crean o canon eólico e o Fondo de 

Compensación Ambiental. 

Dentro desta lei, no seu título III regula o canon eólico e o fondo de 

compensación ambiental. O canon eólico, gravaba orixinalmente o número de 

aeroxeradores establecendo un tramo exento e tres tramos con pagamentos unitarios 

crecentes segundo se incrementa o número de aeroxeradores. Dito imposto fornece, 

excluídos os gastos de xestión, o denominado Fondo de Compensación Ambiental, que 

se reparte por dúas vías . Unha, para os municipios directamente afectados polas 

instalacións dos aeroxeradores e as súas poligonais e infraestruturas. Outra, para a 

totalidade dos concellos galegos, por vía competitiva. A lei direcciona as actuacións 

financiábeis para aquelas “ comprendidas en aplicacións orzamentarias que teñan entre 

as súas finalidades a protección do medio e do contorno natural, a súa conservación, 

reposición e restauración, así como o fomento da investigación dirixida á mellora na 

eficiencia do aproveitamento dos recursos das enerxías renovables”. Anualmente a 

Xunta emite unha orde mediante a cal regula os criterios de repartición e estable as 

bases reguladoras e a convocatoria das subvencións do Fondo de Compensación 
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Ambiental en réxime de concorrencia non competitiva e concorrencia competitiva, de 

forma individual e mediante o sistema de xestión compartida. A contía aproximada 

adoita rondar os 11 millóns de euros, a metade aproximadamente do recadado polo 

canon eólico. 

Logo de numerosas e reiteradas iniciativas do BNG para que se actualizase o 

canón eólico, dado que a actualización tecnolóxica dos aeroxeradores, que segundo 

avanzan os anos incrementan a súa densidade enerxética, e polo tanto, os obxectivos do 

canon eólico quedan diluídos. O Partido Popular, a través da lei de acompañamentos dos 

orzamentos 2025, nunha auto emenda modifica o canon eólico cambiando a base 

impoñible do mesmo de número de xeradores á altura dos mesmos, cun tipo de gravame 

de 75 € por metro. 

Esta altura mídese dende a base do aeroxerador ata a punta do aspa na súa 

posición máis elevada.  

Xa é un feito recorrente que o Partido Popular utilice a lei de acompañamentos 

como subterfuxio para modificar leis fundamentais do ordenamento xurídico galego, 

evitando así debate cos grupos do parlamento e nula escoita aos sectores afectados, 

mesmo á sociedade galega. 

Logo de no primeiro trimestre do ano 2025 diversos promotores solicitasen a 

repotenciación de parques con máis de 25 anos de funcionamento, podemos ir 

simulando a recadación do canon eólico baixo a actual redacción, e comparalo coa 

recadación anterior. 

As simulacións feitas amosan unha perda de ingresos para a Xunta de Galiza, e 

por tanto, para os concellos afectados dun 64%. 
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Tampouco coñecemos como se vai efectuar o reparto do fondo de compensación 

ambiental, dado que o artigo 25 da lei 8/2009 é suficientemente ambiguo para que non 

se poida saber a priori como se repartirá o canon eólico entre os concellos afectados. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

1. Que datos e previsións manexa a Xunta de Galiza sobre a repercusión na 

recadación que terá o actual canon ambiental? 

2. Vai rectificar o goberno galego e impulsar a participación pública no sector 

eólico como mecanismo para que unha parte dos beneficios xerados polo vento galego 

retornen ao pobo galego? 

3. Considera o goberno galego acertado mudar o obxecto de gravame do canon 

eólico para adaptarse á nova realidade do sector, utilizando a altura dos aeroxeradores? 

4. Considera o goberno galego que os concellos afectados pola expansión eólica 

están suficientemente compensados?  

5. Ten pensado o goberno galego modificar as regras de reparto e uso do fondo 

de compensación ambiental? 

6. Como valora o goberno galego o insuficiente retorno económico que ten a 

xeración de eólica de Galiza? 

7. Como valora o goberno galego o retorno económico para a cidadanía do papel 

de produtora eólica de Galiza? 

8. Como valora o goberno galego a falta de consenso social respecto da enerxía 

eólica ? 
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Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Xosé Manuel Golpe Acuña 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 06/03/2025 10:06:27 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 06/03/2025 10:09:39 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 06/03/2025 10:10:02 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Lara Méndez López, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Este grupo parlamentario en relación coa praga do nematodo do Pino 

presentaba unha proposición non de lei na que instaba o Goberno a que  

elaborase un plan de actuacións  para a consecución de piñeiros resistentes ou 

tolerantes ao nematodo do piñeiro, e un  plan  de actuacións para que esta 

planta de piñeiro estea a disposición dos propietarios forestais e empresas de 

reforestación para o seu uso efectivo nas repoboacións forestais. 

 

A esta praga  vén a unirse outra enfermidade dos pinos no norte de Galicia, 

coñecida como a enfermidade das bandas. 

 

Debido a diversas circunstancias os pinares foron perdendo superficie no 

monte galego ao longo dos  últimos 15 anos, segundo sinala a Fundación 

Arume, indicando que se perderon 140.000 ha. de coníferas nos últimos 15 

anos, problema que se vén agravando  pola incidencia das bandas, que 

afectan fundamentalmente ao pino Radiata, que supón un 50 % das talas de 

coníferas en Galicia. 

 

Por iso, a fundación propón distintas medidas que comprenden: 

 

1.Un plan de choque que debe  pasar, en primeiro lugar, pola declaración de 

emerxencia sanitaria nos pinares radiata. 

 

Desta forma poderíase abrir a vía para poder aplicar de forma urxente 

tratamentos preventivos gratuítos contra a banda en montes privados.  
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2. A declaración de utilidade pública dos tratamentos en áreas estratéxicas, de 

forma que sexa posible o acceso e actuación da Administración  nos terreos 

privados  por causas de interese xeral.  

 

3. A obtención de plantas resistentes a enfermidade das bandas, activando de 

forma urxente protocolos para a detección, nos montes mais afectados, de 

árbores que sexan resistentes as bandas, para estudalos, e se é posible, para 

incorporalos os programas de mellora. 

 

4. Reforzar os servizos de sanidade forestal da Consellería do Medio Rural que 

carecen dos medios suficientes.  

 

5. Impulsar o Centro de investigación forestal de Lourizán  dependente da 

Consellería de Economía. 

 

6. Introducir  a variedade do Pino Taeda nas zonas afectadas.  

 

7. Instalar parcelas con metodoloxía de ensaio científico e importar de xeito 

controlado semente de piñeiro Taeda que pode ser unha alternativa ao Rdiata.  

 

8.   Realizar un estudo dun cambio de modelo en relación coas axudas públicas 

aos silvicultores. 

 

9. A creación dun equipo multidisciplinar  que estude a ecoloxía do patóxeno 

das bandas. 

 

Ante a situación de regresión manifesta dos pinares en Galicia  e o impacto na 

industria da madeira  que depende da dispoñibilidade de materia prima, o 

Grupo Parlamentario Socialista entende, que o Goberno galego debe actuar 

ante esta grave problemática de forma urxente, e por iso, as deputadas que 

asinan formulan as seguintes preguntas: 
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1. Vai o Goberno galego implantar un plan de choque para salvar as masas de 

pino ante as pragas que padecen? 

 

2. Cantas hectáreas de coníferas, segundo os cálculos do Goberno galego, se 

perderon nos últimos 15 anos?  

 

3. Que  valoración realiza o Goberno galego desta diminución e das 

consecuencias para os propietarios forestais?   

 

4. Vaise declarar con carácter urxente a situación de emerxencia sanitaria nos 

montes de Pino Radiata?  

 

5. Vaise proceder ao reforzo dos servizos de sanidade forestal e do Centro de 

Investigación Forestal de Lourizán?  

 

6. Valoran realizar un estudo dun cambio de modelo en relación coas axudas 

públicas aos silvicultores?  

 

7. Como se valora introducir  a variedade do Pino Taeda nas zonas afectadas? 

 

Parlamento de Galicia, 6 de marzo de 2025 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 06/03/2025 10:38:37 
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Lara Méndez López na data 06/03/2025 10:38:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Daniel Castro García, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre as medidas que a Xunta está a desenvolver para dar cumprimento ao 

Decreto 42/2023, de 27 de abril, polo que se declara Ben de Interese Cultural a Casa 

Cornide, a respecto da obriga de apertura ao público. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 17 de novembro de 2020 o Parlamento galego acordaba por unanimidade, a 

instancias dunha proposición non de lei defendida polo grupo parlamentario do BNG, 

instar a Xunta de Galiza a axilizar o expediente para incoar o expediente BIC para a 

Casa Cornide da Coruña.  

Este acordo chega ao punto e final coa publicación no DOG do Decreto 

42/2023, de 27 de abril, polo que se declara Ben de Interese Cultural a Casa Cornide, 

como conxunto histórico de “valor cultural sobranceiro”. 

O réxime de protección regulado no devandito decreto estabelece, entre outras 

obrigas, o dereito de acceso público a este ben, en consonancia co que xa fora recollido 

na Resolución do 14 de maio de 2021, da Dirección Xeral de Patrimonio Cultural, pola 

que se incoa o procedemento para declarar ben de interese cultural a Casa Cornide na 

Coruña: 

“Visita pública: as persoas propietarias, posuidoras, arrendatarias e, en xeral, 

titulares de dereitos reais sobre o ben permitirán a súa visita pública gratuíta un número 

mínimo de catro días ao mes durante, polo menos, catro horas ao día, que serán 
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definidos previamente. O deber de permitir o acceso non se estenderá aos espazos que 

constitúan domicilio particular ou en que poida resultar afectado o dereito á intimidade 

persoal e familiar. En todo caso, a consellería competente en materia de patrimonio 

cultural poderá establecer, despois de lles dar audiencia ás persoas propietarias, 

posuidoras, arrendatarias e, en xeral, titulares de dereitos reais afectados, un espazo 

mínimo susceptible de visita pública”.  

No entanto, a familia Franco, propietaria da Casa Cornide, leva estes dous anos, 

desde a publicación da declaración BIC, incumprindo o mandato da Administración, 

regulado a través do DOG, de abrir ao público un mínimo de catro días ao mes, durante 

polo menos catro horas ao día, e vulnerando consecuentemente os dereitos da cidadanía 

de acceder a un ben de interese cultural, de alto valor patrimonial e histórico. 

Ao tempo, o goberno da Xunta continúa inmerso nunha inexplicábel pasividade 

e complicidade co incumprimento da legalidade por parte da familia Franco, como 

demostra a falta de resposta do goberno ás peticións de informes da propia Valedora do 

Pobo que xustifiquen o peche ao público da Casa Cornide, ou o anuncio dunha proposta 

de convenio de colaboración da familia coa Xunta despois de que a Xunta lle abrise un 

expediente sancionador debido ao incumprimento legal de apertura ao público da casa. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- É coñecedora a Xunta do incumprimento da súa propia resolución a respecto da 

apertura da Casa Cornide ás visitas públicas, case dous anos depois da publicación da 

declaración BIC no DOG? 

- Que medidas ten activado o goberno para dar cumprimento á súa resolución 

por parte da familia Franco nos últimos dous anos? 
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- Ten sancionado o goberno a familia Franco, como titulares da Casa Cornide, 

polo incumprimento da legalidade? De que forma? Cal foi a resposta dos titulares? 

- Que informe lle trasladou o goberno á Valedora do Pobo en relación ao 

expediente de queixa aberto sobre as razóns do incumprimento legal de obrigada 

apertura ao público?  

- En que consiste a proposta de colaboración que lle propuxo a familia Franco ao 

goberno da Xunta, anunciada polo Conselleiro de Cultura? 

- Que posición ten a Xunta a este respecto? 

- Como vai esixirlle a Xunta á familia Franco o cumprimento do Decreto 

42/2023, de 27 de abril, polo que se declara Ben de Interese Cultural a Casa Cornide, 

para garantir a inmediata apertura ao público da Casa Cornide para facer cumprir a lei? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 06/03/2025 11:13:04 

 

Daniel Castro García na data 06/03/2025 11:17:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Ariadna Fernández González e Noa Presas 

Bergantiños,  deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre o mantemento da actividade da 

Escola Infantil “A Casiña” no barrio das Lagoas en Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Ourense, segundo os datos publicados polo Instituto Galego de 

Estatística, a 1 de xaneiro de 2024 contaba cunha poboación de 104.725 habitantes, dos 

que 2.308 tiñan entre 0 e 3 anos de idade. Para a atención ao inicio do proceso educativo 

e de socialización dos cativos/as, como á conciliación da vida familiar e laboral dos 

proxenitores/as apenas existen 24 escolas infantís. Destas escolas infantís apenas 7 son 

de titularidade e xestión pública, sendo as demais de titularidade privada, dándose un 

único suposto en que esa xestión privada corresponde a unha entidade sen ánimo de 

lucro. É o caso da Escola Infantil “A Casiña”, situada na rúa Vasco da Ponte, no barrio 

das Lagoas. 

A Escola Infantil “A Casiña” con case 50 anos de actividade e que nos últimos 

17 ven xestionando  Cáritas, conta con 41 prazas e cun cadro de persoal de 7 

traballadoras, persoal de cociña e administración incluída. Malia que, en contraste coas 

demais escolas infantís A Casiña nunca foi obxecto de accións destinadas á promoción 

ou publicidade da actividade, ten unha alta demanda e ocupación o que é debido tanto 

ao bo facer das súas traballadoras, como a súa situación, dado que se trata do único 

centro de estas características na contorna. Nun radio superior aos dous quilómetros só 
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existen a escola infantil “A Casiña” e a “Concepción Saiz Otero” se ben esta, sita no 

campus universitario, está fundamentalmente dirixida á esa comunidade educativa. 

Así pois a Escola Infantil “A Casiña” é único recurso co que conta a veciñanza 

do barrio das Lagoas e a súa contorna tanto para a conciliación da vida familiar e 

laboral, como para a preparación das crianzas para etapa escolar. A día de hoxe, 

superado a consideración das escolas infantís como “guarderías”, non existen dúbida de 

que se trata de instrumentos fundamentais para a socialización e desenvolvemento 

cognitivo e emocional dos cativos e cativas na etapa previa á súa escolarización; ao 

tempo que permiten ás proxenitoras realizar unha actividade profesional coa 

tranquilidade de que as súas fillas están ben atendidas e coidadas. Para que esta 

conciliación sexa real e efectiva é esencial a accesibilidade das familias á escola infantil, 

tanto pola proximidade do centro como polos horarios de funcionamento. 

Tras iniciarse a principios do mes de febreiro o prazo para a solicitude de 

matrícula e renovación de praza nas escolas infantís de xestión privada, os pais e nais 

que solicitaran a renovación de praza na E.I. A Casiña recibiron unha comunicación da 

Entidade encargada da xestión na se lle informaba do peche do centro e que quedaba 

sen efecto a solicitude que presentaran para o curso 25/26. Resulta evidente que a 

presentación da solicitude de renovación de matrícula na Escola facía que non se 

solicitara en ningún outro centro, co que é previsible que os outros centros xa foran 

ocupándose. 

A comunicación provocou o coherentes desacougo nas familias que un mes 

despois de iniciado o prazo deberían procurar praza noutra escola, o que visto o 

acontecido nos exercicios precedentes, nos que  150 familias ficaron sen praza para as 

súas crianzas; non vai ser tarefa doada. Segundo se comproba da información publicada 

pola Xunta de Galiza para o curso 24/25 non ha bía ningunha praza nunha escola 

infantil a menos de 2,5 km a redonda da “E.I. A Casiña”. 
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Xa que logo e facerse efectivo o cese na actividade do centro se verá afectada a 

conciliación da vida familiar e laboral das familias usuarias, na maioría dos casos 

veciñas da contorna e que mellor dos casos -de atopar praza noutra escola- veranse 

obrigadas a se desprazar fora do seu barrio de residencia, tendo que recorrer ao vehículo 

particular. 

O peche da escola implicará, tamén, a perda de cando menos 7 postos de 

traballadoras de acreditada profesionalidade e valía e, nalgúns casos con notable 

antigüidade. 

Xa que logo a decisión adoptada privara doutro servizo á veciñanza dun 

importante barrio de Ourense, prexudicara a conciliación familiar e laboral de 

numerosas familias e suporá unha supresión de postos de traballo en Ourense, única 

provincia de Galiza e das poucas do estado en que paro rexistrado medrou no último 

mes. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Cónstalle á Xunta de Galiza a intención da entidade xestora de pechar a E.I. A 

Casiña?  

En caso afirmativo, cando e de que forma tivo coñecemento desa decisión? 

Dados os criterios establecidos na Orde de 26 de xuño de 2024 ve a Xunta de 

Galiza probable que as crianzas ate hoxe matrículadas na EI A Casiña atopen praza nun 

centro distinto da súa elección? 

Cantas escolas infantís, a menos de 2 km. de distancia de A Casiña, ficaron con 

prazas vacantes para o curso 24/25? 
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Cantas solicitudes ficaron en lista de agarda no curso 24/25? 

No caso de que se faga efectivo o peche anunciado, que medidas ten previsto 

tomar a Xunta de Galiza para garantir a oferta de prazas de escola infantil abondas para 

as familias afectadas polo posible peche de "A Casiña" no barrio das Lagoas e o resto de 

crianzas da cidade de Ourense? 

Solicitou a entidade xestora da E.I. A Casiña nos últimos 10 anos algún tipo de 

axuda ou subvención pública para a realización de obras de acondicionamento ou 

mellora das instalacións do centro? 

En que consistían as obras propostas e canto foi o importe solicitado e, no seu 

caso, concedido? 

Que medidas ten previsto realizar o goberno galego para evitar o peche da 

Escola Infantil “A Casiña”, a perda doutro  servizo para a veciñanza do barrio das 

Lagoas, e de 7 postos de traballo en Ourense? 

Valora a Xunta de Galiza a posibilidade de asumir a xestión da E.I. A Casiña 

impedindo os importantes prexuízos que o cese de actividade provocará nas familias e 

veciñanza das Lagoas, así como nas traballadoras? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Ariadna Fernández González 

Noa Presas Bergantiños 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 06/03/2025 12:29:14 

 

Ariadna Fernández González na data 06/03/2025 12:32:10 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/03/2025 12:32:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas e Xosé Manuel Golpe Acuña, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 6ª, sobre o control público da Sociedade Recursos de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A sociedade Recursos de Galiza (RDG) deuse a coñecer publicamente en 

novembro de 2023 a través de diversos comunicados na prensa. 

Esta sociedade creábase ao abeiro da, naquel momento futura, Lei 2/2024, do 

7 de novembro, de promoción dos beneficios sociais e económicos dos proxectos que 

utilizan os recursos naturais de Galiza, como peza fundamental no desenvolvemento de 

dita lei, para a promoción de diferentes proxectos relacionados co aproveitamento dos 

recursos naturais galegos. 

Polo tanto creábase primeiro a sociedade privada-pública, sen tan sequera ter 

aprobada a lei que regularía o aproveitamento de recursos para beneficio social e 

económico, e a gravidade disto radica en que dita sociedade é creada en exclusiva para o 

desenvolvemento material de dita lei. 

Cómpre salientar que o que se coñece de RDG ven a través de notas de prensa 

do Goberno Galego e de novas en diferentes medios, xa que dita sociedade, ao estar 

participada unicamente nun 30% pola administracións, queda fóra do entorno de control 

e da rendición de contas da Lei 16/2010 de ordenación e funcionamento do sector 

público autonómico (LOFAXGA).  
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RDG articúlase pois, en propias palabras do Goberno Galego e a través da 

información da súa propia páxina web, na promoción de proxectos de produción de 

enerxía a partir de fontes renovables, a promoción de dereitos, concesións e proxectos 

de explotación mineiros e  proxectos que requiren a utilización de auga. 

Polo tanto queda en mans privadas, cun control minoritario por parte do 

Goberno Galego, apenas o 30%, aquelas decisións sobre os proxectos que teñen a ver 

cos recursos e a xestión dos mesmos, ao que se suma a opacidade total sobre a elección 

do presidente e do conselleiro delegado de RDG. 

Para os grupos parlamentarios da cámara faise complexo poder ter acceso a 

información relativa a RDG e a súa fiscalización queda excluída do entorno do sector 

público a pesar de ser unha sociedade que vai ter unha alta incidencia no 

desenvolvemento da política industrial e de recursos de Galiza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

- Como pensa o Goberno Galego, cun 30 % de participación da Xunta de Galiza 

na Sociedade Recursos de Galiza, garantir o control público desta sociedade e a súa 

incidencia na política en materia de recursos e de industria?  

- Pensa o Goberno Galego que a Sociedade Recursos de Galiza debe ser 

fiscalizada polo Consello de Contas dada a incidencia desta sociedade no 

desenvolvemento da política industrial e de recursos de Galiza? 

- Cal é a participación de capital e o capital desembolsado por cada empresa 

integrante na Sociedade Recursos de Galiza? 
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- Cal foi o procedemento de selección do Presidente e do Conselleiro Delegado 

da Sociedade Recursos de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 06/03/2025 13:31:39 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 06/03/2025 13:34:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre as contencións mecánicas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A contención mecánica é a acción pola que se inmobiliza a unha persoa, 

habitualmente a través de correas de suxeición, para fixala a unha cama. Esta práctica 

posúe características terapéuticas de ningún tipo, mais pola contra, si que supón 

importantes consecuencias físicas e psicolóxicas, sendo unha das máis traumáticas a 

curto, medio e longo prazo, e afectando tanto ás persoas que sofren a contención coma 

tamén incluso ás persoas que se ven obrigadas a practicalas.  

Aínda que non existe unha normativa específica para regular o uso das 

contencións mecánicas no Estado español nin en Galiza, si que existen recomendacións 

de organizacións supraestatais, así coma outra lexislación que cómpre ter presente a este 

respecto. Por exemplo, no Estado español, a lei orgánica 8/2021, de 4 de xuño, de 

protección integral á infancia e adolescencia fronte á violencia, recolle a prohibición 

explícita, nos centros de protección, do uso da contención mecánica, estabelecéndose 

como prioridade as técnicas de desescalada verbais e marcando os límites de uso da 

contención física.  

Nesta liña, existen actualmente diferentes experiencias na redución e 

erradicación da contención a nivel internacional con resultado positivo na redución de 

contencións ata chegar a contar con centros libres de contención. No Estado español, o 
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Parc Sanitari de San Joan de Deu conseguiu en 2020 a acreditación Libera-Dignos, da 

Fundación Coidados Dignos por reducir a contención practicamente a cero. Tamén 

Andalucía conta con experiencias de obxectivos de redución da coerción, e hai outras en 

marcha actualmente no Hospital Universitari Germans Trías i Pujol e no Hospital Sant 

Pau.  

Aínda que nos últimos anos se teñen feito certos avances no que se refire ao 

recoñecemento institucional da necesidade de erradicar as contencións cero, o certo é 

que as medidas implantadas son de todo punto insuficientes como para ter impacto real 

a nivel asistencial e de garantía do respecto aos dereitos humanos.  

O Movemento Galego da Saúde Mental (MGSM) é unha organización que leva 

unha década traballando para denunciar a vulneración de dereitos humanos no eido da 

saúde mental e para esixir a súa garantía, sendo un dos campos de traballo a 

erradicación da contención mecánica. Nesta liña fixo público o Documento marco para 

a elaboración dun Plan Galego de Erradicación do uso das contencións mecánicas nos 

Servizos de Saúde Mental, no que se recollen unha serie de propostas para lograr o 

obxectivo da contención cero.  

Mais, para poder avanzar resulta imprescindíbel termos información e coñecer 

os datos sobre a utilización da contención mecánica, pois diferentes investigacións 

salientan a gran variabilidade existente, xa non entre países, senón incluso entre 

hospitais e/ou unidades, o que fai pensar no peso que teñen factores locais e de tradición 

en cada centro sobre outras variables. Na Galiza, aínda que existe algunha información 

destas prácticas, sobre todo a base de testemuños ou de informes externos coma os da 

Comisión Nacional de Prevención de la Tortura do Defensor del Pueblo, nin o Sergas 

nin a Consellería de Sanidade ofrecen información pública e sistematizada. Preocupadas 

por esta cuestión, desde o BNG temos demandado esta información, tamén a través de 

iniciativas parlamentarias, mais sen que se chegase a facer pública en ningún momento, 
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amparándose o Partido Popular en que “non son información clínica relevante” para 

xustificar tal veto e ocultación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

– Cales son as actuacións que está a desenvolver o goberno galego para lograr a 

erradicación das contencións mecánicas? 

– Considera que se está a dar unha formación suficiente ás profesionais do 

sistema público galego de saúde? Chega a todas as categorías profesionais? Considera o 

goberno suficiente o número de profesionais que reciben esta formación? 

– Cal é a formación que se está a impartir en técnicas de desescalada verbal e 

estratexias de prevención da contención mecánica? 

– Cales son os datos de contención mecánicas no seo de centros dependentes do 

Sergas? E en centros con financiamento público? Estanse rexistrando de xeito adecuado 

conforme ao indicado, por exemplo, por parte do  Comité Europeo para a Prevención da 

Tortura e das Penas e Tratos Inhumanos ou Degradantes?  

– Ten previsión a Xunta de Galiza de deseñar un Plan Galego de Erradicación 

das contencións mecánicas? 

– Cando considera o goberno que se acadará o obxectivo da contención cero? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 
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Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 06/03/2025 13:46:33 

 

María Montserrat Prado Cores na data 06/03/2025 13:49:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Ariadna Fernández González, 

Montserrat Valcárcel Armesto, Olalla Rodil Fernández, Sonia Vidal Lamas, e Iago 

Suárez Fernández, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª, sobre a praga da 

rata toupa que está afectando as terras agrarias en concellos da montaña de Lugo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En determinados concellos da montaña de Lugo, concretamente en Nogais, 

Baralla, Cervantes, Folgoso do Courel, Navia de Suarna, Pedrafita do Cebreiro, Samos e 

Triacastela comezaron polo ano 2019 determinados procesos explosivos de roedores da 

familia Microtinae, en concreto Arvicola scherman, comunmente denominada rata 

toupa; posteriormente estendeuse a outros concellos da montaña chegando até a 

Fonsagrada. Este animal é unha raza autóctona propia das zonas de montaña, aliméntase 

da herba por baixo da superficie e causa grandes danos cando a súa poboación medra. 

Esta explosión converteuse en praga que provoca danos inasumíbeis nos pastos da 

montaña. 

No ano 2020 a propia consellería do medio rural falaba que a superficie afectada 

pola rata toupa en diferentes concellos da provincia de Lugo sitúase nas 1.629,63 

hectáreas, nun total de 2.995 parcelas 

Dende o BNG presentamos varias iniciativas na lexislatura pasada para que 

dende a consellería do medio rural e a Xunta de Galiza se actuase sobre esta praga, se 

dotaran de recursos e fixeran as investigacións pertinentes e que se establecesen 
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indemnizacións ao sector que está a sufrir cuantiosos danos na produción das súas 

fincas. 

A raíz destas propostas do BNG a consellería sacou unha orde de axudas no ano 

2023 na que se incluían como beneficiarios destas axudas os titulares de explotacións 

gandeiras situadas nos concellos das Nogais, Baleira, Becerreá, Cervantes, Folgoso do 

Courel, Fonsagrada, Navia de Suarna, Pedrafita do Cebreiro, Samos ou Triacastela. 

Nesta orde figuraban referencias planimétricas das parroquias e zonas afectadas pola 

praga da rata toupa 

A consellería do Medio Rural fixo publicidade desta orde de axudas na que o 

importe de axuda que se concedería a cada beneficiario sería de 300 €/ha. A realidade 

foi ben distinta, unha vez mais o goberno da Xunta de Galiza engana aos gandeiros 

galegos, e a axuda final nos pagamentos realizados da mesma a penas se acadaron os 93 

€/ha. Esta axuda mísera non alcanza para nada os danos causados por esta praga a que a 

consellería do medio rural e a Xunta non dan solución. 

Para máis preocupación do sector agrogandeiro e das labregas e labregos a praga 

sigue estendéndose, xa se fala de 8000 has afectadas. Por outra banda os investigadores 

necesitan mais recursos para seguir traballando. 

Estamos no 2025 e a problemática volta outra vez a actualidade e os danos 

increméntanse. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 7ª: 

• Por que non se pagaron os 300 €/ha de axuda tal e como se fixera público no 

seu día? Por que se enganou aos titulares das explotacións e se pagaron 93 €/ha de 

superficie afectada? 
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• Parécelle adecuado esa axuda, que corresponde coa terceira parte do 

prometido? 

• Vai sacar algunha orde de axudas para paliar os danos desta praga no ano 

2025? 

• Canto é o alcance real da praga? Canta superficie está afectada? 

• Como valora a Xunta a evolución da praga da rata toupa en Galiza, e 

especialmente na montaña de Lugo? 

• Que obxectivos pensan acadar coas medidas tomadas ata o de agora e en canto 

tempo? 

• Consideran dende a consellería cos investigadores galegos teñen medios 

suficientes para traballar na solución a esta praga? 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Ariadna Fernández González 

Sonia Vidal Lamas 

Iago Suárez Fernández 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Secundino Fernández Fernández na data 06/03/2025 14:12:01 

 

Ariadna Fernández González na data 06/03/2025 14:12:06 

 

Iago Suárez Fernández na data 06/03/2025 14:12:14 

 

Sonia Vidal Lamas na data 06/03/2025 14:12:22 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 06/03/2025 14:12:29 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/03/2025 14:12:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

Somos coñecedores de que hai persoas que sufriron a infección polo virus 

SARS-CoV-2 e que agora teñen unha nova afección, que se denomina COVID 

persistente, aínda que hai expertos que lle chaman “COVID prolongado”, 

síndrome COVID crónico”,  “long COVID” ou “síndrome de COVID postagudo”. 

 

O último traballo publicado en Nature Medicine sobre o COVID persistente, 

propón unha definición: “a constelación de efectos sobre a saúde post-agudos 

e a longo prazo causados pola infección SARS-CoV-2”. 

 

Considérase que pode afectar entre o 10 % e o 15 % das persoas que sufriron 

Covid-19. As últimas informacións indícannos que máis de 400 millóns de 

persoas no mundo padeceron ou padecen COVID persistente e este dato 

podiamos extrapolalo a Galicia.  

 

Estamos ademais  ante unha enfermidade emerxente, sobre a que se están 

realizando estudos, e de momento, transcorreu relativamente pouco tempo 

para poder avanzar con respecto ao mecanismo que o desencadea. 

 

Pero si sabemos que algúns dos síntomas máis frecuentes son: malestar xeral, 

dores musculares, astenia, falta de concentración, fallos na memoria etc. E o 

traballo antes sinalado indica que “afecta a todos os sistemas orgánicos, 

incluído o sistema cardiovascular, o nervioso, o endócrino, o inmunolóxico, o 
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reprodutivo e o gastrointestinal.” E que “afecta ás persoas independentemente 

da súa saúde, sexo, etnia ou estado de saúde preexistente”. 

 

Con todo,  segundo  a enquisa realizada pola Sociedade Española de Médicos 

Xerais e de Familia e os colectivos de afectados de COVID persistente, é máis 

frecuente na mulleres (79 %), na idade media da vida, aínda que se pode 

presentar a calquera idade. 

 

E en Galicia non contamos con ningunha área de COVID persistente para que 

as persoas afectadas teñan atención sanitaria máis especializada e un 

tratamento completo, global e coordinado. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta: 

 

Está disposta a Xunta de Galicia a non desmantelar as unidades da covid 

persistente en Galicia e incrementar a investigación dedicada á enfermidade? 

 

 

Parlamento de Galicia, 6 de marzo de 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 06/03/2025 16:49:47 

 

Silvia Longueira Castro na data 06/03/2025 16:50:02 
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A Mesa do Parlamento 
 
Rubén Lorenzo Gómez, Gonzalo Trenor López, Encarna Amigo Díaz, Enrique 
Barreiro Sánchez, Cristina Campero Dorado, Juan Casares Gándara, Nicole 
Grueira Fernández, José Manuel Mato Díaz, Angel Rodríguez Conde, Cecilia 
Vázquez Suárez e Miguel A. Viso Diéguez, deputados e deputadas do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, 
Gandería e Montes. 
 
O proxecto Gama que a multinacional Altri deseñou para a localidade lucense de Palas 
de Rei -a través de Greenfiber- aspira a converterse na primeira fábrica de fibras 
téxtiles biodegradables de Galicia. 
 
Máis en concreto, trátase dunha iniciativa, pioneira a nivel mundial, para a produción de 
lyocell, unha fibra téxtil elaborada a partir de celulosa procedente de madeira, que 
neste caso proviría de eucalipto galego certificado. 
 
De superar o proceso de avaliación ambiental e implantarse, situará a Galicia na 
vangarda dunha nova industria capaz de pechar o ciclo produtivo da madeira e 
baseada na sustentabilidade e na innovación, en liña coas directrices da Unión 
Europea. 
 
Concibida como un modelo integral, na que a produción da pasta soluble servirá para 
fornecer á produción de lyocell, prevé utilizar eucalipto procedente dos montes galegos, 
asumindo unha oferta que na actualidade se comercializa fóra de Galicia. 
 
Servirá, en consecuencia, como pulo para dinamizar o tecido industrial de Galicia, 
fomentando a xeración de maiores beneficios económicos e de sustentabilidade en 
dous sectores estratéxicos para nosa comunidade, como son o forestal e o téxtil. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Que beneficios traerá aparellada a posta en marcha, de ser o caso, da primeira fábrica 
de fibras téxtiles biodegradables para os miles de pequenos produtores forestais en 
Galicia? 
 
Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 06/03/2025 17:39:13 
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Gonzalo Trenor López na data 06/03/2025 17:39:46 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 06/03/2025 17:40:02 

 
Enrique Barreiro Sánchez na data 06/03/2025 17:40:11 

 
Cristina Campero Dorado na data 06/03/2025 17:40:27 

 
Juan Manuel Casares Gándara na data 06/03/2025 17:40:42 

 
Nicole Grueira Fernández na data 06/03/2025 17:40:55 

 
José Mato Díaz na data 06/03/2025 17:41:08 

 
Ángel Rodríguez Conde na data 06/03/2025 17:41:25 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 06/03/2025 17:41:37 

 
Miguel Ángel Viso Diéguez na data 06/03/2025 17:41:48 
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A Mesa do Parlamento 
 
Rubén Lorenzo Gómez, Alberto Pazos Couñago, Gonzalo Trenor López, Cristina 
Sanz Arias, Juan Casares Gándara, Miguel Fidalgo Iglesias, Julio García 
Comesaña, Patricia García González, Noelia Pérez López  e Manuel Santos Costa, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª, Economía, 
Facenda e Orzamentos. 
 
O proxecto Gama que a multinacional Altri deseñou para a localidade lucense de Palas 
de Rei -a través de Greenfiber- aspira a converterse na primeira fábrica de fibras 
téxtiles biodegradables de Galicia. 
 
Máis en concreto, trátase dunha iniciativa, pioneira a nivel mundial, para a produción de 
lyocell, unha fibra téxtil elaborada a partir de celulosa procedente de madeira, que 
neste caso proviría de eucalipto galego certificado. 
 
De superar o proceso de avaliación ambiental e implantarse, situará a Galicia na 
vangarda dunha nova industria capaz de pechar o ciclo produtivo da madeira e 
baseada na sustentabilidade e na innovación, en liña coas directrices da Unión 
Europea. 
 
Concibida como un modelo integral, na que a produción da pasta soluble servirá para 
fornecer á produción de lyocell, prevé utilizar eucalipto procedente dos montes galegos, 
asumindo unha oferta que na actualidade se comercializa fóra de Galicia. 
 
Servirá, en consecuencia, como pulo para dinamizar o tecido industrial de Galicia, 
fomentando a xeración de maiores beneficios económicos e de sustentabilidade en 
dous sectores estratéxicos para nosa comunidade, como son o forestal e o téxtil. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Que beneficios traerá aparellada a posta en marcha, de ser o caso, da primeira fábrica 
de fibras téxtiles biodegradables en Galicia sobre o tecido industrial galego?  
 
 
Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 06/03/2025 17:45:41 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

 

 

Alberto Pazos Couñago na data 06/03/2025 17:46:01 

 
Gonzalo Trenor López na data 06/03/2025 17:46:14 

 
Cristina Sanz Arias na data 06/03/2025 17:46:29 

 
Juan Manuel Casares Gándara na data 06/03/2025 17:46:49 

 
Miguel Fidalgo Iglesias na data 06/03/2025 17:47:01 

 
Julio García Comesaña na data 06/03/2025 17:47:17 

 
Patricia García González na data 06/03/2025 17:47:30 

 
Noelia Pérez López na data 06/03/2025 17:47:43 

 
Manuel Santos Costa na data 06/03/2025 17:48:00 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Elena Espinosa Mangana e Patricia Iglesias Rey, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

Segundo recolle a propia páxina da Xunta de Galicia as fundacións para a 

xestión da investigación sanitaria galega son entidades xestoras dos institutos 

de investigación biomédica, aínda que no seu ámbito de actuación sexa máis 

ampla. 

 

A súa finalidade é a promoción e a xestión especializada da investigación na 

contorna sanitaria galega con un enfoque integral: científico, económico 

organizativo  e de capital humano.  Isto inclúe o soporte en todas as fases da 

cadea de valor da investigación, desde a optimización na captación de 

financiamento ata a xestión de ensaios clínicos ou de recursos humanos, 

pasando polo apoio na difusión de resultados, as súas transferencias e o seu 

potencial de comercialización. 

 

Coñecemos tamén que o IDIS é un centro de investigación biomédica de 

marcado carácter translacional que aproveita as sinerxías do Complexo 

Hospitalario Universitario de Santiago (CHUS) para impulsar, promover e 

fomentar a investigación de excelencia, o coñecemento científico e tecnolóxico, 

e súa posterior  translación ao sector produtivo como a docencia e a formación, 

e sempre con un obxectivo claro, mellorar a saúde da poboación. 

 

Actualmente, son máis de 1.300 persoas as que están traballando en sete 

áreas de investigación e máis de 110 grupos de investigación e na súa 

organización contan coas plataformas de apoio. 
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Ante esta situación, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1. Cantas plataformas de apoio existían a 31 de decembro de 2024? 

 

2. Que repercusións económicas tiveron ou achegaron ao Sergas? 

 

Parlamento de Galicia, 6 de marzo de 2025 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 06/03/2025 18:01:46 

 

Patricia Iglesias Rey na data 06/03/2025 18:02:02 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Elena Espinosa Mangana e Patricia Iglesias Rey, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A Lei 44/2003 do 21 de novembro regula os aspectos básicos das profesións 

sanitarias tituladas no que se refire ao seu exercicio por conta propia ou allea, á 

estrutura xeral da formación dos profesionais, o desenvolvemento profesional 

destes e a súa participación na planificación e ordenación das profesións 

sanitarias. 

 

Por outra banda, a Lei 55/2003 do 16 de decembro, establece as bases 

reguladoras da relación funcional especial do persoal estatutario dos servizos 

de saúde que conforma o Sistema Nacional de Saúde, a través do Estatuto 

marco do dito persoal. 

 

Porque os profesionais sanitarios e demais colectivos de persoal que prestan 

os seus servizos nos centros e institucións sanitarias da Seguridade Social 

tiveron historicamente en España unha regulación específica. Esa regulación 

propia identificouse coa expresión “persoal estatutario”. 

 

Poderiamos falar de persoal estatutario sanitario, do persoal estatutario de 

xestión e de servizo, pero centrarémonos no persoal estatutario sanitario, e 

dentro deste queremos falar de persoal estatutario fixo, de persoal estatutario 

temporal e de persoal estatutario substituto. 
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É  certo que se entramos na páxina do Sergas podemos acceder a información 

sobre listados de contratación de persoal estatutario, pero o que queremos é 

coñecer a ratio económica do persoal estatutario fixo e o persoal estatutario 

eventual para determinadas categorías. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan formulan as seguintes  

preguntas: 

 

1. En relación co persoal facultativo do Sergas, con cantos profesionais conta 

neste ámbito e cal é o custo económico a 31 de decembro de 2024,  

especificado por cada unha das  seguintes situacións: 

 

- Persoal facultativo interino 

- Persoal facultativo substituto 

- Persoal facultativo eventual para a prestación dun servizo ou programa 

determinado 

- Persoal facultativo eventual para acumulación de tarefas 

- Persoal facultativo eventual para a cobertura de redución de xornada 

- Persoal facultativo eventual de continuidade 

 

2. En relación co persoal de enfermaría, cal é o número de persoas que o 

integran e o coste económico a 31 de decembro de 2024, especificado por 

cada unha das seguintes situacións: 

 

- Persoal  de enfermaría interino 

- Persoal de enfermaría substituto 

- Persoal de enfermaría eventual para a prestación dun servizo ou 

programa determinado 

- Persoal de enfermaría eventual para acumulación de tarefas 

- Persoal de enfermaría eventual para a cobertura de redución de xornada 

- Persoal de enfermaría eventual de continuidade 
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Parlamento de Galicia, 6 de marzo de 2025 

  

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 06/03/2025 18:02:51 

 

Patricia Iglesias Rey na data 06/03/2025 18:03:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, Secundino Fernández Fenrández e Sonia 

Vidal Lamas, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª, sobre medicamentos veterinarios. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A entrada en vigor recentemente do Real Decreto 666/23 do 18 de xullo no 

Estado Español regula a distribución, prescrición, dispensación e uso dos medicamentos 

veterinarios e ten como orixe a transposición do Regulamento Europeo 2019/6, que 

establece as normas relativas á introdución no mercado, fabricación, importación e 

exportación, subministro, distribución , farmacovixilancia, control e uso dos 

medicamentos veterinarios. 

Dito Regulamento e o posterior Real Decreto teñen como obxecto garantir o uso 

responsable e prudente dos antimicrobianos en animais, tanto de produción, onde xa se 

leva aplicando anos, coma no caso que nos compete, os animais de compaña, nunha 

loita contra as resistencias microbianas que causan graves problemas en sanidade 

humana. Hai que lembrar, que os tratamentos de animais de compaña representan 

menos do 1% de antimicrobianos usados en veterinaria e a loita contra as resistencias 

non é nada novo para os profesionais do gremio. Tanto é asi que, coa implantación do 

PRAN ( Plan Nacional fronte a Resistencias Antibióticas), xa se reducira o uso de 

tratamentos antimicrobianos en explotacións nun 56% entre o 2014 e o 2020. Pola súa 

parte, a Organización Colexial Veterinaria confirmou que o Estado Español foi onde 

mais se diminuíu no uso destes antimicrobianos no conxunto de Europa, reducíndose un 

69,5% en sanidade animal no período comprendido entre o 2014 e o 2022. 
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A pesares de que xa fai meses da súa entrada en vigor, o RD 666/2023, está de 

actualidade pola súa Disposición Final Quinta que comezou a ser aplicada a partires do 

pasado 2 de xaneiro de 2025, segundo o disposto no artigo 39.1 no relativo á 

comunicación dos datos das prescricións veterinarias de antimicrobianos para animais 

de compaña. Foi dende ese momento cando os profesionais veterinarios comezaron a ter 

que levar a cabo a súa labor baixo dita normativa, feito que aumentou moito a 

burocracia nas clínicas veterinarias sen ter en conta a súa realidade diaria e a falla de 

estrutura para levar a cabo este aumento de traballo de rutina e puxo na ecuación 

sancións con contías económicas pouco asequibles no caso de darse erros ou non 

traballar conforme a unha normativa coa que non están de acordo na forma na que se 

aplica.  

Este malestar entre os veterinarios/as débese, entre outros factores, ás medidas 

especialmente restritivas impostas no conxunto do estado, maiores en moitos casos que 

no resto da UE, de xeito que con este RD 666/2023 se resta flexibilidade para o 

tratamento de animais e se crean restricións inaplicables segundo os profesionais e as 

súas organizacións. Nese senso, o regulamento do Parlamento Europeo e do Consello do 

11 de decembro de 2018, tan só obriga á realización dun exame clínico ou unha 

avaliación adecuada do estado de saúde do animal ou grupo de animais por parte do 

veterinario antes de que se expida unha receita veterinaria. Pola contra, no caso do RD 

666/2023, a través do seu artigo 33, implántase a obrigatoriedade de contar cun exame 

laboratorial recente para a xustificación do uso de determinados grupos antibióticos, co 

que iso implica a nivel de tempo de agarda polos resultados e de falla de respecto do 

criterio clínico de quen prescribe, que se ve totalmente coartado, desprezando a 

experiencia e criterio deste colectivo. Non menos importante é que os veterinarios e 

veterinarias deberán adaptarse ás fichas técnicas dos medicamentos, sen poder escoller 

de xeito razoado e segundo criterio propio cal administran, o que pode aumentar os 

desabastecementos, dar lugar a sobrantes innecesarios que os propietarios almacenarán 

nos seus fogares , e aumentar os custos, feito que se agrava ao non poder administrar 
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dende o botiquín veterinario da propia clínica o tratamento preciso para cada caso, 

excepto que se trate de medicamentos en situación de desabastecemento nas comerciais 

farmacéuticas próximas. 

 As reclamacións fan fincapé na imposibilidade de actuar conforme á normativa 

no desenvolvemento diario da actividade, con retrasos nos comezos dos tratamentos que 

implican graves consecuencias para os animais e cunha presión administrativa e a nivel 

de sancións excesiva, que os profesionais non son capaces de asumir. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 7ª: 

. Recibiron representantes da Xunta de Galiza aos colectivos de veterinarios 

afectados polo Real Decreto 666/2023 ou puxéronse en contacto con eles/as? 

. É a Xunta de Galiza coñecedora da problemática dos colectivos de veterinarios 

adicados a animais de compaña con respecto ao RD 666/2023 do 18 de xullo? 

. Que medidas vai tomar a Xunta de Galiza para apoiar dende a administración 

aos veterinarios/as que se adican á clínica de animais de compaña con respecto ao RD 

666/2023 do 18 de xullo? 

. Prevé a Xunta de Galiza desenvolver a competencia conferida que establece o 

artigo 149.1.16 para desenrolar medidas complementarias ás bases de coordinación que 

establece o RD 666/2023 a efectos de facilitar a labor veterinaria en canto aos 

problemas derivados deste? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 
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Asdo.: Ariadna Fernández González 

Sonia Vidal Lamas 

Secundino Fernández Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 05/03/2025 12:06:32 

 

Sonia Vidal Lamas na data 05/03/2025 12:09:22 

 

Secundino Fernández Fernández na data 05/03/2025 12:09:37 
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gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

Á Mesa do Parlamento   
   
Paula Mouzo Mas, Cristina Campero Dorado, María Deza Martinez, José Luis 
Ferro Iglesias, Rubén Lorenzo Gómez, Argimiro Marnotes Fernández, Carmen 
Pomar Tojo, Roberto Rodríguez Martínez, Gonzalo Trenor López e Katherinie 
Varela Fernández, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
Os Penedos de Pasarela e Traba constitúen un espazo natural de enorme valor 
paisaxístico, xeolóxico e cultural. A súa singularidade e riqueza medioambiental fixeron 
que fosen recoñecidos como “Paisaxe Protexida UE”, contando recentemente co 
primeiro plan de xestión protexida aprobado en Galicia. 
 
A pesar de que este espazo se localiza nos concellos de Vimianzo e Laxe, a súa 
relevancia transcende o ámbito local, converténdose nun referente na conservación do 
patrimonio natural e na promoción dun turismo sustentable na Costa da Morte. 
 
O plan de xestión presentado pola Xunta de Galicia establece unha serie de medidas 
encamiñadas á protección do espazo, á posta en valor dos seus recursos naturais e 
culturais e á regulación dos usos e actividades para garantir a súa conservación. Sen 
embargo, é fundamental coñecer con detalle a folla de ruta para a súa implementación 
e os recursos que se destinarán para facer efectivo este plan. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 
 
1.- Cal é a folla de ruta e as previsións da Xunta de Galicia con respecto ao plan de 

xestión dos Penedos de Pasarela e Traba?  
 

2.- Que medidas concretas están previstas para a súa protección e posta en valor? 
 

3.- Que orzamento se destinará para garantir a súa correcta execución? 
 
Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Mouzo Mas na data 05/03/2025 13:44:51 

 
Cristina Campero Dorado na data 05/03/2025 13:45:10 
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María Deza Martínez na data 05/03/2025 13:45:22 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 05/03/2025 13:45:34 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 05/03/2025 13:45:47 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 05/03/2025 13:46:11 

 
Carmen Pomar Tojo na data 05/03/2025 13:46:24 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 05/03/2025 13:46:41 

 
Gonzalo Trenor López na data 05/03/2025 13:46:56 

 
Katherinie Varela Fernández na data 05/03/2025 13:47:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, deputado do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a a falla de persoal 

médico en varias especialidades no hospital de Verín e as elevadas listas de agarda. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación sanitaria de Galiza é grave. Verín non é alleo a esta situación, máis 

ben estamos peor. O Hospital de Verín parece que está a chegar a unha situación límite e 

a cidadanía ten que estar dia si e día tamén recibindo novas de continuos atrasos nas 

citas das consultas de especialistas 

A esta situación engádese un problema grave que é a distancia a cidade de 

Ourense a onde son derivados os usuarios da sanidade pública, no mellor dos casos. 

Non fai falla que lles diga os km que hai dende calquera concello do distrito ou o tempo 

que leva ou a falla de transporte públicos. 

Lembremos que ao hospital de Verín e ao seu distrito sanitario teñen que ir as 

veciñas e veciños dunha ampla área xeográfica que vai dende Viana do Bolo até 

Cualedro, que abrangue 12 concellos e máis de 25000 habitantes, nunhas distancias que 

van mais alá dos 50 km dende os puntos mais lonxe do hospital; e todo isto repartido 

nunha superficie duns 1700 Km2 

Xa fai un tempo ao BNG estannos chegando numerosas queixas de falla de 

especialistas médicos co agravante de que este reiterado déficit de persoal leva consigo 

unha incremento na demora da atención sanitaria neste hospital público do SERGAS. 
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Estas queixas cada vez fanse máis numerosas e continuas e agudízase en determinadas 

especialidades como dermatoloxía, oftalmoloxía, neumoloxía ou cardioloxía. 

Ante este despropósito dende o Bloque Nacionalista Galego e ante a fonda 

preocupación existente na veciñanza do distrito sanitario de Verín esiximos a Xunta de 

Galiza que se cubran dun xeito urxente todas as prazas de médicos especialistas que 

están vacantes 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Cantas prazas de médicos especialistas existen no hospital publico de Verín? 

2. Cantas prazas de médicos especialistas están vacantes no hospital publico de 

Verín? 

3. Cantas prazas de médicos especialistas en dermatoloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

4. Cantas prazas de médicos especialistas en oftalmoloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

5. Cantas prazas de médicos especialistas en cardioloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

6. Cantas prazas de médicos especialistas en neuroloxía existen no hospital 

publico de Verín, cantas están vacantes e cantas cubertas? 

7. Sr Conselleiro de Sanidade da Xunta de Galiza que explicación ten esta 

situación? 

8. Teñen previsto algunha medida concreta para solucionar este grave problema 

de falla de profesionais no hospital de Verín? 
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Santiago de Compostela, 28 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 28/02/2025 12:49:44 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Silvia Longueira Castro e María Elena Espinosa Mangana, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

En Galicia faleceron nos últimos oito anos un total de 6.571 persoas que 

agardaban unha resolución sobre a súa situación de dependencia para poder 

percibir un subsidio, segundo o último informe do Observatorio da 

Dependencia. 

 

Dos falecidos entre 2017 e 2024 esperando ese procedemento administrativo, 

841 eran persoas que aspiraban a obter unha resolución de grao e 5.730 un 

recoñecemento dalgunha prestación ou servizo do sistema, segundo os datos 

recompilados do Goberno central e as comunidades autónomas. 

 

Un total de 10.572 persoas con solicitude de dependencia faleceron, se se 

deducen as 470 que non acreditaban unha situación de dependencia, 

denominada "sen grao". 

 

Un 96,7 % deses 10.572 estaban a ser atendidas e un 3,3 % restante formaba 

parte da "lista de espera", dos cales 201 (1,9 %) esperaban a resolución de 

grao e 144 (1,4 %) tiñan xa o dereito recoñecido agardaban unha resolución de 

prestación. 

 

A finais do ano pasado había un total de 78.452 persoas rexistradas en Galicia 

con dereito a unha prestación por estar nunha situación de dependencia, fronte 

a 75.584 un ano antes. 
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O informe sinala que no último exercicio en Galicia atendéronse a 3.505 novas 

persoas en situación de dependencia, un 4,76 % máis que no exercicio 

precedente, quedando por baixo a media de España, que se sitúa en 7,55 %. 

 

O ano pasado Galicia concedeu 15.617 novas prestacións, das cales 11.515 

(74 %) de teleasistencia, o que supón un "incremento masivo" dese servizo que 

pasou de representar un 20 % do total, fronte a 10 % un ano antes. 

 

O informe indica que o gasto público por habitante incrementouse en 19,1 

euros pasando a 145,1 euros, pero atópase por baixo do aumento medio de 

42,7 euros por habitante respecto da media das comunidades autónomas, que 

é dun total de 187,8 euros. 

 

Cada día falecen 94 dependentes (deles case un ao día en Galicia) sen chegar 

a recibir prestacións ou servizos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas 

para a súa resposta escrita: 

 

1. Cando prevé a Xunta de Galicia incrementar a porcentaxe de gasto por 

dependente? 

2. As 11.515 prestacións de teleasistencia, a que grado de valoración 

corresponde? 

3. Como está xestionando a Xunta de Galicia os ingresos en residencia por 

urxencia sobrevida? 

 

Santiago de Compostela, a 28 de febreiro do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Silvia Longueira Castro na data 28/02/2025 21:19:28 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/02/2025 21:19:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a urxencia de a Xunta 

reestabelecer o servizo médico completo no centro de saúde de Irixoa. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza do concello de Irixoa continúa a sufrir as consecuencias do 

desmantelamento continuado da sanidade pública dirixido polo Partido Popular no 

conxunto do noso país.  

Este concello das Mariñas contaba cun centro sanitario cun único profesional de 

medicina familiar e na actualidade volve estar sen facultativo dispoñíbel no centro de 

saúde. 

Nos últimos meses as pacientes que acudían ao centro de saúde de Irixoa 

comprobaban en primeira persoa o total abandono por parte da Xunta: a consulta 

médica só atendía en días indeterminados e con horarios reducidos que non superaban 

as tres horas durante a mañá. 

Esta situación, lonxe de se ir resolvendo por parte do goberno, avanza na 

desatención: nesta altura é imposíbel acceder a unha cita de medicina familiar antes 

dunha semana e só en horario de 8 a 10 da mañá. 

Atopar unha cadeira baleira na consulta médica obriga os veciños e veciñas de 

Irixoa a se desprazaren a Betanzos, coa afectación que isto supón para a propia saúde 
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das pacientes e mais co problema engadido de obrigar a dispor dun medio de 

desprazamento privado. 

A veciñanza de Irixoa non atopa resposta ante o abandono da Xunta; un 

sentimento que partillamos desde o BNG quen, asemade, comproba máis unha vez a 

falta de decoro e respecto do PP pola cámara galega ao non ter respondido ás preguntas 

rexistradas o pasado 11 de novembro de 2024.  

Á vista de que esta desatención da saúde vai en aumento, os veciños e veciñas 

de Irixoa trasládannos de novo ao grupo parlamentario do BNG unha preocupación que 

tamén medra polo desamparo que supón a perda continuada de acceso á sanidade 

pública de proximidade á que teñen dereito. 

Desde o grupo parlamentario do BNG esiximos unha resposta por parte do 

goberno da Xunta 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Por que lle nega o PP á poboación de Betanzos e á comarca das Mariñas un 

centro de día público?  

- Pensa o goberno galego que as prazas dispoñíbeis no centro de día de Miño e 

Curtis abondan para daren servizo a toda a comarca das Mariñas? Que datos sustentan a 

súa valoración? 

- Que solución alternativa lle ofrece o PP á veciñanza de Betanzos e a comarca 

das Mariñas para garantir o dereito aos coidado das persoas maiores e dependentes? 

- Vai iniciar a Xunta as xestións para reclamarlle ao goberno do Estado a cesión 

do antigo ambulatorio e o seu acondicionamento como Centro de día público, conforme 

o acordo unánime do pleno municipal de Betanzos? 
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Santiago de Compostela, 3 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 03/03/2025 10:32:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de o goberno 

da Xunta resolver os problemas de seguridade viaria na AC-542 que afectan á veciñanza 

de Infesta (Betanzos). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza de Infesta (Betanzos) está a demandarlle publicamente ao goberno 

galego unha solución que resolva os problemas de seguridade viaria cos que conviven a 

diario na estrada AC-542 que une Betanzos co Mesón do Bento. 

No BNG temos presentado iniciativas no Parlamento galego co fin de 

procurarmos solución ás xustas demandas veciñais, así como, en diferentes exercicios 

económicos, emendas aos orzamentos da Xunta de Galiza para que se dispuxesen os 

fondos precisos para acometer as reformas que eviten os puntos negros e melloren tanto 

a circulación dos vehículos como a seguridade dos veciños e veciñas dos núcleos de 

poboación que atravesa esta estrada, nomeadamente no núcleo de Infesta. 

En resposta ás preguntas escritas do grupo parlamentario do BNG, o goberno da 

Xunta afirmou o pasado mes de febreiro a este grupo que en maio de 2024 adxudicara 

“a redacción do proxecto de mellora da seguridade e accesibilidade peonil na AC-542 

ao seu paso por Betanzos para dar reposta ás demandas deste colectivo”. 

Na devandita resposta escrita detállanse as características do proxecto: 
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“A representante do Goberno autonómico subliñou que a actuación comprende a 

mellora da seguridade viaria e da accesibilidade no treito entre o pq 0+000 (intersección 

coa AC-840) e o pq 2+400 (enlace coa A-6). 

O proxecto contempla a habilitación dun itinerario peonil continuo e accesible 

no treito, cando menos nunha das súas marxes, que cumpra as esixencias para ser 

considerado adaptado segundo a normativa de aplicación coa execución de beirarrúas 

que cumpran coas dimensións esixidas na normativa de accesibilidade, naqueles treitos 

nos que non existan. Ademais, ampliaranse ou reformaranse as beirarrúas naqueles 

treitos nos que as súas dimensións non cumpran co esixido na normativa de 

accesibilidade e renovaranse naqueles treitos nos que se atopen nun estado de 

conservación deficiente. 

A actuación deste itinerario tamén contempla a ampliación do paso superior 

sobre a vía férrea existente no pq 1+980, para dar cabida ao antedito itinerario peonil e a 

reordenación da sección transversal da AC-542, naqueles treitos nos que o carril central 

se atopa actualmente cebreado, para permitir a ampliación das beirarrúas sen diminuír o 

ancho dos carrís nin das beiravías. 

A obra deste tramo peonil tamén dará resposta a outras das demandas veciñais 

como a substitución de vados completos por rebaixes de beirarrúa, nos accesos a fincas 

privadas, entre outras melloras de accesibilidade e de seguridade viaria, especialmente 

nas interseccións”. 

Transcorrido case un ano desta información, a veciñanza non tivo máis 

coñecemento do avance das obras comprometidas nin da resolución da inseguridade 

viaria á que se enfrontan diariamente. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- En que situación se encontra o proxecto de mellora da seguridade e 

accesibilidade peonil na AC-542 ao seu paso por Betanzos? 

- Cando lle vai presentar a Xunta o proxecto á veciñanza de Infesta? 

- Que previsións contemplan para a súa execución? 

 

Santiago de Compostela, 3 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 03/03/2025 11:52:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ás actuacións da Xunta 

respecto do recente informe do CEDEX sobre os puntos de vertido de dragados nas rías 

galegas, nomeadamente na ría de Arousa. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 1998, o Ministerio de Fomento habilitou un punto de vertido para os 

materiais de dragado  de portos entre as illas de Ons e Sálvora, na boca sur da ría de 

Arousa, dentro dunha zona ZEPA, a menos de dúas millas da zona marítima protexida 

da Illa de Sálvora e a case catro millas da Illa de Ons, moi próxima tamén aos caladoiros 

de pesca autorizados. 

Cando o Ministerio elixiu ese punto de vertido, o expediente non foi sometido a 

exposición pública nin foi avalado por informes ambientais de consulta pública. Naquel 

momento, ningún dos arquipélagos da Arousa estaba protexido, aínda non se declarara o 

Parque Nacional das Illas Atlánticas nin tampouco se designara o Espazo Mariño das 

Rías Baixas de Galiza como Zona Especial de Protección de Aves. 

Dende a súa habilitación, esta área de vertido foi utilizada tanto por Portos do 

Estado como por Portos de Galiza para depositar materiais dos seus dragados. Dende 

aquela, millóns de metros cúbicos de lodos e outros materiais fóronse depositando nese 

punto ata que, en abril de 2021, o Ministerio de Transición Ecolóxica deixou de 

autorizar os vertidos. 
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Naquel momento, e diante das demandas de dragados que había pendentes de 

acometer e que, nalgún caso, levaban máis dunha década agardando, Portos de Galiza 

anunciou públicamente unha mesa de traballo coas confrarías, as organización de 

produtores, outras entidades profesionais e as administración implicadas “para afondar 

nas alternativas e para axilizar ao máximo e con garantías a autorización do novo punto 

de depósito dos materiais a dragar”. 

A día de hoxe, descoñecemos se aquela mesa de traballo se chegou a constituír 

e, se o fixo, cais foron as conclusións do seu traballo. Tampouco se coñecen as tres 

propostas alternativas para os depósitos que a Xunta de Galiza asegurou ter remitido a 

Costas e que o propio presidente de Portos de Galiza se negou a desvelar en varias 

ocasións “por cortesía institucional e mentres Madrid non se pronuncie sobre eles”.  

Mais, nun caso e no outro, sería desexábel que o Goberno galego tivese en conta 

o acordo acadado unanimemente no Parlamento galego, o 26 de xuño de 2019, onde se 

insta á Xunta á “elaboración dunha proposta alternativa e sustentábel para o depósito 

dos lodos procedentes do dragado do río Lérez, de tal forma que se garanta que estes 

non afectarán a ningunha das rías galegas, nomeadamente a ría de Arousa”. 

Agora, o Centro de Estudos e Experimentación de Obras Públicas (CEDEX), 

dependente dos ministerios de Transportes e de Transición Ecolóxica, vén de propoñer 

como prioritario para depositar os materiais dos dragados dos portos das rías de Arousa 

e Pontevedra, ou de calquera outro que non se sitúe a máis de 20 millas, o mesmo punto 

de vertido de Sálvora  que deixou de autorizar en 2021 e que o propio sector pesqueiro e 

marisqueiro da ría de Arousa rexeitara unanimemente con anterioridade, en 2019, cando 

a propia Xunta de Galiza anunciara publicamente a súa intención de utilizar a zona 

como depósito do dragado do río Lérez. 

O BNG, en concordancia co aprobado no Parlamento galego no 2019, rexeita 

que as rías galegas, e nomeadamente a ría de Arousa, sexa o depósito de toneladas de 
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residuos que poden estar poñendo en risco os ecosistemas. Non só nos parece un 

despropósito que se poidan verter no punto recomendado máis lodos, senón tamén a 

permanencia do depósito do que non nos consta que se estea a fecer seguemento nen 

control das consecuencias do mesmo.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fai o o Goberno galego da utilización das rías galegas como 

puntos de vertido de materiais de dragados, nomeadamente da da ría de Arousa? 

 . Considera que a dimensión socioeconómica das actividades pesqueira, 

marisqueira e de miticultura da ría de Arousa, así como os seus valores naturais, fan 

dela a ubicación máis axeitada para un punto de vertido de lodos e materiais de 

dragados? De ser así, por que razón/s? 

 . Coñece exactamente cantos millóns de metros cúbicos deses materiais se foron 

depositando no punto de vertido de Sálvora dende 1998 ata 2021? 

 . Realizou ao longo dese espazo temporal algún estudo que indique cal é a 

situación dese punto de vertido e a súa posíbel afectación ao ecosistema e ás actividades 

do sector primario que se levan a cabo na ría de Arousa? De ser así, cais son as 

conclusión? 

 . Chegouse a constituír a mesa de traballo anunciada por Portos de Galiza en 

2021 para buscar alternativas aos depósitos dos dragados? De ser así, cais foron as súas 

conclusión e cais foron as ubicacións alternativas ao punto de vertido de Sálvora que 

barallou? 

 . Cais foron as alternativas ao punto de vertido de Sálvora propostas a Costas 

por parte da Xunta de Galiza? 
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 . Coñece o acordo unánime do Parlamento galego do 26 de xuño de 2019? Vai 

dar cumprimento ao acordado respecto de garantir que os materiais de dragados non 

afecten ás rías galegas, nomeadamente á de Arousa? 

 . Que valoración fai do recente informe emitido polo CEDEX? 

 . Concorda en que o punto de vertido de Sálvora debe ser o prioritario para 

depositar os materiais de dragado das rías de Arousa e Pontevedra? De ser así, en que se 

basa? 

 . Está a facer un seguemento das posíbeis consecuencias que pode causar ese 

punto de vertido? De ser así, de que xeito se está a levar a cabo, con que perioridicidade 

e cais son os resultados do mesmo? 

  

Santiago de Compostela, 3 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 03/03/2025 12:11:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey e Patricia Iglesias Rey, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O Xulgado de Penal núm. 2 do partido xudicial de Santiago de Compostela 

presenta un nivel de asuntos pendentes que supera notablemente o máximo 

establecido e, polo tanto, está preto de chegar a unha situación de colapso. 

 

Foron varios os motivos que desencadearon esta situación: 

 

1º.O xuízo do descarrilamento do tren Alvia, que requiríu de forma exclusiva a 

plena dedicación da xuíza titular. Para substituíla foron designados de forma 

separada e sucesiva por dúas xuízas de apoio territorial e tres xuíces 

substitutos, sen que ningún deles permanecese o suficiente tempo no órgano 

xudicial para dar continuidade ao seu traballo. 

 

2º. A ocupación tamén neste asunto da letrada da Administración de Xustiza 

que foi substituída e, neste caso, sumouse tamén unha baixa por enfermidade. 

 

3º. A folga de letrados e letradas da Administración de Xustiza e a de avogados 

e avogadas da quenda de oficio que provocaron innumerables suspensións de 

xuízos, incrementando de forma considerable o atraso. 

 

Todo isto está a provocar unha situación de atasco e como consecuencia que 

se estean a sinalar xuízos para o mes de xullo de 2026, e moitos son xuízos de 

conformidade polo que á vista principal no caso de non acadala podería 
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celebrarse en 2027 o que é totalmente contrario ao principio de tutela xudicial 

efectiva. 

 

Para reverter esta situación o Goberno galego ten que reforzar o cadro de 

persoal dese xulgado como mínimo con dous tramitadores para poder axilizar o 

traballo e que poida diminuír o número de procesos pendentes. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1.Como vai solucionar o Goberno galego o colapso existente no Xulgado do 

Penal  núm. 2 de Santiago de Compostela? 

 

2.Vai reforzar con dous tramitadores máis o Xulgado do Penal núm. 2 de 

Santiago de Compostela? 

 

Santiago de Compostela, 3 de Marzo de 2025 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 03/03/2025 17:22:00 

 

Patricia Iglesias Rey na data 03/03/2025 17:22:11 
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OFICINA PARLAMENTARIA 

Parlamento de Galicia 
Rúa do Hórreo, 63. Tel. 981 55 15 83 
gp-mixto@parlamentodegalicia.es 

15702 Santiago de Compostela 
Galicia 

 
 

Á MESA DO PARLAMENTO DE GALICIA  
 
 

D. Armando Ojea Bouzo, deputado e portavoz do Grupo Parlamentario Mixto, en 
representación de Democracia Ourensana, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Regulamento do Parlamento de Galicia, presenta a seguinte pregunta  para a súa 
resposta escrita 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

No Estadio do Couto, instalación deportiva de referencia na cidade de Ourense, 
existe unha presenza permanente de publicidade pertencente ao Grupo La Región, 
tanto do seu xornal como da súa canle de televisión Telemiño. Esta publicidade 
mantense nunha situación preferente e destacada dentro do recinto, en condicións 
que non parecen estenderse a outros medios de comunicación ou entidades 
privadas. 

Dado que o estadio é un espazo no que a Xunta de Galicia ten competencias e 
responsabilidades en materia de apoio ao deporte e financiamento de 
infraestruturas, cómpre coñecer en detalle os termos nos que se regulan estas 
accións publicitarias e cales son os acordos que sustentan esta relación. 

 

Por todo isto, formúlase a seguinte pregunta para resposta escrita: 

1. Que convenio ou acordo rexe a relación entre a Xunta de Galicia e o Grupo 
La Región (xornal e Telemiño) en relación á publicidade do Grupo no campo? 

2. Cal é o importe económico que este grupo de comunicación paga por manter 
esta publicidade en condicións privilexiadas dentro do estadio? 

3. Se non existe unha contraprestación económica directa, a cambio de que se lle 
concede a prerrogativa de manter esta publicidade de maneira preferente e 
permanente? 
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4. Existen outros medios de comunicación ou empresas que conten cunha situación 
similar no Estadio do Couto, ou esta vantaxe concédese exclusivamente ao Grupo 
La Región? 

 

Santiago de Compostela, 3 de Marzo de 2025. 

Fdo. D. Armando Ojea Bouzo. 

Deputado e portavoz do Grupo Parlamentario Mixto. 

 

 

 

 

 

 

Firmado por Armando
Ojea Bouzo el día
04/03/2025 con un
certificado emitido
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Asinado dixitalmente por:

 

Armando Ojea Bouzo na data 04/03/2025 13:25:48
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 04/03/2025 13:26:52
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Manuel Golpe Acuña, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o PRUX do Parque natural 

Fragas do Eume 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Fraga do Eume, Declarada Parque Natural en 1997, forman un bosque 

caducifolio atlántico, de máis de 9.000 hectáreas e habitado por menos de 500 persoas. 

Tamén son os cantís costeiros mellor conservados de Europa pola humidade, frescura e 

temperatura que se atopan no seu interior, o que lles permite albergar especies animais e 

vexetais en perigo de extinción. O Parque Natural das Fragas do Eume sitúase arredor 

do curso do río Eume e ten forma de triángulo cuxos vértices e lindes son As Pontes, 

Pontedeume e Monfero. 

Declarado parque natural no ano 1996, quince anos despois, no ano 2014 

iníciase a tramitación  do PRUX, e non é até o ano 2018 cando se procede á súa 

información pública, paralizándose posteriormente a súa tramitación até novembro do 

ano 2022, cando se activa un novo proceso de participación pública, que remata coa 

aprobación definitiva o dous de marzo de 2023 . 

Durante todo este tempo de inacción por parte da Xunta de Galiza, os principais 

ecosistemas do parque natural polos seus valores naturais víronse moi afectados, 

fundamentalmente debido á fragmentación do hábitat producida pola intensa actividade 

forestal vencellada ás plantacións de eucalipto de interese comercial e ás súas 

actividades de explotación que se veñen levando a cabo desde os anos 50 do século 

pasado. 
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Cabe sinalar que durante os anos transcorridos nin a veciñanza nin os 

organismos afectados, nin as asociacións con interese lexítimo, foron informadas sobre 

o estado ou sorte da tramitación do PRUX, sendo de salientar que o novo documento 

posto a información pública non incorpore nin dea resposta ás alegacións presentadas ao 

borrador do ano 2018. 

Neste sentido a falta de interese da Xunta de Galiza por garantir un axeitado 

proceso de información pública plásmase na forma na que se levou a cabo o propio 

proceso participativo, o que resulta inadmisíbel de todo de punto de vista, e máis aínda 

tendo en conta que logo se fan 25 anos do inicio do proceso. 

O  PRUX conta cun programa económico–financeiro ao que se lle asignan para 

a execución entre o ano 2023 e 2032, unha cantidade total de  3.125.000€, que 

significan 200.000€ anuais de media, unha cifra semellante á que actualmente a Xunta 

de Galiza destinada á xestión do parque natural. Este continuísmo no compromiso e 

previsión de gasto, igual que no que a persoal se refire, deixa en evidencia as 

declaracións de intencións que o proxecto contén, converténdoas en papel mollado. 

A dotación asignada para a xestión dos terreos conta cun montante de 1.1000 €, 

cifra claramente insuficiente se temos en conta que á propiedade dos montes no ámbito 

do Parque natural da Fraga do Eume, os montes son na súa meirande parte de 

titularidade privada (o 79,39%). 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Coñece a Xunta de Galiza a situación de abandono e progresivo deterioro do 

Parque Natural? 

2. Ten pensado a Xunta de Galiza, en exercicio das súas competencias, adquirir 

parcelas do Parque Natural? 
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3. Cantas parcelas leva mercado a Xunta de Galiza ata o de agora? 

4. Que superficie ocupan as parcelas mercadas? 

5. Cales foron os prezos de compra das parcelas? 

6. Como pode a Xunta de Galiza promover un cambio real nos usos e 

aproveitamentos do Parque sen aumentar a dotación económica nin o persoal do Parque 

Natural? 

7. Por que a Xunta de Galiza nunca contestou as alegacións presentadas polas 

partes afectadas ou interesadas no tramitación do PRUX? 

8. Como xustifica a Xunta de Galiza a redución da zona de máxima protección 

con respeito ao anterior proxecto de PRUX? 

9. Dispón a Xunta de Galiza de obxectivos ou expectativas da súa política no 

Parque das Fragas do Eume? Cales son? 

 

Santiago de Compostela, 4 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Xosé Manuel Golpe Acuña 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 04/03/2025 13:37:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de mellorar a 

atención educativa do alumnado galego garantindo os seus dereitos, tendo en conta ás 

nenas, nenos e adolescentes con necesidades específicas de apoio educativo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Mentres o Conselleiro de Educación e o Presidente da Xunta alardean de ter o 

maior porcentaxe de inclusión nas aulas de todo o estado, un 94%, a realidade nos 

centros educativos é ben distinta e as familias con nenos, nenas e adolescentes que 

precisan apoios e reforzos levan todo o curso reclamando os docentes precisos para 

poder seguir o ritmo dos demais compañeiros e compañeiras da aula. 

Parece unha burla para estas familias, xa que non existe integración ou inclusión 

sen recursos, sen profesionais que fagan un seguimento persoal a este alumnado dentro 

da clase. En tanto, a administración educativa, pretende desviar aos nenos e nenas que 

precisan maior atención a centros especiais ou a aulas específicas dentro dos centros 

escolares. 

Con menos profesorado estable, sen apoios e reforzos por parte de especialistas 

para o alumnado NEAE, súmase tamén o incumprimento da Consellería na baixada das 

ratios e do cómputo dobre ou triplo do alumnado con discapacidade dentro das aulas. 

A Consellería de Educación suprimiu este curso o Programa Acompaña, de 

apoio e reforzo ao alumnado NEAE, mentres implementou o Plan Mega, onde un dos 

programas xa existentes é o PROA+ que este curso ten moitos máis requisitos para a súa 

C
SV

: R
EX

PG
-b

XC
F7

O
8Y

J-
4

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

73495

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-bXCF7O8YJ-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

concesión e que non solucionou a necesidade extrema de profesorado na maioría dos 

centros galegos, xa que quedaron sen os docentes que realizaban os reforzos o pasado 

curso, pero moitos centros están tamén sen os do Plan Proa e cun cadro de persoal 

incompleto. 

Por outra banda, a situación dos departamentos de Orientación é crítica, cunha 

falta de persoal que é evidente para as comunidades educativas. Orientadoras/es 

comparten varios centros, sendo incapaces de realizar os informes do alumnado NEAE 

recén incorporado nun tempo razoable. Iso ten como consecuencia que mentres non está 

completo o expediente non se lles asigna os apoios ou reforzos necesarios ao novo 

alumnado. Pero despois, a Consellería tampouco respecta os seus informes como 

debera, incumprindo a Orde do 8 de setembro de 2021 que regula a atención á 

diversidade do alumnado dos centros docentes en Galiza. 

As especialistas en Pedagoxía Terapéutica ou Audición e Linguaxe non son 

suficientes para atender ao gran número de alumnado que o precisa, que cada curso é 

maior. Faltan coidadores/as para os nenos e nenas con problemas físicos ou necesidade 

constante de acompañamento. En moitos casos atenden a varias persoas do centro e 

nalgunhas ocasións reciben ordes para deixar o seu centro temporalmente para atender 

alumnado doutro, desatendendo así o alumnado que tiña asignado. 

En peor situación están os nenos e nenas que precisan un apoio e seguimento 

dentro das aulas por parte dun/ha especialista en Pedagoxía Terapéutica Preferente, sen 

este recurso non poden seguir o ritmo das súas compañeiras de clase. 

Esta situación afecta maiormente a alumnado TEA, TDA, TDAH, Dislexia, etc., 

pero tamén a aquel vulnerable por outros motivos como son os estranxeiros, en 

situación de risco de exclusión social, etc. 
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Pero se hai un alumnado moi sensible a estas circunstancias que foron 

enumeradas, é aquel con Síndrome de Down e outras discapacidades intelectuais. Nenos 

e nenas que adoecen por dispoñer nos centros ordinarios de todos os apoios, reforzos e 

especialistas necesarios para cada caso en concreto e gozar así dunha integración e 

inclusión real. Así nolo fixeron chegar ao BNG as representantes da Federación Down 

Galicia, preocupadas/os pola situación que se vive na actualidade dentro dos centros 

educativos sen os recursos necesarios para que esa inclusión reivindicada por todo o 

colectivo poida ser efectiva e real.  

Polo tanto é un dereito do alumnado con Diversidade ter garantida unha 

educación de calidade e para iso precisa do profesorado de reforzo e especialistas, que 

indiquen os informes médicos e de Orientación, para poder seguir o ritmo da súa aula. 

De pouco importa ter en Galiza un 94% de inclusión se esta non ven 

acompañada dos recursos precisos para que a atención a todos e cada un dos alumnos/as 

sexa a que estas precisan. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1.- Vai a Consellería de Educación, Ciencia, Universidades e FP completar os 

cadros de persoal docente de todos os centros educativos e dotación do profesorado de 

apoio, reforzo e especialistas (PT, AL e Aux. Coidadores/as) necesario para todo o 

alumnado, sobre todo tendo en conta aqueles que precisan PT preferentes? 

2.- Vai a Consellería de Educación realizar un estudo público e específico de 

cada centro escolar das necesidades de docentes e especialistas, actualizando os cadros 

de persoal se é preciso, vixentes dende o 2009, para conseguir plantillas estables? 

3.- Vai a Consellería deseñar un Plan Formativo de calidade para as docentes, 

específicos para unha atención personalizada do alumnado, con metodoloxías 
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inclusivas, con formacións prácticas nas aulas e acompañamento posterior nos centros, 

con técnicas e ferramentas actualizadas e innovadoras dende o punto de vista educativo 

e pedagóxico? 

4.- Vai implementar Plans e Programas estables no tempo para complementar as 

necesidades educativas do alumnado máis vulnerable? 

5- Vai a Consellería aumentar a partida orzamentaria para poder asumir este 

incremento de profesorado e especialistas onde sexa preciso nos centros educativos do 

País así como para a súa formación específica? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 05/03/2025 10:04:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, 

relativa ás medidas a tomar pola Xunta para  poñer en marcha de inmediato todas 

as medidas para garantir o coñecemento da lexislación que permite o dereito a 

morrer dignamente, tanto entre profesionais como poboación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS. 

Desde a Asociación Dereito a Morrer Dignamente de Galiza puxéronse en 

contacto co Bloque Nacionalista Galego para facernos chegar a súa preocupación 

polos déficits ao querer exercer o dereito a facer o testamento vital como a que o 

mesmo se inclúa no Rexistro Galego de Instrucións Previas, REGAIP. 

O dereito a unha morte digna é moi importante, permite ás persoas 

plantexarse o seu final e discutir os seus valores co seu entorno familiar e de 

amizades, asumindo en parte o control do mesmo, aínda cando non estean xa en 

condicións de decidir. 

A loita por unha morte digna forma parte da loita por unha vida digna e no 

BNG defendemos a necesidade de ter instrumentos legais para conseguir estes 

obxectivos, que permitan ás persoas avanzar no control da súa vida, en toda a súa 

extensión. 

C
SV

: R
EX

PG
-tl

nF
Xt

bY
1-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

73499

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-tlnFXtbY1-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Conseguir o recoñecemento legal do control  da propia vida  e da propia 

morte, ten relevancia para o avance dos dereitos das persoas. 

O BNG defendemos a necesidade de lexislar para garantir  o dereito a 

unha morte digna, para que cada persoa poida decidir libremente como e onde 

vivir e tamén como e onde morrer. 

A nivel de lexislación téñense dados pasos importantes nesa dirección, 

aínda que consideramos que hai que seguir avanzando en medidas lexislativas 

para deixar de penalizar ás persoas que non teñen outra forma aceptábel de evitar 

o sufrimento que deixar de vivir. 

A Lei 3/2001, do 28 de maio, regula o consentimento informado e a 

historia clínica das persoas doentes, foi obxecto de modificación mediante a Lei 

3/2005, do 7 de marzo, para adaptala pola súa vez, á Lei 41/2002, do 14 de 

novembro, básica reguladora da autonomía do paciente e de dereitos e obrigas en 

materia de información e documentación clínica. A Lei 41/2002, reguladora da 

autonomía do doente recoñece o dereito a facer testamento vital. Documento 

legal no que unha persoa maior de idade, capaz e libre, manifesta 

anticipadamente a súa decisión sobre os coidados e tratamentos que quere recibir 

ao final da súa vida e que a súa vontade sexa coñecida e respectada no momento 

en que non teña capacidade para manifestala. 

A Lei 8/2008, do 10 de xullo, de saúde de Galiza, establece no seu artigo 

8.3 que son dereitos relacionados coa autonomía de decisión o de outorgar o 

consentimento por substitución e o de manifestar as instrucións previas ao abeiro 

do establecido na Lei 3/2001. 
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O Decreto 259/2007, do 13 de decembro, creou o Rexistro galego de 

instrucións previas sobre coidados e tratamento da saúde, que serve como un 

instrumento para facilitar o coñecemento desas instrucións aos profesionais 

sanitarios, sen que a inscrición no rexistro sexa condición necesaria para a 

validez do documento. 

A Lei 12/2013, do 9 de decembro, de garantías de prestacións sanitarias, 

afonda nesta garantía do outorgamento das instrucións previas, e para facilitar 

aos cidadáns a formalización do documento que conteña a súa vontade, establece 

un terceiro suposto, xa recollido noutras normas autonómicas, que é a 

posibilidade de outorgalo ante o funcionario ou o empregado público encargado 

do Rexistro galego de instrucións previas 

O decreto 159/2014, do 11 de decembro,  que derroga o de 2007, 

establece a organización e funcionamento do Rexistro galego de instrucións 

previas sobre coidados e tratamento da saúde. Regula o procedemento de 

formalización do documento de instrucións previas ante o persoal do rexistro ou 

ante o persoal das unidades habilitadas no ámbito territorial de cada estrutura 

organizativa de xestión integrada do Servizo Galego de Saúde. 

En 2015 o Parlamento de Galiza aprobou a Lei 5/2015 de Dereitos e 

Garantías da Dignidade das Persoas Enfermas Terminais que  regula o dereito das 

galegas e galegos, enfermas terminais a decidir sobre o proceso final da súa vida. 

Non estamos polo tanto diante de ausencia lexislativa, mais  desde a   

Asociación Dereito a Morrer Dignamente de Galiza trasládannos que: 
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• Non se están a proporcionar información sobre o testamento vital nin 

a profesionais nin á poboación, mais alá de estar colgada na páxina web 

do Sergas. 

• Non se coñece a existencia de materiais divulgativos (cartaces, 

folletos, audiovisuais) nin a súa presenza nos centros sanitarios. 

• As unidades habilitadas para formalizar o DIP, Documento de 

Instrucións Previas, son só 79 e cun reparto moi desigual ( A Coruña 39, 

Lugo 6, Ourense 18 e Pontevedra 39) 

• Non se están ditando resolucións da inscrición das DIP, por parte da 

Secretaría Xeral Técnica, no prazo máximo legal de dous meses, polo que 

opera practicamente en todos os casos o silencio administrativo. 

• Detectan atraso de meses na incorporación do DIP na historia clínica, 

o que impide e non facilita o coñecemento da existencia do documento a 

profesionais e polo tanto que sexan respectada e aplicada a vontade de 

doentes. 

• A 31 de decembro de 2024 as DIP inscritas no Rexistro de Instrucións 

Previas de Galiza era de 20.104, o que supón un 7 por 1000 habitantes, 

unha das taxas máis baixas do Estado. Navarra, Cataluña ou Euskadi teñen 

porcentaxes do 22.24 por 1000. 

Estes datos poñen en evidencia que a Xunta non fai ningún esforzo por 

estender o dereito, o que na práctica está a impedir ou dificultar o exercicio do 

dereito a morrer dignamente.   
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A Lei que non se cumpre é papel mollado, e con ese papel mollado 

estánselle negando, ou dificultando o goce de dereitos ás persoas. O que non se 

coñece, non se demanda. Os galegos e galegas teñen dereito a decidir sobre o 

proceso final da súa vida e a administración ten a obriga que garantirllo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que accións ten realizado o Goberno galego  para garantir o coñecemento 

da lexislación que permite o dereito a morrer dignamente, tanto entre 

profesionais como poboación? 

Parécenlle suficientes as 79 unidades habilitadas para formalizar o DIP? 

Cales son os criterios para a creación das mesmas? 

Considera que garanten a equidade das galegas e galegos? 

Van aumentar as unidades habilitadas para formalizar o DIP, de xeito que 

que toda a poboación de Galiza, teña unha próxima ao seu domicilio, e non teña 

que desprazarse quilómetros? 

Cal é a razón para que practicamente á totalidade das solicitudes de 

inscrición no REGAIP non se lle conteste, e opere o silencio administrativo? 

Vai tomar medidas para realizar a comunicación positiva de Inscrición no 

Rexistro Galego de Instrucións Previas, na vez de operar o silencio 

administrativo? 

Cal é a razón para que se produza o atraso de meses na incorporación do 

DIP á historia clínica das persoas demandantes? 
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Como  xustifica a Consellaría de Sanidade o funcionamento deficiente do 

REGAIP? 

Como valora que en Galiza a porcentaxe de inscricións no REGAIP 

apenas chegue ao 7 por 1000, moi por debaixo da media do Estado? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 05/03/2025 10:14:42 

 

Iria Carreira Pazos na data 05/03/2025 10:14:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre o recoñecemento do movemento memorialista 

galego e a súa participación en eventos programados polas institucións. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado 25 de febreiro a delegación do goberno central en Galiza organizou 

unha xuntanza preparatoria da programación “50 anos de España en liberdade” no noso 

país. Máis alá do carácter propagandístico desta reunión e da valoración que se poida 

facer deste evento estatal, a realidade é se están producindo claras mostras dunha visión 

centralista, de escasa participación e de nula sensibilidade en relación co movemento 

memorialista galego e coa historia de Galiza. 

O menosprezo ao asociacionismo memorialista galego reunido arredor da 

Iniciativa Galega pola Memoria xa se puxo de manifesto na tramitación das propostas 

de declaración do Pazo de Meirás e da Illa de San Simón como lugares da memoria 

democrática, ao abeiro do previsto na lei estatal de memoria democrática. 

Foron asociacións memorialistas quen solicitaron en xullo de 2024 a declaración 

de Meirás e San Simón como lugares de memoria histórica democrática. Logo de meses 

sen resposta, o organismo do goberno central encargado da tramitación das solicitudes 

devolveunas en outubro argumentando que estaban redactadas en galego. Unha vez 

rexistradas de novo en español, o goberno central de maneira unilateral e sen ningún 

tipo de comunicación coas entidades solicitantes anunciou a declaración destes dous 
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lugares de memoria. Un xeito de proceder que ignora e menospreza o asociacionismo 

memorialista galego, que leva moitos anos defendendo os lugares de memoria e 

especialmente estes dous grandes espazos simbólicos da loita democrática, da represión 

e da resistencia antifranquista. 

Logo destes antecedentes, o goberno central convocou á xuntanza do 25 de 

febreiro a un reducido grupo de persoas representantes de entidades ou asociacións, 

algunhas delas integrantes da “Comisión de persoas expertas do Pazo de Meirás” e 

outras sen que se coñeza o criterio da súa participación. En realidade, o goberno deixou 

fóra da convocatoria a inmensa maioría de entidades que conforman o movemento 

memorialista galego e tamén a inmensa maioría das persoas investigadoras e 

divulgadoras da represión franquista e da loita polas liberdades. Por non falar xa da 

ignorancia das familias das vítimas, que deberían ser obxecto da máxima consideración 

e respecto. 

A estas alturas pouco se coñece da programación prevista, mais todo parece 

indicar que responde a unha visión propagandística, parcial e pouco sensíbel coa 

historia do noso país e coa realidade actual do movemento memorialista. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que valoración fai o Goberno galego das propostas de declaración da illa de San 

Simón e o Pazo de Meirás como lugares de memoria democrática? 

Cal é a relación do Goberno galego co movemento memorialista galego? 

Que relación ten o Goberno galego co Goberno central en relación coa 

programación “50 anos de España en liberdade” e as actividades previstas en Galiza? 
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Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 05/03/2025 10:26:39 

 

C
SV

: R
EX

PG
-Q

fA
IG

La
7L

-0
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

73507

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-QfAIGLa7L-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa aos expedientes de 

reversión de terreos portuarios aos concellos tramitados polo Goberno galego diante do 

estado. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En Galiza, practicamente na totalidade dos concellos que teñen dominio 

portuario, existen terreos que tiveron no seu momento un uso portuario que hoxe xa non 

teñen, en moitos casos nin sequera usos relacionados co mar dende hai moito tempo. 

A Lei 6/2017, de portos de Galiza, con claro afán recadatorio, realizouse de 

costas ás entidades locais e son moitos os concellos que levan anos expresando o seu 

malestar polas abusivas tarifas que Portos de Galiza está a cobrar pola realización de 

actividades no espazo público portuario, que, ao cabo e na maioría dos casos é un 

espazo totalmente integrado na trama urbana do concello e son as propias entidades 

locais as que se encargan do seu mantemento, da recollida de lixo, etc.  

O BNG demandou en moitas ocasións a reversión desta situación e que aqueles 

terreos portuarios que teñan un claro uso urbano e non portuario débense reverter aos 

concellos, proposta que a maioría do Partido Popular no Parlamento nunca apoiou ata 

que, na lexislatura anterior, comezou a cambiar de discurso e de posición. 

En maio de 2023, a propia conselleira de Mar recoñecía en sede parlamentar que 

a Xunta de Galiza si quería traspasar eses terreos aos concellos e que incluso contratara 

unha asistencia técnica para a elaboración de informes individualizados que xustificasen 
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en cada caso a innecesariedade dos terreos portuarios e o interese dos concellos. Na súa 

intervención fixo constar que en 2021 Portos de Galiza contaba con 26 solicitudes de 

distintos concellos e en 2023 xa era 34 solicitudes, das que decaeron sete. E asegurou 

que “temos, por tanto, definidos e contabilizados os espazos e ultimamos uns 

expedientes concretos nos que involucramos aos concellos para que en cada proposta de 

reversión vaia un compromiso municipal de solicitar a titularidade dos terreos para que 

o Estado, a través de Costas, non poda poñer ningunha excusa”. 

E malia a que os expedientes estaban “ultimados”, foi aínda un ano e medio 

despois, en novembro de 2024, cando a propia Xunta anuncia que “consensúa coa 

FEGAMP os criterios para a elección dos terreos portuarios innecesarios que se 

incluirán na primeira fase de reversións ao Estado”, anuncio que xa fixera no 2018 

cando deu a coñecer a creación dunha mesa de traballo Portos de Galiza/FEGAMP 

“para determinar que zonas portuarias sen ese uso podían pasar a ser municipais”. 

Recentemente, no pasado mes de febreiro, o Goberno do Estado, en resposta 

parlamentaria ao deputado do Bloque Nacionalista Galego no Congreso a respecto da 

reversión dos terreos en tres concellos da comarca do Barbanza di que “no consta 

petición alguna de reversión al Estado de terreos adscritos/transferidos de los puertos 

citados. En consecuencia, tampoco se ha solicitado desafectación y posterior cesión de 

dichos terrenos a favor de los ayuntamientos”. 

De ser así, pois, resultarían inadmisíbeis as moitas declaracións públicas dos 

distintos responsábeis da Consellaría de Mar e de Portos de Galiza, que levan anos 

insistindo na complexidade dunha tramitación que, finalmente, nunca se fixo chegar á 

Administración estatal e que deixan moi en dúbida que nalgún momento tiveran 

realmente tramitado algunha das 27 solicitudes dos concellos, cuxos expedientes 

aseguraban ter “ultimados” xa en maio de 2023. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fai o o Goberno galego das actuacións que ten levado a cabo 

nos últimos dez anos respecto da reversión de terreos portuarios de uso non portuario 

aos concellos? 

 . Que pasos ten dado dende maio de 2023 ata a actualidade para que os 

expedientes que asegurou ter “ultimados” chegasen finalmente á Administración Xeral 

do Estado? 

 . Das 27 solicitudes que constaban naquel momento en Portos de Galiza, cantas 

foron remitidas ao Estado? 

 . Dende aquela data, houbo máis solicitudes por parte dos concellos? De ser así, 

cais exactamente? 

 . Que traballos levou a cabo a mesa de traballo constituída coa FEGAMP no 

2018? 

 . Que valoración fai da resposta parlamentaria dada ao Bloque Nacionalista 

Galego no Congreso dos Deputados no pasado mes de febreiro? Corrobora o que nela se 

afirma? 

 . Cando vai achegar á Administración Xeral do Estado os expedientes de 

reversión de terreos portuarios acordados coa FEGAMP no mes de novembro? 

 . En que situación están o resto dos expedientes e cando van ser remitidos ao 

Estado?  

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 
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Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 05/03/2025 10:49:24 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre medicamentos veterinarios. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A entrada en vigor recentemente do Real Decreto 666/23 do 18 de xullo no 

Estado Español regula a distribución, prescrición, dispensación e uso dos medicamentos 

veterinarios e ten como orixe a transposición do Regulamento Europeo 2019/6, que 

establece as normas relativas á introdución no mercado, fabricación, importación e 

exportación, subministro, distribución , farmacovixilancia, control e uso dos 

medicamentos veterinarios. 

Dito Regulamento e o posterior Real Decreto teñen como obxecto garantir o uso 

responsable e prudente dos antimicrobianos en animais, tanto de produción, onde xa se 

leva aplicando anos, coma no caso que nos compete, os animais de compaña, nunha 

loita contra as resistencias microbianas que causan graves problemas en sanidade 

humana. Hai que lembrar, que os tratamentos de animais de compaña representan 

menos do 1% de antimicrobianos usados en veterinaria e a loita contra as resistencias 

non é nada novo para os profesionais do gremio. Tanto é asi que, coa implantación do 

PRAN ( Plan Nacional fronte a Resistencias Antibióticas), xa se reducira o uso de 

tratamentos antimicrobianos en explotacións nun 56% entre o 2014 e o 2020. Pola súa 

parte, a Organización Colexial Veterinaria confirmou que o Estado Español foi onde 

mais se diminuíu no uso destes antimicrobianos no conxunto de Europa, reducíndose un 

69,5% en sanidade animal no período comprendido entre o 2014 e o 2022. 
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A pesares de que xa fai meses da súa entrada en vigor, o RD 666/2023, está de 

actualidade pola súa Disposición Final Quinta que comezou a ser aplicada a partires do 

pasado 2 de xaneiro de 2025, segundo o disposto no artigo 39.1 no relativo á 

comunicación dos datos das prescricións veterinarias de antimicrobianos para animais 

de compaña. Foi dende ese momento cando os profesionais veterinarios comezaron a ter 

que levar a cabo a súa labor baixo dita normativa, feito que aumentou moito a 

burocracia nas clínicas veterinarias sen ter en conta a súa realidade diaria e a falla de 

estrutura para levar a cabo este aumento de traballo de rutina e puxo na ecuación 

sancións con contías económicas pouco asequibles no caso de darse erros ou non 

traballar conforme a unha normativa coa que non están de acordo na forma na que se 

aplica.  

Este malestar entre os veterinarios/as débese, entre outros factores, ás medidas 

especialmente restritivas impostas no conxunto do estado, maiores en moitos casos que 

no resto da UE, de xeito que con este RD 666/2023 se resta flexibilidade para o 

tratamento de animais e se crean restricións inaplicables segundo os profesionais e as 

súas organizacións. Nese senso, o regulamento do Parlamento Europeo e do Consello do 

11 de decembro de 2018, tan só obriga á realización dun exame clínico ou unha 

avaliación adecuada do estado de saúde do animal ou grupo de animais por parte do 

veterinario antes de que se expida unha receita veterinaria. Pola contra, no caso do RD 

666/2023, a través do seu artigo 33, implántase a obrigatoriedade de contar cun exame 

laboratorial recente para a xustificación do uso de determinados grupos antibióticos, co 

que iso implica a nivel de tempo de agarda polos resultados e de falla de respecto do 

criterio clínico de quen prescribe, que se ve totalmente coartado, desprezando a 

experiencia e criterio deste colectivo. Non menos importante é que os veterinarios e 

veterinarias deberán adaptarse ás fichas técnicas dos medicamentos, sen poder escoller 

de xeito razoado e segundo criterio propio cal administran, o que pode aumentar os 

desabastecementos, dar lugar a sobrantes innecesarios que os propietarios almacenarán 

nos seus fogares , e aumentar os custos, feito que se agrava ao non poder administrar 
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dende o botiquín veterinario da propia clínica o tratamento preciso para cada caso, 

excepto que se trate de medicamentos en situación de desabastecemento nas comerciais 

farmacéuticas próximas. 

 As reclamacións fan fincapé na imposibilidade de actuar conforme á normativa 

no desenvolvemento diario da actividade, con retrasos nos comezos dos tratamentos que 

implican graves consecuencias para os animais e cunha presión administrativa e a nivel 

de sancións excesiva, que os profesionais non son capaces de asumir. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Recibiron representantes da Xunta de Galiza aos colectivos de veterinarios 

afectados polo Real Decreto 666/2023 ou puxéronse en contacto con eles/as? 

. É a Xunta de Galiza coñecedora da problemática dos colectivos de veterinarios 

adicados a animais de compaña con respecto ao RD 666/2023 do 18 de xullo? 

. Que medidas vai tomar a Xunta de Galiza para apoiar dende a administración 

aos veterinarios/as que se adican á clínica de animais de compaña con respecto ao RD 

666/2023 do 18 de xullo? 

. Prevé a Xunta de Galiza desenvolver a competencia conferida que establece o 

artigo 149.1.16 para desenrolar medidas complementarias ás bases de coordinación que 

establece o RD 666/2023 a efectos de facilitar a labor veterinaria en canto aos 

problemas derivados deste? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 
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Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 05/03/2025 12:08:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a cobertura de baixas na EOI de Pontevedra. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Escola Oficial de Idiomas de Pontevedra vén sufrindo diferentes problemas na 

substitución de baixas do profesorado, que no presente ano 2025 afectan a catro grupos 

de inglés e outros tantos de portugués.  

No caso da materia de inglés,o alumnado estivo sen docente desde o remate das 

vacacións do nadal até o 17 de febreiro. No caso da materia de portugués, están sen 

docente desde o 27 de xaneiro (xa levan máis de un mes sen aulas) e non se prevé que 

se cubra de inmediato. Ademais, nesta asignatura o curso pasado o alumnado estivo 2 

meses sen profesor/a. 

Esta situación pon de manifesto unha clara falta de previsión por parte da 

administración educativa e ten como consecuencia un deterioro da calidade educativa e 

mesmo da imaxe e o prestixio das escolas de idiomas, que sofren ademais outras 

carencias e problemas. 

Segundo fontes da consellaría de Educación a non cobertura da baixa na materia 

de portugués débese "á falta de persoas nas listaxes de chamamentos que queiran 

aceptar este posto". En declaracións ao Diario de Pontevedra estas fontes sinalaron que 

“se puxo en marcha un proceso de apertura das listaxes de profesorado que rematou o 

venres 21 de febreiro”.  Mais á altura do día 3 de marzo ainda non se resolvera esta 

carencia, polo que o alumnado convocou unha concentración de protesta. 
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Para o BNG non está xustificado este retraso e por iso demandamos que se 

tomen as medidas, tanto estruturais como puntuais, para resolver con axilidade as 

substitucións do profesorado de baixa prolongada. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Por que razón non se cobren de maneira áxil as baixas nas materias de portugués 

e inglés na EOI de Pontevedra? 

Considera normal a Xunta que o alumnado de portugués leve máis de dous 

meses sen ensinante? 

Vai a Xunta cubrir de maneira inmediata as baixas na EOI de Pontevedra? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 05/03/2025 12:46:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre as actuacións que debe 

realizar a Xunta de Galiza para promover unha liña de subvencións para a retirada do 

amianto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Organización Mundial da Saúde (OMS) é clara na determinación de que 

non se coñece un nivel de exposición ás fibras do amianto que non impliquen risco. 

Os materiais que conteñen amianto (MCA) considéranse, polo tanto, como un 

problema de saúde pública, laboral e medioambiental. 

O risco será maior nas instalacións degradadas, nas superficies nas que 

aparezan fendas, ou nas deterioradas polos efectos da auga, e debemos salientar que 

historicamente o risco da exposición ambiental ao amianto ten sido infravalorado, 

polo que non actuar a tempo, cos niveis de coñecemento actual do risco, é unha 

absoluta irresponsabilidade. 

Compre que o goberno galego impulse accións directas, efectivas e 

coordinadas para garantir a seguridade do conxunto da sociedade nunha situación de 

exposición pasiva ao amianto, provocada polo deterioro das infraestruturas que 

conteñen amianto, a manipulación incorrecta dos MCA, así como o abandono e a 

mala xestión dos residuos de amianto. 

A disposición adicional 14ª da Lei 7/2022, de 8 de abril, de residuos e chans 

contaminados para unha economía circular, establece que “no prazo 1 ano desde a 
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entrada en vigor da lei, os concellos elaborarán un censo de instalacións e 

emprazamentos con amianto, incluíndo un calendario que planifique a súa retirada. 

Tanto o censo como o calendario, que terán carácter público, serán remitidos ás 

autoridades sanitarias, medioambientais e laborais competentes das comunidades 

autónomas, que deberán inspeccionar para verificar, respectivamente, que se teñan 

retirado e enviado a un xestor autorizado. Esa retirada priorizará as instalacións e 

emprazamentos atendendo ao seu grao de perigosidade e exposición á poboación 

máis vulnerábel. En todo caso as instalacións ou emprazamentos de carácter público 

con maior risco deberán estar xestionadas antes do 2028”. 

Parece obvio o inxente traballo que temos por diante, e sobre todo a súa 

tremenda complexidade a nivel técnico, mais tamén a nivel de coordinación das 

diferentes administracións públicas. 

A lei establece unhas obrigas moi concretas e moi difíciles de cumprir para os 

concellos do noso país, tanto para elaborar o censo como para retirar o amianto das 

instalacións da súa propiedade. E non podemos esquecer que todos eles viven xa 

nunha situación orzamentaria moi complicada. 

Establece tamén a obriga para a Xunta de Galiza de verificar e inspeccionar o 

cumprimento desas obrigas dos concellos, así como a retirada do amianto das 

instalacións que sexan titularidade do goberno galego, entre as que hai que destacar 

multitude de centros de ensino que pola data da súa construción conteñen amianto. A 

este respeito debemos facer fincapé en que existen estudos que consideran á 

poboación infantil como poboación especialmente vulnerábel. 

E non podemos esquecer o custe económico que para dar cumprimento a esta 

lei van ter que asumir todas as persoas particulares propietarias de inmobles nos que 

existan elementos que conteñan amianto. Custes de retirada dos correspondentes 

plans de traballo especiais para o tratamento do amianto, do transporte e máis do 
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depósito nos vertedoiros autorizados, e que poden desincentivar a retirada do amianto 

e a súa segura e correcta xestión. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Como valora a Xunta de Galiza o grao de cumprimento no noso país das 

obrigas impostas pola Lei 7/2022 para a retirada do amianto? 

2. Ten algún plan a Xunta de Galiza para a erradicación do amianto da Galiza? 

3. Ten algún plan a Xunta de Galiza para a erradicación do amianto das 

instalacións da súa propiedade? 

4. Que opina do estado de conservación dos centros de ensino que contan con 

amianto no noso país? 

5. Cantos censos municipais de instalacións con amianto ten recibido até o de 

agora? 

6. É consciente a Xunta de Galiza do grao de complexidade técnica e da 

dificultade económica que as obrigas impostas pola Lei 7/2022 significan para os 

concellos? 

7. Que iniciativas ten posto en marcha a Xunta de Galiza para que os Concellos 

poidan atender estas obrigas? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2025 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

 Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 05/03/2025 13:27:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández e Montserrat Prado Cores, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

inexistencia do servizo de HADO no Hospital de Monforte de Lemos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Hospitalización a Domicilio (HADO) é un servizo útil e necesario que a 

Consellaría de Sanidade e a Xunta de Galiza deben potenciar e reforzar para asegurar 

unha atención sanitaria de calidade a toda a poboación galega independentemente da súa 

condición. Así, todos os hospitais galegos deberían contar cun profesional médico 

específico para o HADO. 

Infelizmente na actualidade isto non é así xa que o Hospital Comarcal de 

Monforte de Lemos é o único de Galiza que non conta cunha praza de médico de 

HADO como tal. Segundo puido saber o Grupo Parlamentar do BNG nestes momentos 

estase xestionando polo servizo de Medicina Interna en vez de contar con médico 

propio, con todas as consecuencias que isto ten non só para a atención aos doentes, 

senón tamén para o propio cadro de persoal.  

O de Monforte é, por causa da xestión da Xunta, o único hospital galego que 

incumpre o decreto 34/2021 do 11 de febreiro de 2021 publicado no DOG polo que se 

crea a categoría de HADO. Isto dá boa conta das profundas eivas que a xestión sanitaria 

do Goberno galego está a crear nos hospitais de zonas deprimidas demograficamente 

como é o sur de Lugo. A falta de bos servizos sanitarios nun lugar envellecido pode ser 

devastadora e debe ser prioridade absoluta dun goberno pórlle solución á maior 
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brevidade posible. Pódese dicir que Xunta incumpre co sur de Lugo e co seu Hospital 

de referencia, e o HADO é un caso clarísimo desta falta de compromiso que é preciso 

solventar. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta escrita: 

- Que opinión ten o Goberno galego de que o de Monforte sexa o único 

hospital galego que non conta cunha praza específica de médico de HADO? 

- Que resposta dá a Xunta ao cadro de persoal de Medicina Interna que ten que 

cubrir as funcións do HADO? 

- Cre o Goberno que está a ser xusto co Hospital de Monforte de Lemos? 

- Ten pensado o Goberno galego dotar o Hospital de Monforte da praza de 

médico HADO? Se si, cando? 

- É consciente a Xunta de Galiza da falta de profesionais e servizos que sofre o 

Hospital de Monforte na actualidade? 

 

Santiago de Compostela, 5 de marzo de 2024 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

C
SV

: R
EX

PG
-lH

3V
ru

2O
2-

8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

73523

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
ja

U
w

Az
xM

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-lH3Vru2O2-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-9jaUwAzxM-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 05/03/2025 17:02:28 

 

Iago Suárez Fernández na data 05/03/2025 17:02:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Manuel Golpe Acuña, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a valoración do goberno 

galego sobre o canon eólico, os seus resultados e previsións a medio prazo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza impulsou no ano 2009 a Lei 8/2009, do 22 de decembro, pola 

que se regula o aproveitamento eólico en Galiza e se crean o canon eólico e o Fondo de 

Compensación Ambiental. 

Dentro desta lei, no seu título III regula o canon eólico e o fondo de 

compensación ambiental. O canon eólico, gravaba orixinalmente o número de 

aeroxeradores establecendo un tramo exento e tres tramos con pagamentos unitarios 

crecentes segundo se incrementa o número de aeroxeradores. Dito imposto fornece, 

excluídos os gastos de xestión, o denominado Fondo de Compensación Ambiental, que 

se reparte por dúas vías . Unha, para os municipios directamente afectados polas 

instalacións dos aeroxeradores e as súas poligonais e infraestruturas. Outra, para a 

totalidade dos concellos galegos, por vía competitiva. A lei direcciona as actuacións 

financiábeis para aquelas “ comprendidas en aplicacións orzamentarias que teñan entre 

as súas finalidades a protección do medio e do contorno natural, a súa conservación, 

reposición e restauración, así como o fomento da investigación dirixida á mellora na 

eficiencia do aproveitamento dos recursos das enerxías renovables”. Anualmente a 

Xunta emite unha orde mediante a cal regula os criterios de repartición e estable as 

bases reguladoras e a convocatoria das subvencións do Fondo de Compensación 

Ambiental en réxime de concorrencia non competitiva e concorrencia competitiva, de 
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forma individual e mediante o sistema de xestión compartida. A contía aproximada 

adoita rondar os 11 millóns de euros, a metade aproximadamente do recadado polo 

canon eólico. 

Logo de numerosas e reiteradas iniciativas do BNG para que se actualizase o 

canón eólico, dado que a actualización tecnolóxica dos aeroxeradores, que segundo 

avanzan os anos incrementan a súa densidade enerxética, e polo tanto, os obxectivos do 

canon eólico quedan diluídos. O Partido Popular, a través da lei de acompañamentos dos 

orzamentos 2025, nunha auto emenda modifica o canon eólico cambiando a base 

impoñible do mesmo de número de xeradores á altura dos mesmos, cun tipo de gravame 

de 75 € por metro. 

Esta altura mídese dende a base do aeroxerador ata a punta do aspa na súa 

posición máis elevada.  

Xa é un feito recorrente que o Partido Popular utilice a lei de acompañamentos 

como subterfuxio para modificar leis fundamentais do ordenamento xurídico galego, 

evitando así debate cos grupos do parlamento e nula escoita aos sectores afectados, 

mesmo á sociedade galega. 

Logo de no primeiro trimestre do ano 2025 diversos promotores solicitasen a 

repotenciación de parques con máis de 25 anos de funcionamento, podemos ir 

simulando a recadación do canon eólico baixo a actual redacción, e comparalo coa 

recadación anterior. 

As simulacións feitas amosan unha perda de ingresos para a Xunta de Galiza, e 

por tanto, para os concellos afectados dun 64%. 

Tampouco coñecemos como se vai efectuar o reparto do fondo de compensación 

ambiental, dado que o artigo 25 da lei 8/2009 é suficientemente ambiguo para que non 

se poida saber a priori como se repartirá o canon eólico entre os concellos afectados. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Que datos e previsións manexa a Xunta de Galiza sobre a repercusión na 

recadación que terá o actual canon ambiental? 

2. Vai rectificar o goberno galego e impulsar a participación pública no sector 

eólico como mecanismo para que unha parte dos beneficios xerados polo vento galego 

retornen ao pobo galego? 

3. Considera o goberno galego acertado mudar o obxecto de gravame do canon 

eólico para adaptarse á nova realidade do sector, utilizando a altura dos aeroxeradores? 

4. Considera o goberno galego que os concellos afectados pola expansión eólica 

están suficientemente compensados?  

5. Ten pensado o goberno galego modificar as regras de reparto e uso do fondo 

de compensación ambiental? 

6. Como valora o goberno galego o insuficiente retorno económico que ten a 

xeración de eólica de Galiza? 

7. Como valora o goberno galego o retorno económico para a cidadanía do papel 

de produtora eólica de Galiza? 

8. Como valora o goberno galego a falta de consenso social respecto da enerxía 

eólica ? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Xosé Manuel Golpe Acuña 

Deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 06/03/2025 10:07:32 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Lara Méndez López, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Este grupo parlamentario en relación coa praga do nematodo do Pino 

presentaba unha proposición non de lei na que instaba o Goberno a que  

elaborase un plan de actuacións  para a consecución de piñeiros resistentes ou 

tolerantes ao nematodo do piñeiro, e un  plan  de actuacións para que esta 

planta de piñeiro estea a disposición dos propietarios forestais e empresas de 

reforestación para o seu uso efectivo nas repoboacións forestais. 

 

A esta praga  vén a unirse outra enfermidade dos pinos no norte de Galicia, 

coñecida como a enfermidade das bandas. 

 

Debido a diversas circunstancias os pinares foron perdendo superficie no 

monte galego ao longo dos  últimos 15 anos, segundo sinala a Fundación 

Arume, indicando que se perderon 140.000 ha. de coníferas nos últimos 15 

anos, problema que se vén agravando  pola incidencia das bandas, que 

afectan fundamentalmente ao pino Radiata, que supón un 50 % das talas de 

coníferas en Galicia. 

 

Por iso, a fundación propón distintas medidas que comprenden: 

 

1.Un plan de choque que debe  pasar, en primeiro lugar, pola declaración de 

emerxencia sanitaria nos pinares radiata. 

 

Desta forma poderíase abrir a vía para poder aplicar de forma urxente 

tratamentos preventivos gratuítos contra a banda en montes privados.  
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2. A declaración de utilidade pública dos tratamentos en áreas estratéxicas, de 

forma que sexa posible o acceso e actuación da Administración  nos terreos 

privados  por causas de interese xeral.  

 

3. A obtención de plantas resistentes a enfermidade das bandas, activando de 

forma urxente protocolos para a detección, nos montes mais afectados, de 

árbores que sexan resistentes as bandas, para estudalos, e se é posible, para 

incorporalos os programas de mellora. 

 

4. Reforzar os servizos de sanidade forestal da Consellería do Medio Rural que 

carecen dos medios suficientes.  

 

5. Impulsar o Centro de investigación forestal de Lourizán  dependente da 

Consellería de Economía. 

 

6. Introducir  a variedade do Pino Taeda nas zonas afectadas.  

 

7. Instalar parcelas con metodoloxía de ensaio científico e importar de xeito 

controlado semente de piñeiro Taeda que pode ser unha alternativa ao Rdiata.  

 

8.   Realizar un estudo dun cambio de modelo en relación coas axudas públicas 

aos silvicultores. 

 

9. A creación dun equipo multidisciplinar  que estude a ecoloxía do patóxeno 

das bandas. 

 

Ante a situación de regresión manifesta dos pinares en Galicia  e o impacto na 

industria da madeira  que depende da dispoñibilidade de materia prima, o 

Grupo Parlamentario Socialista entende, que o Goberno galego debe actuar 

ante esta grave problemática de forma urxente, e por iso, as deputadas que 

asinan solicitan en resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 
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1. Vai o Goberno galego implantar un plan de choque para salvar as masas de 

pino ante as pragas que padecen? 

 

2. Cantas hectáreas de coníferas, segundo os cálculos do Goberno galego, se 

perderon nos últimos 15 anos?  

 

3. Que  valoración realiza o Goberno galego desta diminución e das 

consecuencias para os propietarios forestais?   

 

4. Vaise declarar con carácter urxente a situación de emerxencia sanitaria nos 

montes de Pino Radiata?  

 

5. Vaise proceder ao reforzo dos servizos de sanidade forestal e do Centro de 

Investigación Forestal de Lourizán?  

 

6. Valoran realizar un estudo dun cambio de modelo en relación coas axudas 

públicas aos silvicultores?  

 

7. Como se valora introducir  a variedade do Pino Taeda nas zonas afectadas? 

 

Parlamento de Galicia, 6 de marzo de 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 06/03/2025 10:44:41 
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Lara Méndez López na data 06/03/2025 10:44:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre as medidas que a Xunta 

está a desenvolver para dar cumprimento ao Decreto 42/2023, de 27 de abril, polo que 

se declara Ben de Interese Cultural a Casa Cornide, a respecto da obriga de apertura ao 

público. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 17 de novembro de 2020 o Parlamento galego acordaba por unanimidade, a 

instancias dunha proposición non de lei defendida polo grupo parlamentario do BNG, 

instar a Xunta de Galiza a axilizar o expediente para incoar o expediente BIC para a 

Casa Cornide da Coruña.  

Este acordo chega ao punto e final coa publicación no DOG do Decreto 

42/2023, de 27 de abril, polo que se declara Ben de Interese Cultural a Casa Cornide, 

como conxunto histórico de “valor cultural sobranceiro”. 

O réxime de protección regulado no devandito decreto estabelece, entre outras 

obrigas, o dereito de acceso público a este ben, en consonancia co que xa fora recollido 

na Resolución do 14 de maio de 2021, da Dirección Xeral de Patrimonio Cultural, pola 

que se incoa o procedemento para declarar ben de interese cultural a Casa Cornide na 

Coruña: 

“Visita pública: as persoas propietarias, posuidoras, arrendatarias e, en xeral, 

titulares de dereitos reais sobre o ben permitirán a súa visita pública gratuíta un número 

mínimo de catro días ao mes durante, polo menos, catro horas ao día, que serán 
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definidos previamente. O deber de permitir o acceso non se estenderá aos espazos que 

constitúan domicilio particular ou en que poida resultar afectado o dereito á intimidade 

persoal e familiar. En todo caso, a consellería competente en materia de patrimonio 

cultural poderá establecer, despois de lles dar audiencia ás persoas propietarias, 

posuidoras, arrendatarias e, en xeral, titulares de dereitos reais afectados, un espazo 

mínimo susceptible de visita pública”.  

No entanto, a familia Franco, propietaria da Casa Cornide, leva estes dous anos, 

desde a publicación da declaración BIC, incumprindo o mandato da Administración, 

regulado a través do DOG, de abrir ao público un mínimo de catro días ao mes, durante 

polo menos catro horas ao día, e vulnerando consecuentemente os dereitos da cidadanía 

de acceder a un ben de interese cultural, de alto valor patrimonial e histórico. 

Ao tempo, o goberno da Xunta continúa inmerso nunha inexplicábel pasividade 

e complicidade co incumprimento da legalidade por parte da familia Franco, como 

demostra a falta de resposta do goberno ás peticións de informes da propia Valedora do 

Pobo que xustifiquen o peche ao público da Casa Cornide, ou o anuncio dunha proposta 

de convenio de colaboración da familia coa Xunta despois de que a Xunta lle abrise un 

expediente sancionador debido ao incumprimento legal de apertura ao público da casa. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- É coñecedora a Xunta do incumprimento da súa propia resolución a respecto da 

apertura da Casa Cornide ás visitas públicas, case dous anos depois da publicación da 

declaración BIC no DOG? 

- Que medidas ten activado o goberno para dar cumprimento á súa resolución 

por parte da familia Franco nos últimos dous anos? 
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- Ten sancionado o goberno a familia Franco, como titulares da Casa Cornide, 

polo incumprimento da legalidade? De que forma? Cal foi a resposta dos titulares? 

- Que informe lle trasladou o goberno á Valedora do Pobo en relación ao 

expediente de queixa aberto sobre as razóns do incumprimento legal de obrigada 

apertura ao público?  

- En que consiste a proposta de colaboración que lle propuxo a familia Franco ao 

goberno da Xunta, anunciada polo Conselleiro de Cultura? 

- Que posición ten a Xunta a este respecto? 

- Como vai esixirlle a Xunta á familia Franco o cumprimento do Decreto 

42/2023, de 27 de abril, polo que se declara Ben de Interese Cultural a Casa Cornide, 

para garantir a inmediata apertura ao público da Casa Cornide para facer cumprir a lei? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 06/03/2025 11:16:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o mantemento da 

actividade da Escola Infantil “A Casiña” no barrio das Lagoas en Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Ourense, segundo os datos publicados polo Instituto Galego de 

Estatística, a 1 de xaneiro de 2024 contaba cunha poboación de 104.725 habitantes, dos 

que 2.308 tiñan entre 0 e 3 anos de idade. Para a atención ao inicio do proceso educativo 

e de socialización dos cativos/as, como á conciliación da vida familiar e laboral dos 

proxenitores/as apenas existen 24 escolas infantís. Destas escolas infantís apenas 7 son 

de titularidade e xestión pública, sendo as demais de titularidade privada, dándose un 

único suposto en que esa xestión privada corresponde a unha entidade sen ánimo de 

lucro. É o caso da Escola Infantil “A Casiña”, situada na rúa Vasco da Ponte, no barrio 

das Lagoas. 

A Escola Infantil “A Casiña” con case 50 anos de actividade e que nos últimos 

17 ven xestionando  Cáritas, conta con 41 prazas e cun cadro de persoal de 7 

traballadoras, persoal de cociña e administración incluída. Malia que, en contraste coas 

demais escolas infantís A Casiña nunca foi obxecto de accións destinadas á promoción 

ou publicidade da actividade, ten unha alta demanda e ocupación o que é debido tanto 

ao bo facer das súas traballadoras, como a súa situación, dado que se trata do único 

centro de estas características na contorna. Nun radio superior aos dous quilómetros só 

existen a escola infantil “A Casiña” e a “Concepción Saiz Otero” se ben esta, sita no 

campus universitario, está fundamentalmente dirixida á esa comunidade educativa. 
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Así pois a Escola Infantil “A Casiña” é único recurso co que conta a veciñanza 

do barrio das Lagoas e a súa contorna tanto para a conciliación da vida familiar e 

laboral, como para a preparación das crianzas para etapa escolar. A día de hoxe, 

superado a consideración das escolas infantís como “guarderías”, non existen dúbida de 

que se trata de instrumentos fundamentais para a socialización e desenvolvemento 

cognitivo e emocional dos cativos e cativas na etapa previa á súa escolarización; ao 

tempo que permiten ás proxenitoras realizar unha actividade profesional coa 

tranquilidade de que as súas fillas están ben atendidas e coidadas. Para que esta 

conciliación sexa real e efectiva é esencial a accesibilidade das familias á escola infantil, 

tanto pola proximidade do centro como polos horarios de funcionamento. 

Tras iniciarse a principios do mes de febreiro o prazo para a solicitude de 

matrícula e renovación de praza nas escolas infantís de xestión privada, os pais e nais 

que solicitaran a renovación de praza na E.I. A Casiña recibiron unha comunicación da 

Entidade encargada da xestión na se lle informaba do peche do centro e que quedaba 

sen efecto a solicitude que presentaran para o curso 25/26. Resulta evidente que a 

presentación da solicitude de renovación de matrícula na Escola facía que non se 

solicitara en ningún outro centro, co que é previsible que os outros centros xa foran 

ocupándose. 

A comunicación provocou o coherentes desacougo nas familias que un mes 

despois de iniciado o prazo deberían procurar praza noutra escola, o que visto o 

acontecido nos exercicios precedentes, nos que  150 familias ficaron sen praza para as 

súas crianzas; non vai ser tarefa doada. Segundo se comproba da información publicada 

pola Xunta de Galiza para o curso 24/25 non ha bía ningunha praza nunha escola 

infantil a menos de 2,5 km a redonda da “E.I. A Casiña”. 

Xa que logo e facerse efectivo o cese na actividade do centro se verá afectada a 

conciliación da vida familiar e laboral das familias usuarias, na maioría dos casos 
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veciñas da contorna e que mellor dos casos -de atopar praza noutra escola- veranse 

obrigadas a se desprazar fora do seu barrio de residencia, tendo que recorrer ao vehículo 

particular. 

O peche da escola implicará, tamén, a perda de cando menos 7 postos de 

traballadoras de acreditada profesionalidade e valía e, nalgúns casos con notable 

antigüidade. 

Xa que logo a decisión adoptada privara doutro servizo á veciñanza dun 

importante barrio de Ourense, prexudicara a conciliación familiar e laboral de 

numerosas familias e suporá unha supresión de postos de traballo en Ourense, única 

provincia de Galiza e das poucas do estado en que paro rexistrado medrou no último 

mes. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Cónstalle á Xunta de Galiza a intención da entidade xestora de pechar a E.I. A 

Casiña?  

En caso afirmativo, cando e de que forma tivo coñecemento desa decisión? 

Dados os criterios establecidos na Orde de 26 de xuño de 2024 ve a Xunta de 

Galiza probable que as crianzas ate hoxe matrículadas na EI A Casiña atopen praza nun 

centro distinto da súa elección? 

Cantas escolas infantís, a menos de 2 km. de distancia de A Casiña, ficaron con 

prazas vacantes para o curso 24/25? 

Cantas solicitudes ficaron en lista de agarda no curso 24/25? 
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No caso de que se faga efectivo o peche anunciado, que medidas ten previsto 

tomar a Xunta de Galiza para garantir a oferta de prazas de escola infantil abondas para 

as familias afectadas polo posible peche de "A Casiña" no barrio das Lagoas e o resto de 

crianzas da cidade de Ourense? 

Solicitou a entidade xestora da E.I. A Casiña nos últimos 10 anos algún tipo de 

axuda ou subvención pública para a realización de obras de acondicionamento ou 

mellora das instalacións do centro? 

En que consistían as obras propostas e canto foi o importe solicitado e, no seu 

caso, concedido? 

Que medidas ten previsto realizar o goberno galego para evitar o peche da 

Escola Infantil “A Casiña”, a perda doutro  servizo para a veciñanza do barrio das 

Lagoas, e de 7 postos de traballo en Ourense? 

Valora a Xunta de Galiza a posibilidade de asumir a xestión da E.I. A Casiña 

impedindo os importantes prexuízos que o cese de actividade provocará nas familias e 

veciñanza das Lagoas, así como nas traballadoras? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 06/03/2025 12:31:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o control público da 

Sociedade Recursos de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A sociedade Recursos de Galiza (RDG) deuse a coñecer publicamente en 

novembro de 2023 a través de diversos comunicados na prensa. 

Esta sociedade creábase ao abeiro da, naquel momento futura, Lei 2/2024, do 

7 de novembro, de promoción dos beneficios sociais e económicos dos proxectos que 

utilizan os recursos naturais de Galiza, como peza fundamental no desenvolvemento de 

dita lei, para a promoción de diferentes proxectos relacionados co aproveitamento dos 

recursos naturais galegos. 

Polo tanto creábase primeiro a sociedade privada-pública, sen tan sequera ter 

aprobada a lei que regularía o aproveitamento de recursos para beneficio social e 

económico, e a gravidade disto radica en que dita sociedade é creada en exclusiva para o 

desenvolvemento material de dita lei. 

Cómpre salientar que o que se coñece de RDG ven a través de notas de prensa 

do Goberno Galego e de novas en diferentes medios, xa que dita sociedade, ao estar 

participada unicamente nun 30% pola administracións, queda fóra do entorno de control 

e da rendición de contas da Lei 16/2010 de ordenación e funcionamento do sector 

público autonómico (LOFAXGA).  
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RDG articúlase pois, en propias palabras do Goberno Galego e a través da 

información da súa propia páxina web, na promoción de proxectos de produción de 

enerxía a partir de fontes renovables, a promoción de dereitos, concesións e proxectos 

de explotación mineiros e  proxectos que requiren a utilización de auga. 

Polo tanto queda en mans privadas, cun control minoritario por parte do 

Goberno Galego, apenas o 30%, aquelas decisións sobre os proxectos que teñen a ver 

cos recursos e a xestión dos mesmos, ao que se suma a opacidade total sobre a elección 

do presidente e do conselleiro delegado de RDG. 

Para os grupos parlamentarios da cámara faise complexo poder ter acceso a 

información relativa a RDG e a súa fiscalización queda excluída do entorno do sector 

público a pesar de ser unha sociedade que vai ter unha alta incidencia no 

desenvolvemento da política industrial e de recursos de Galiza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Como pensa o Goberno Galego, cun 30 % de participación da Xunta de Galiza 

na Sociedade Recursos de Galiza, garantir o control público desta sociedade e a súa 

incidencia na política en materia de recursos e de industria?  

- Pensa o Goberno Galego que a Sociedade Recursos de Galiza debe ser 

fiscalizada polo Consello de Contas dada a incidencia desta sociedade no 

desenvolvemento da política industrial e de recursos de Galiza? 

- Cal é a participación de capital e o capital desembolsado por cada empresa 

integrante na Sociedade Recursos de Galiza? 

- Cal foi o procedemento de selección do Presidente e do Conselleiro Delegado 

da Sociedade Recursos de Galiza? 
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Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 06/03/2025 13:34:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre as contencións mecánicas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A contención mecánica é a acción pola que se inmobiliza a unha persoa, 

habitualmente a través de correas de suxeición, para fixala a unha cama. Esta práctica 

posúe características terapéuticas de ningún tipo, mais pola contra, si que supón 

importantes consecuencias físicas e psicolóxicas, sendo unha das máis traumáticas a 

curto, medio e longo prazo, e afectando tanto ás persoas que sofren a contención coma 

tamén incluso ás persoas que se ven obrigadas a practicalas.  

Aínda que non existe unha normativa específica para regular o uso das 

contencións mecánicas no Estado español nin en Galiza, si que existen recomendacións 

de organizacións supraestatais, así coma outra lexislación que cómpre ter presente a este 

respecto. Por exemplo, no Estado español, a lei orgánica 8/2021, de 4 de xuño, de 

protección integral á infancia e adolescencia fronte á violencia, recolle a prohibición 

explícita, nos centros de protección, do uso da contención mecánica, estabelecéndose 

como prioridade as técnicas de desescalada verbais e marcando os límites de uso da 

contención física.  

Nesta liña, existen actualmente diferentes experiencias na redución e 

erradicación da contención a nivel internacional con resultado positivo na redución de 

contencións ata chegar a contar con centros libres de contención. No Estado español, o 

Parc Sanitari de San Joan de Deu conseguiu en 2020 a acreditación Libera-Dignos, da 
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Fundación Coidados Dignos por reducir a contención practicamente a cero. Tamén 

Andalucía conta con experiencias de obxectivos de redución da coerción, e hai outras en 

marcha actualmente no Hospital Universitari Germans Trías i Pujol e no Hospital Sant 

Pau.  

Aínda que nos últimos anos se teñen feito certos avances no que se refire ao 

recoñecemento institucional da necesidade de erradicar as contencións cero, o certo é 

que as medidas implantadas son de todo punto insuficientes como para ter impacto real 

a nivel asistencial e de garantía do respecto aos dereitos humanos.  

O Movemento Galego da Saúde Mental (MGSM) é unha organización que leva 

unha década traballando para denunciar a vulneración de dereitos humanos no eido da 

saúde mental e para esixir a súa garantía, sendo un dos campos de traballo a 

erradicación da contención mecánica. Nesta liña fixo público o Documento marco para 

a elaboración dun Plan Galego de Erradicación do uso das contencións mecánicas nos 

Servizos de Saúde Mental, no que se recollen unha serie de propostas para lograr o 

obxectivo da contención cero.  

Mais, para poder avanzar resulta imprescindíbel termos información e coñecer 

os datos sobre a utilización da contención mecánica, pois diferentes investigacións 

salientan a gran variabilidade existente, xa non entre países, senón incluso entre 

hospitais e/ou unidades, o que fai pensar no peso que teñen factores locais e de tradición 

en cada centro sobre outras variables. Na Galiza, aínda que existe algunha información 

destas prácticas, sobre todo a base de testemuños ou de informes externos coma os da 

Comisión Nacional de Prevención de la Tortura do Defensor del Pueblo, nin o Sergas 

nin a Consellería de Sanidade ofrecen información pública e sistematizada. Preocupadas 

por esta cuestión, desde o BNG temos demandado esta información, tamén a través de 

iniciativas parlamentarias, mais sen que se chegase a facer pública en ningún momento, 
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amparándose o Partido Popular en que “non son información clínica relevante” para 

xustificar tal veto e ocultación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

– Cales son as actuacións que está a desenvolver o goberno galego para lograr a 

erradicación das contencións mecánicas? 

– Considera que se está a dar unha formación suficiente ás profesionais do 

sistema público galego de saúde? Chega a todas as categorías profesionais? Considera o 

goberno suficiente o número de profesionais que reciben esta formación? 

– Cal é a formación que se está a impartir en técnicas de desescalada verbal e 

estratexias de prevención da contención mecánica? 

– Cales son os datos de contención mecánicas no seo de centros dependentes do 

Sergas? E en centros con financiamento público? Estanse rexistrando de xeito adecuado 

conforme ao indicado, por exemplo, por parte do  Comité Europeo para a Prevención da 

Tortura e das Penas e Tratos Inhumanos ou Degradantes?  

– Ten previsión a Xunta de Galiza de deseñar un Plan Galego de Erradicación 

das contencións mecánicas? 

– Cando considera o goberno que se acadará o obxectivo da contención cero? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 06/03/2025 13:48:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández e Montserrat Valcárcel Armesto, deputada 

e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre a praga da rata toupa que está afectando as terras agrarias en concellos da 

montaña de Lugo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En determinados concellos da montaña de Lugo, concretamente en Nogais, 

Baralla, Cervantes, Folgoso do Courel, Navia de Suarna, Pedrafita do Cebreiro, Samos e 

Triacastela comezaron polo ano 2019 determinados procesos explosivos de roedores da 

familia Microtinae, en concreto Arvicola scherman, comunmente denominada rata 

toupa; posteriormente estendeuse a outros concellos da montaña chegando até a 

Fonsagrada. Este animal é unha raza autóctona propia das zonas de montaña, aliméntase 

da herba por baixo da superficie e causa grandes danos cando a súa poboación medra. 

Esta explosión converteuse en praga que provoca danos inasumíbeis nos pastos da 

montaña. 

No ano 2020 a propia consellería do medio rural falaba que a superficie afectada 

pola rata toupa en diferentes concellos da provincia de Lugo sitúase nas 1.629,63 

hectáreas, nun total de 2.995 parcelas 

Dende o BNG presentamos varias iniciativas na lexislatura pasada para que 

dende a consellería do medio rural e a Xunta de Galiza se actuase sobre esta praga, se 

dotaran de recursos e fixeran as investigacións pertinentes e que se establecesen 

indemnizacións ao sector que está a sufrir cuantiosos danos na produción das súas 

fincas. 
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A raíz destas propostas do BNG a consellería sacou unha orde de axudas no ano 

2023 na que se incluían como beneficiarios destas axudas os titulares de explotacións 

gandeiras situadas nos concellos das Nogais, Baleira, Becerreá, Cervantes, Folgoso do 

Courel, Fonsagrada, Navia de Suarna, Pedrafita do Cebreiro, Samos ou Triacastela. 

Nesta orde figuraban referencias planimétricas das parroquias e zonas afectadas pola 

praga da rata toupa 

A consellería do Medio Rural fixo publicidade desta orde de axudas na que o 

importe de axuda que se concedería a cada beneficiario sería de 300 €/ha. A realidade 

foi ben distinta, unha vez mais o goberno da Xunta de Galiza engana aos gandeiros 

galegos, e a axuda final nos pagamentos realizados da mesma a penas se acadaron os 93 

€/ha. Esta axuda mísera non alcanza para nada os danos causados por esta praga a que a 

consellería do medio rural e a Xunta non dan solución. 

Para máis preocupación do sector agrogandeiro e das labregas e labregos a praga 

sigue estendéndose, xa se fala de 8000 has afectadas. Por outra banda os investigadores 

necesitan mais recursos para seguir traballando. 

Estamos no 2025 e a problemática volta outra vez a actualidade e os danos 

increméntanse. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta escrita: 

• Por que non se pagaron os 300 €/ha de axuda tal e como se fixera público no 

seu día? Por que se enganou aos titulares das explotacións e se pagaron 93 €/ha de 

superficie afectada? 

• Parécelle adecuado esa axuda, que corresponde coa terceira parte do 

prometido? 
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• Vai sacar algunha orde de axudas para paliar os danos desta praga no ano 

2025? 

• Canto é o alcance real da praga? Canta superficie está afectada? 

• Como valora a Xunta a evolución da praga da rata toupa en Galiza, e 

especialmente na montaña de Lugo? 

• Que obxectivos pensan acadar coas medidas tomadas ata o de agora e en canto 

tempo? 

• Consideran dende a consellería cos investigadores galegos teñen medios 

suficientes para traballar na solución a esta praga? 

 

Santiago de Compostela, 6 de marzo de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 06/03/2025 14:11:04 

 

Secundino Fernández Fernández na data 06/03/2025 14:11:08 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Elena Espinosa Mangana e Patricia Iglesias Rey, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Segundo recolle a propia páxina da Xunta de Galicia as fundacións para a 

xestión da investigación sanitaria galega son entidades xestoras dos institutos 

de investigación biomédica, aínda que no seu ámbito de actuación sexa máis 

ampla. 

 

A súa finalidade é a promoción e a xestión especializada da investigación na 

contorna sanitaria galega con un enfoque integral: científico, económico 

organizativo  e de capital humano.  Isto inclúe o soporte en todas as fases da 

cadea de valor da investigación, desde a optimización na captación de 

financiamento ata a xestión de ensaios clínicos ou de recursos humanos, 

pasando polo apoio na difusión de resultados, as súas transferencias e o seu 

potencial de comercialización. 

 

Coñecemos tamén que o IDIS é un centro de investigación biomédica de 

marcado carácter translacional que aproveita as sinerxías do Complexo 

Hospitalario Universitario de Santiago (CHUS) para impulsar, promover e 

fomentar a investigación de excelencia, o coñecemento científico e tecnolóxico, 

e súa posterior  translación ao sector produtivo como a docencia e a formación, 

e sempre con un obxectivo claro, mellorar a saúde da poboación. 

 

Actualmente, son máis de 1.300 persoas as que están traballando en sete 

áreas de investigación e máis de 110 grupos de investigación e na súa 

organización contan coas plataformas de apoio. 
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Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Cantas plataformas de apoio existían a 31 de decembro de 2024? 

 

2. Que repercusións económicas tiveron ou achegaron ao Sergas? 

 

Parlamento de Galicia, 6 de marzo de 2025 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 06/03/2025 18:03:34 

 

Patricia Iglesias Rey na data 06/03/2025 18:03:53 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Elena Espinosa Mangana e Patricia Iglesias Rey, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Lei 44/2003 do 21 de novembro regula os aspectos básicos das profesións 

sanitarias tituladas no que se refire ao seu exercicio por conta propia ou allea, á 

estrutura xeral da formación dos profesionais, o desenvolvemento profesional 

destes e a súa participación na planificación e ordenación das profesións 

sanitarias. 

 

Por outra banda, a Lei 55/2003 do 16 de decembro, establece as bases 

reguladoras da relación funcional especial do persoal estatutario dos servizos 

de saúde que conforma o Sistema Nacional de Saúde, a través do Estatuto 

marco do dito persoal. 

 

Porque os profesionais sanitarios e demais colectivos de persoal que prestan 

os seus servizos nos centros e institucións sanitarias da Seguridade Social 

tiveron historicamente en España unha regulación específica. Esa regulación 

propia identificouse coa expresión “persoal estatutario”. 

 

Poderiamos falar de persoal estatutario sanitario, do persoal estatutario de 

xestión e de servizo, pero centrarémonos no persoal estatutario sanitario, e 

dentro deste queremos falar de persoal estatutario fixo, de persoal estatutario 

temporal e de persoal estatutario substituto. 
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É  certo que se entramos na páxina do Sergas podemos acceder a información 

sobre listados de contratación de persoal estatutario, pero o que queremos é 

coñecer a ratio económica do persoal estatutario fixo e o persoal estatutario 

eventual para determinadas categorías. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. En relación co persoal facultativo do Sergas, con cantos profesionais conta 

neste ámbito e cal é o custo económico a 31 de decembro de 2024,  

especificado por cada unha das  seguintes situacións: 

 

- Persoal facultativo interino 

- Persoal facultativo substituto 

- Persoal facultativo eventual para a prestación dun servizo ou programa 

determinado 

- Persoal facultativo eventual para acumulación de tarefas 

- Persoal facultativo eventual para a cobertura de redución de xornada 

- Persoal facultativo eventual de continuidade 

 

2. En relación co persoal de enfermaría, cal é o número de persoas que o 

integran e o coste económico a 31 de decembro de 2024, especificado por 

cada unha das seguintes situacións: 

 

- Persoal  de enfermaría interino 

- Persoal de enfermaría substituto 

- Persoal de enfermaría eventual para a prestación dun servizo ou 

programa determinado 

- Persoal de enfermaría eventual para acumulación de tarefas 

- Persoal de enfermaría eventual para a cobertura de redución de xornada 

- Persoal de enfermaría eventual de continuidade 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 06/03/2025 18:04:34 

 

Patricia Iglesias Rey na data 06/03/2025 18:04:47 
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